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Bedlno | Udany przetarg

Podwyżek za śmieci  
nie będzie
Urząd Gminy w Bedlnie 
podpisał umowę z firmą 
PreZero z Kutna, która  
w czerwcowym przetargu 
złożyła korzystną ofertę na 
odbiór i utylizację śmieci 
z terenu gminy. Podwyżek 
cen za śmieci nie będzie. 

Od 1 marca 2020 r. mieszkańcy 
płacą 22 zł od osoby. Cena może 
być pomniejszona o 1 zł, gdy 
mieszkańcy mają kompostownik.

W ostatnim przetargu firma 
PreZero zadeklarowała, że jest 
gotowa odbierać śmieci w cią-
gu 1,5 roku za kwotę 1.735.020 
zł, podczas gdy urząd zabezpie-
czył 1.895.400 zł. To bardzo do-
bra wiadomość dla mieszkańców 
gminy Bedlno. W ciągu najbliż-
szych 1,5 roku cena za śmieci nie 
zmieni się.

Przypomnijmy, że w 2018 roku 
mieszkańcy płacili za odpady 6 zł 
za odpady posegregowane i 9 zł 
za odpady zmieszane. Od 1 marca 
2019 roku cena wzrosła i wynosi-
ła 9 zł za odpady posegregowane 
i 15 zł za zmieszane. Od 1 marca 
2020 nastąpiła kolejna podwyżka. 
Ustalono cenę 22 zł za odpady po-

segregowane i 21 zł, czyli o jedną 
złotówkę mniej dla osób, które od-
padów nie segregują.

Rok 2020 jest ostatnim rokiem, 
w którym systematycznie wzrastał 
obowiązkowy odsetek odpadów 
posegregowanych. W 2020 ma 
on wynosić 50 proc. To oznacza,  
że teraz ceny powinny się ustabi-
lizować, chyba że prawo unijne 
znów się zmieni i będą obowiązy-
wać wyższe poziomy segregacji.

Tymczasem mieszkańcy Ży-
chlina mogą się spodziewać 
wkrótce znaczących podwyżek 
za odpady na najbliższe 1,5 roku, 
gdyż tam przetarg wypadł nieko-
rzystnie. Cena może wzrosnąć na-
wet do 32-33 zł od osoby, podczas 
gdy teraz wynosi 18 zł od osoby. 
 dag
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Oporów | wybory uzupełniające do rady 

Wygrała Dorota Kamińska
W niedzielę, 12 lipca, mieszkańcy sołectwa 
Podgajew poszli nie tylko na wybory 
prezydenckie, ale też i na wybory samorządowe, 
uzupełniające do Rady Gminy Oporów. 

Wakat na radnego zwolnił się 
po śmierci wieloletniego radne-
go gminnego Włodzimierza Kieł-
basy. O jeden mandat zabiegało 
trzech kandydatów.

Uprawnionych do głosowania 
były 152 osoby. Do głosowania 
poszło 116 osób, co oznacza fre-
kwencję 76,32 proc. Oddano 114 
ważnych głosów, dwa głosy były 
nieważne.

Rywalizację wygrała i man-
dat radnej wywalczyła Dorota 
Kamińska z Podgajewa z KWW 
„Działajmy Razem”, którą po-
parło 48 osób. Obecny sołtys Ja-
rosław Sobczyk uzyskał poparcie 
41 osób, zaś Krzysztof Sęda zdo-
był 25 głosów.

Nowa pani radna zostanie za-
przysiężona podczas najbliższego 
posiedzenia rady. Dwa lata temu, 

w 2018 roku, była starościną na 
gminnych dożynkach.

– Do kandydowania na rad-
ną zachęciła mnie grupa miesz-
kańców – mówi pani Dorota.  
– Z sondaży wynikało, że naj-
większe szanse na zwycięstwo ma 
obecny sołtys Jarosław Sobczyk 
lub ja. Cieszę się, że wygrałam,  
że ludzie darzą mnie zaufaniem.  
U nas kampania przebiegała spo-
kojnie, nie było złośliwości, nie 
było żadnych zgrzytów. Wybory 
też przebiegały spokojnie.

Jak przypomina nam Dorota 
Kamińska, 10 lat temu startowa-
ła na radną, ale wtedy przegrała  
z Włodzimierzem Kiełbasą.

– Na pewno będę walczyć  
o szkołę w Szczycie. To jest na-
sza wiejska perełka, o którą trzeba 
dbać – deklaruje Kamińska.  dag

Wybory 2020 | wyniki w naszym regionie

U nas też wygrał prezydent Duda
Wybraliśmy prezydenta RP na następne 5 lat  
– głową państwa pozostanie Andrzej Duda. W skali 
kraju różnica w wynikach między nim a Rafałem 
Trzaskowskim nie była duża. Inaczej to wygląda  
na naszym terenie – tu można mówić o zdecydowanym 
zwycięstwie prezydenta Dudy.

W gminie Żychlin obecny pre-
zydent zdobył 60,57%, a jego ry-
wal 39,43%. To bardzo duża prze-
waga, ale jeszcze większa była  
w okolicznych gminach. Fre-

kwencja w gm. Żychlin wyniosła 
60,45% – lepiej niż w poprzed-
nich wyborach, ale trzeba też do-
dać, że była najniższa jeśli chodzi 
o gminy powiatu kutnowskiego. 

W gminie Bedlno Andrzej 
Duda zdobył 75,18% poparcia,  
a jego rywal 24,82%. Frekwencja 
wyniosła 64,81%.

Jeszcze lepszy, z punku widze-
nia Andrzeja Dudy, był jego wy-
nik w gminie Oporów – 78,43%, 
przy 21,57% poparcia dla Rafa-
ła Trzaskowskiego. Głosowało 
70,23% uprawnionych – to z kolei 
najlepszy wynik w powiecie.

To jednak i tak jeszcze nie naj-
wyższa przewaga, bo w gminie 
Pacyna, w sąsiednim powiecie go-

stynińskim, na Andrzeja Dudę od-
dano 79,55% głosów, przy 20,45% 
głosów na Rafała Trzaskowskiego.

Średnia frekwencja powiatu 
kutnowskiego to 65,95%, przy 
69,68% całego województwa 
łódzkiego. Średnia w powiecie 
gostynińskim wyniosła 66,07% 
i była jedną ze słabszych w wo-
jewództwie mazowieckim, które 
z kolei miało dobrą frekwencję – 
72,13%. 

Więcej o wynikach wybo-
rów w okolicy – str. 29. tm

Miasto i Gmina Żychlin Gmina Oporów Gmina Bedlno Gmina Pacyna

II TURA WYBORY PREZYDENCKIE 2020 – PROCENT GŁOSÓW ODDANYCH NA KANDYDATÓW
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Żychlin | po kilkugodzinnym przeszukiwaniu łąk i Słudwi znaleziono ciało

Emeryt zaginął w rzece, 
jego kompan aresztowany
Przez kilka godzin kilkudziesięciu funkcjonariuszy policji i kilkudziesięciu strażaków, z trzema psami, 
z wykorzystaniem drona, quadów i płetwonurków, przeszukiwało 9 lipca łąki wzdłuż ulicy Łąkowej 
oraz brzeg Słudwi. Szukano ciała zaginionego 65-letniego Ryszarda Sz., mieszkańca Żychlina z osiedla 
Wyzwolenia. Przed godziną 14.00 ciało zostało odnalezione w rzece. 

10 lipca podejrzany 41-letni Sła-
womir L., mieszkaniec Żychlina, 
usłyszał prokuratorski zarzut nie-
umyślnego spowodowania śmierci 
i został aresztowany przez Sąd Re-
jonowy w Kutnie na 3 miesiące. 

Czwartek 9 lipca mieszkań-
cy Żychlina zapamiętają na dłu-
go. Przez kilka godzin ulice mia-
sta przeszywał dźwięk kolejnych 
radiowozów policyjnych i wozów 
strażackich jadących na sygnale. 

Policyjna akcja zaczęła się 
dzień wcześniej, w środę 8 lipca, 
gdy do mieszkania 41-letniego 
Sławomira L., pseudonim „Lufa”, 
na osiedlu Łąkowa, weszła poli-
cja, która zatrzymała mężczyznę 
i jego konkubinę Violettę J. Obo-

je nie cieszyli się dobrą opinią  
w środowisku. Jak mówili miesz-
kańcy, oboje nadużywali alkoho-
lu. Oboje mieli wcześniej konflikt 
z prawem. Już w środę 8 lipca po 
południu funkcjonariusze prze-
szukiwali okoliczne studzienki 
ściekowe i śmietniki, wzbudzając 
zainteresowanie mieszkańców.

Dopiero 9 lipca o godz. 6.30 na 
łąki w Żychlinie, na teren za gara-
żami przy ul. Łąkowej przyjecha-
ło kilka radiowozów (naliczyliśmy 
9). Łącznie zaginionego 65-latka  
z Żychlina szukało 40 funkcjo-
nariuszy z Żychlina, Krośniewic  
i Kutna oraz kilkudziesięciu stra-
żaków z JRG Kutno, OSP Ży-
chlin, Specjalna Grupa Ratowni-

czo-Poszukiwawcza z Jędrzejowa 
koło Łodzi oraz Grupa Specjalna 
Wodno-Nurkowa z Łodzi. 

Do poszukiwania zwłok wyko-
rzystywano drona, dwa quady, by 
wjechać w trudno dostępne łąki 
nad Słudwią, gdzie trwa miejsca-
mi sięgała do pasa oraz 2 psy poli-
cyjne i psa strażackiego ze specjal-
nej grupy poszukiwawczej straży. 

Przeszukiwano nie tylko łąki 
nad rzeką, ale też okoliczne pola, 
pobliski staw, zakrzaczenia i stu-
dzienki kanalizacyjne. Po 7 go-
dzinach, kilka minut przed godz. 
14.00, w rzece znaleziono ciało 
poszukiwanego 65-latka z Żychli-
na. Zwłoki wyciągnięto z wody 
dopiero ok. godz. 16.00. str. 2
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Żychlin | po kilkugodzinnym przeszukiwaniu łąk i Słudwi znaleziono ciało

Emeryt zaginął w rzece, 
jego kompan aresztowany

dokończenie ze str. 1

zgłoszenie zaginięcia 
wpłynęło 6 lipca
Rodzina zgłosiła zaginięcie 

65-letniego Ryszarda Sz. na poli-
cji dopiero w poniedziałek 6 lip-
ca.

– Mężczyzna ostatni raz był 
widziany 30 czerwca w jednym 
z mieszkań podczas libacji al-
koholowej (w bloku Łąkowa 
11a – przyp. red.) – mówi pod-
komisarz Edyta Machnik, rzecz-
nik KPP Kutno. – Od tamtej pory 
nie nawiązał kontaktu z rodziną 
ani nie powrócił do miejsca za-
mieszkania. Kutnowska policja 
natychmiast rozpoczęła działania 
poszukiwawcze. Policjanci wery-
fikowali i sprawdzali na bieżąco 
każdy sygnał, który mógł dopro-
wadzić do odnalezienia mężczy-
zny. 

Pracujący nad sprawą śledczy 
starali się odtworzyć ostatnie go-
dziny z życia zaginionego. Za-
trzymano mężczyznę, który jako 
ostatni widział się z nim. Obaj 
tego dnia brali udział w libacji al-
koholowej.

To jego zeznania sprawiły, że  
9 lipca rozpoczęto zmasowaną ak-
cję poszukiwania ciała. Ponieważ 
policjanci zaglądali do studzienek 
kanalizacyjnych wśród mieszkań-
ców pojawiła się plotka, że ciało 
65-latka zostało poćwiartowane,  
a jego szczątki wrzucone do kana-
lizacji. Mówiono, że w mieszka-
niu i piwnicy pełno było krwi. 

Poszliśmy do bloku, gdzie 
mieszkał zatrzymany 41-latek. 

W piwnicy nie było widać żad-
nej krwi. Spotkaliśmy też matkę 
mężczyzny. – Do mnie też dotarły 
straszne wiadomości, że wszędzie 
jest krew – mówi pani Jolanta, któ-
ra jest właścicielką mieszkania.  
– Dla mnie to straszne przeżycie. 
Jestem na lekach uspokajających. 
Sprawdziłam dokładnie miesz-
kanie i piwnicę. Żadnych śladów 
krwi nigdzie nie widziałam. Nie 
wiem czy znał zaginionego, ale 
syn na Browery nie chodził, bał 
się...

Jak opowiadała kobieta, dzień 
wcześniej, ok. godz. 10.00, przyje-
chała do niej policja, by otworzyła 
mieszkanie, w którym przebywał 
jej syn Sławomir L. Gdy weszła 
z policją do mieszkania zarówno 

syn, jak i jego konkubina jeszcze 
spali, a w mieszkaniu panował po-
rządek. 

Ofiara mieszkała  
na osiedlu wyzwolenia
65-letni Ryszard, którego cia-

ło znaleziono w rzece, miesz-
kał w bloku Narutowicza 75  
na osiedlu Spółdzielni Mieszka-
niowej Wspólny Dom. W marcu 
tego roku przeszedł na emerytu-
rę. Wcześniej pracował w Emicie  
i miał niezłą emeryturę. Odebrał 
też odprawę emerytalną. Miał sto-
sunkowo dużo pieniędzy. Jak mó-
wią mieszkańcy osiedla Wyzwo-
lenia, to był spokojny człowiek, 
ale po śmierci żony coraz częściej 
sięgał po alkohol. 

– To był spokojny człowiek, 
wesoły. Kilka dni temu podpisy-
wałem z nim umowę na podłą-
czenie centralnego ogrzewania. 
Porozmawialiśmy, pożartowali-
śmy – mówi Jarosław Kamiński, 
prezes Spółdzielni Mieszkaniowej 
Wspólny Dom. – Zwykły czło-
wiek. Nie było skarg lokatorów  
na jego zachowanie.

Ryszard Sz. mieszkał sam. 
W tym samym bloku w innym 
mieszkaniu mieszkał też jego syn. 
W Żychlinie mieszka też jego brat 
Zbigniew.

O zaginięciu Ryszarda w nie-
dzielę 5 lipca poinformowa-
ła mnie siostrzenica (córka Ry-
szarda – przyp. red.) mieszkająca  
w okolicach Żychlina – mówił pan 

Zbigniew, gdy podobnie jak wie-
lu mieszkańców czekał na wynik 
poszukiwań. – Następnego dnia,  
tj. w poniedziałek, zgłosiliśmy 
zaginięcie. W poniedziałek rano 
sam przeszukiwałem teren wzdłuż 
rzeki, ale trawa i rzeka są bardzo 
zarośnięte i nic niepokojącego nie 
zauważyłem.

Mieszkańcy widywali pana Ry-
szarda jak czasami przesiadywał 
pijany na ławkach na osiedlu Łą-
kowa. Znał „Lufę”.

41-latek to patologia
Tak mieszkańcy osiedla i blo-

ku Łąkowa 11a mówią o swoim 
41-letnim sąsiedzie. W mieszka-
niu na parterze wciąż odbywały 
się alkoholowe libacje, przycho-
dzili inni pijani mężczyźni. Jak al-
kohol to i wieczne krzyki, hałasy, 
przekleństwa po nocach.

Żyć się nie chce w tym bloku, 
a wszelkie interwencje do róż-
nych służb nie przyniosły żad-
nego efektu – mówił nam jeden  
z sąsiadów. – Wszyscy bezradnie 
rozkładali ręce, a my cierpieli-
śmy. Aż doszło do nieszczęścia...

Piotr Jarosz, prezes Spół-
dzielni Mieszkaniowej przy uli-
cy Łąkowej, przyznaje, że skargi 
na uciążliwego lokatora docie-
rały do niego jakiś czas temu.  
– Od roku nikt skarg nie zgła-
szał, ale to prawdopodobnie 
efekt tego, że kazaliśmy lokato-
rom zgłaszać zakłócanie spokoju  
na policję – mówi prezes.

Najwyraźniej policja też nie 
mogła wiele zrobić, bo alkoho-
lowe libacje wciąż się odbywały,  
a mieszkańcy nie mieli spokoju.

zwłoki w rzece
Po kilku godzinach poszuki-

wań znaleziono ciało poszukiwa-
nego Ryszarda w rzece na wy-
sokości tzw. żelaznego mostku, 
przed białym mostkiem. Ciało 
przebywało w wodzie najpraw-
dopodobniej od 9 dni. Przy wyso-
kich temperaturach można tylko 
sobie wyobrazić, że zwłoki były 

w daleko posuniętym rozkładzie. 
I znów w mieście ludzie spekulo-
wali, że znaleziono tylko fragment 
ciała.

– Ciało było w całości, ale prze-
bywało w wodzie przez kilka dni 
– mówi Piotr Helman, prokura-
tor rejonowy Prokuratury Rejono-
wej w Kutnie. – Przyjęliśmy wer-
sję zatrzymanego Sławomira L.,  
że popchnął poszukiwanego do 
Słudwi, czym spowodował nie-
umyślną śmierć 65-latka. Sąd 
przychylił się do naszego wnio-
sku o aresztowanie go na 3 mie-
siące. Powiem tylko, że mamy 
sekcję zwłok. Więcej szczegółów 
ze względu na dobro śledztwa nie 
mogę ujawnić. Powołaliśmy bie-
głych sądowych, by wypowiedzie-
li się w tej sprawie. Mamy zapla-
nowane dalsze czynności.

Za nieumyślne spowodowa-
nie śmierci Sławomirowi L. grozi  
do 5 lat pozbawienia wolności.

Od mieszkania, w którym obaj 
mężczyźni wspólnie pili alkohol, 
do miejsca, w którym znaleziono 
ciało, jest kilkaset metrów. Trze-
ba je pokonać przez łąki z trawą  
i chwastami po pas, do tego wejść 
na skraj rzeki, która jest porośnięta 
jeszcze wyższymi chwastami, się-
gającymi 2 metrów. – Co mieliby 
niby tam robić mężczyźni? Kiedy 
tam doszli: w dzień czy w nocy? 
Dlaczego Sławomir L., jeśli nawet 
popchnął 65-latka do rzeki, nie 
udzielił mu pomocy? 

Pytań i wątpliwości jest dużo, 
nawet dla laików. Prokuratorzy 
jednak nie chcą udzielać więcej 
informacji dla dobra śledztwa. 
Czekają na wyniki biegłych są-
dowych. Trzymiesięczny areszt 
dla „Lufy” ma jedynie zapobiec  
w mataczeniu w sprawie. 

Pozostaje nadzieja, że dalsze 
czynności prokuratorskie wyja-
śnią wszystkie okoliczności spra-
wy i pozwolą na sprecyzowanie 
kto faktycznie przyczynił się do 
śmierci 65-letniego mężczyzny  
i w jakich okolicznościach ona na-
stąpiła.  Dorota Grąbczewska

Żychlin, Oporów | wykaszanie traw

Będą kary dla wykonawcy
Z miesięcznym opóźnienie fir-

ma zatrudniona przez Wojewódz-
ki Zarząd Dróg w Łodzi, Rejon 
Drogowy w Łowiczu, zakończyła 
9 i 10 lipca pierwsze wykaszanie 
traw wzdłuż dróg wojewódzkich 
przebiegających poza terenem 
miejskim. 

Rzecznik WZD Marcin No-
wicki przyznaje, że opóźnienie 
było i dlatego zostaną firmie na-
liczone odsetki za nieterminowe 
wykonanie zadania.

Na terenie miasta trawa była 
koszona w połowie czerwca. 
Częste deszcze sprawiają, że tra-
wa odrasta bardzo szybko. Już 
praktycznie ponownie nadaje się 
do koszenia.

Podczas gdy w okolicach Ży-
chlina droga była wykaszana po 
raz pierwszy, to trawy wzdłuż 
dróg wojewódzkich w sąsiadują-
cym powiecie gostynińskim (wo-
jewództwo mazowieckie) są wy-
kaszane już po raz trzeci... dag

Pierwsze wykaszanie traw przy drodze wojewódzkiej 573 zakończone, 
z miesięcznym opóźnieniem
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Przez kilka godzin wspólne patrole policji i straży przeszukiwały okoliczne łąki, pola i parki.
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Czyżew gm. Sanniki | wyjaśnia się tragedia

Dziecko urodziło się 
martwe 

Znamy już ustalenia ze śledz-
twa w sprawie wydarzeń sprzed 
dwóch miesięcy, które wstrząsnęły 
mieszkańcami Czyżewa w gminie 
Sanniki. Najpierw miejscowość 
obiegła wieść o śmierci 25-letniej 
Ukrainki, która zmarła na skutek 
wykrwawienia się. Kilka dni póź-
niej wyłowiono ze studni ciało 
dziecka. 

Sprawą zajmuje się Prokuratura 
Rejonowa w Gostyninie. Śledczy 
ustalili, że kobieta przyjechała ra-
zem ze swoją matką i koleżanką 
matki do pracy w jednym z go-
spodarstw w Czyżewie. 25 kwiet-
nia wczesnym rankiem do młodej 
Ukrainki została wezwana karet-
ka, gdyż kobieta silnie krwawiła  
z dróg rodnych. Tego samego 
dnia zmarła. Lekarz orzecznik 
stwierdził, że obrażenia jej dróg 
rodnych kobiety wskazują na to, 
że urodziła ona niedawno dziec-
ko. Zaczęto go szukać, bez rezul-
tatu. 

Kilka dni później, 5 maja, je-
den z pracowników gospodarstwa 
czerpiąc wodę ze studni zauważył 
w niej rączkę dziecka. Wyłowiony 
martwy płód wskazywał na około 
6 miesiąc ciąży. 

Prokurator Damian Zimniak 
powiedział nam, że badanie DNA 
wykazało, że 25-letnia Ukrainka 
była matką dziecka wyłowionego 
ze studni. Na ciele noworodka brak 
jest śladów świadczących o tym, 
że do jego śmierci mogły przy-
czynić się osoby trzecie. Wszystko 
wskazuje na to, że dziecko urodzi-
ło się martwe, na skutek zaklesz-
czenia się w drogach rodnych. 
Sekcja zwłok Ukrainki pozwoliła 
stwierdzić, że przyczyną jej śmieci 
było wykrwawienie się. 

Zdaniem prokuratury praw-
dopodobna jest wersja o tym, że 
matka wrzuciła dziecko do stud-
ni działając pod wpływem szoku 
poporodowego. Śledztwo będzie 
więc umorzone.  aa 

Zdrowie | Stan epidemiologiczny

Ognisko zakażeń w szpitalu 
psychiatrycznym
Od tygodnia w powiecie 
kutnowskim nie ma nowych 
zakażeń, nie ma też osób 
chorych, bowiem wszyscy 
wyzdrowieli. 

Tymczasem w powiecie gosty-
nińskim po ognisku wśród pra-
cowników z DHL z Sochaczewa, 
teraz pojawiło się nowe ognisko 
zakażenia: w Wojewódzkim Szpi-
talu Psychiatrycznym w Zalesiu 
koło Gostynina.

Ognisko zakażeń koronawiru-
sem stwierdzono na oddziale psy-
chogeriatrii i oddziale psychia-
trycznym. Pierwsze zgłoszenie 
było 7 lipca u osoby przebywa-
jącej na oddziale od 11 czerwca. 
Gostyniński Sanepid podjął dzia-
łania informując o możliwości we-
wnątrz szpitalnego zakażenia. Po 
badaniach okazało się, że z wyni-
kiem pozytywnym jest 19 pacjen-
tów i 7 pracowników – oni podle-
gają izolacji domowej. Kolejnych 
59 pracowników szpitala wraz  

z rodzinami jest objętych obo-
wiązkową kwarantanną domową, 
łącznie to 160 osób. 

Kolejnych 75 osób mających 
styczność z osobami, które mają 
pozytywny wynik testu, też  ob-
jęto kwarantanną domową, w 
tym 10 pracowników szpitala po-
wiatowego w Gorzewie Arion, 
mających kontakt z pacjentami 
przeniesionymi z oddziału psy-
chogeriatrii na oddział pulmono-
logii. 161 osób znajduje się pod 
nadzorem epidemiologicznym,  
w tym 38 osób związanych ze 
szpitalem w Gorzewie (personel  
i pacjenci oddziału pulmonolo-
gicznego).

Stan na 15 lipca na godz. 13.00 
w powiecie kutnowskim: kwaran-
tanną domową objętych jest 17 
osób, nadzorem epidemiologicz-
nym 4 osoby, hospitalizowanych 
osób z podejrzeniem koronawiru-
sa nie ma. Obecnie zarażonych nie 
ma. Wyleczono 100 osób, były 2 
zgony.  dag
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Szewce Nadolne | konkurs na dyrektora szkoły. dlaczego?

Jolanta Rosół zrezygnowała 
z funkcji dyrektora
Do 15 lipca Urząd Gminy 
w Bedlnie przyjmuje 
oferty pedagogów, 
którzy chcieliby zostać 
dyrektorem Szkoły 
Podstawowej w Szewcach 
Nadolnych. 

Stanowisko zwolniło się po 
tym jak dotychczasowa dyrektor 
Jolanta Rosół złożyła rezygnację 
z funkcji, po 3 latach kierowania 
placówką, czyli na 2 lata przed 
upływem 5-letniej kadencji.

Jolanta Rosół został dyrekto-
rem w SP w Szewcach Nadolnych 
jeszcze za czasów poprzedniego 

wójta Krzysztofa Kołacha. Urzę-
dująca przed nią Joanna Jankow-
ska skończyła kadencję w 2017 
roku. Ponieważ jej współpraca 
przestała się dobrze układać z po-
przednim wójtem, zrezygnowała  
z kandydowania na stanowisko 
dyrektora. Nie została też nauczy-
cielem w tej szkole, znalazła pracę  
w szkole w Kutnie. 

Nowa dyrektor Jolanta Rosół, 
która wcześniej była dyrektorem 
Gminnego Ośrodka Kultury w 
Bedlnie nie była entuzjastycznie 
powitana ani przez nauczycieli, 
ani przez rodziców. Wszyscy wie-
dzieli, że lubiana przez nich Jo-
anna Jankowska odeszła z pracy, 
gdyż nie układała się jej współpra-

ca z poprzednim wójtem. Dlacze-
go teraz z funkcji dyrektora szkoły 
rezygnuje Jolanta Rosół?

Doszłam do wniosku, że nie 
chcę być dalej dyrektorem szkoły, 
który ma mnóstwo pracy papier-
kowej i musi być dyspozycyjnym 
w każdej chwili. Wolę realizować 
się jako zwykły nauczyciel w pra-
cy z uczniami. Dlatego w kwiet-
niu złożyłam rezygnację z funk-
cji dyrektora – mówi nam Jolanta 
Rosół.

Na razie Jolanta Rosół ma etat 
zapisany w arkuszu organizacyj-
nym SP Szewce Nadolne jako na-
uczyciel matematyki.

W czasie jej rządów szkoła 
zrealizowała ministerialny pro-

jekt „Moja tablica”, powsta-
ła ekopracownia pod chmurką  
z ogródkiem dydaktycznym. Te-
raz z rezerwy oświatowej mini-
sterstwa szkoła realizuje projekt  
o wartości ok. 50.000 zł polega-
jący na doposażeniu trzech pra-
cowni: chemicznej, fizycznej  
i geograficznej w pomoce na-
ukowe. Już zamówiono odczyn-
niki chemiczne do prowadzenia 
doświadczeń, zamówiono nowe 
mapy geograficzne, atlasy, mode-
le, profile glebowe itp.

Nowy dyrektor przejmie więc 
placówkę, w której dzieją się do-
bre rzeczy. Ale na pewno będzie 
miał własną wizję dalszej pracy. 
 dag

Żychlin | nie będzie pielgrzymki, ale...

Ekstremalna Droga Krzyżowa w środku lata
Ekstremalna Droga Krzyżowa 

odbywa się w Polsce od kilku lat. 
W tym roku ze względu na pan-
demię, EDK została przeniesiona 
na jesień. 

Również mieszkańcy Żychli-
na i okolic brali w niej udział, ale 
zawsze w okresie Wielkiego Po-
stu. Na funpage EDK ruszył jed-
nak nowy projekt związany z tra-
sami. Można wybrać się na jedną 
z tras EDK w dzień lub w nocy, na 
wschód lub zachód słońca. Celem 
jest aktywny wypoczynek i odkry-
wanie piękna przyrody oraz mo-
dlitwa. Z takiej propozycji 3 lip-
ca skorzystały 4 osoby z Żychlina.

nowa trasa Cytrynowa
Pierwsza Ekstremalna Droga 

Krzyżowa odbyła się 2009 roku 
z Krakowa do Kalwarii Zebrzy-
dowskiej. W roku 2017 EDK od-
była się w 11 państwach na 457 
trasach. Na Ekstremalną Drogę 
Krzyżową wyszło ponad 52 ty-

siące pielgrzymów. W 2018 roku 
wyznaczono ponad 600 tras, które 
pokonało ponad 100 tysięcy osób. 
W 2019 odbyła się 25 państwach 
świata na ponad 700 trasach.  

W 2020 roku do tych ponad 700 
tras przybyła także trasa w Ży-
chlinie. Trasa Cytrynowa (nawią-
zująca do grupy pielgrzymkowej) 
imienia świętych apostołów Piotra 

i Pawła rozpoczyna się i kończy  
w Żychlinie. Biegnie przez na-
stępujące miejscowości: Oporów, 
Trębki, Stefanów Suserski, Do-
brów, Skrzeszewy, Buszkówek. 

Tak jak każda trasa, również ta 
liczy ponad 42 kilometry. Trasę 
wyznaczył Adam Staszewski i jest 
jej koordynatorem.

nie było deszczu  
ze śniegiem 
3 lipca po godzinie 15 czte-

ry osoby wyruszyły trasą cytry-
nową. Każda z uczestniczek była 
już na EDK, ale na trasie kutnow-
skiej albo skierniewickiej. Letnia 
EDK różniła się zupełnie od tej 
w czasie Wielkiego Postu. Pięk-
na pogoda, śpiew ptaków, zapach 
zwłaszcza w nocy kwitnących łąk 
to zupełnie coś innego niż śnieg  
z deszczem wiosną – mówi jedna  
z uczestniczek Ewa Filipiak. Było 
inaczej co nie znaczy, że nogi nie 
bolały. Dziwnie w pięknym słoń-
cu słuchało się o śmierci i męczeń-
stwie, ale z drugiej strony w Zie-
mi świętej Jezus szedł z krzyżem  
w środku dnia, w dodatku też ra-
czej pogoda była taka jak u nas la-
tem – mówią uczestniczki. 

11 godzin na nogach
W wielu regionach Polski lu-

dzie latem zaczęli przemierzać 

wyznaczone trasy EDK. Jest na-
wet konkurs, która z tych tras ma 
najpiękniejsze walory przyrodni-
cze. Żychlin raczej nie może rów-
nać się z trasami EDK wyzna-
czonymi w górach czy brzegiem 
morza, ale w wędrówce przez las 
w Trębkach czy łąki i pola też 
można odnaleźć piękno. Choć  
w samej wędrówce nie chodzi tyl-
ko o walory estetyczne, ale przede 
wszystkim o modlitwę. 

Tym bardziej, że pieszych piel-
grzymek w tym roku nie będzie  
i grupa cytrynowa nie wyruszy na 
szlak do Częstochowy w sierpniu. 
Na pielgrzymkę pójdą tylko księ-
żą przewodnicy, więc pielgrzy-
mi radzą sobie jak mogą, najważ-
niejsze, że nikogo nie narażają w 
okresie pandemii. – Ale trochę 
nas „nosi” więc nie wykluczone, 
że w okresie wakacji powędruje-
my jeszcze jakąś inną trasą EDK 
zwłaszcza w czasie sierpniowej 
pielgrzymki – mówią uczestnicz-
ki. 

Trasę cytrynową 3 lipca poko-
nały przez 11 godzin, do Żychlina 
dotarły około godziny 2 w nocy. 
 Aleksandra Głuszcz

Ekstremalna Droga Krzyżowa – las w Trębkach.
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Żychlin | Grant 10.000 zł dla sołectwa pasieka

W miejscu pola buraków powstanie plac zabaw 
Mieszkańcy sołectwa Pasieka są bardzo 
zadowoleni, że ich wniosek dotyczący utworzenia 
placu zabaw dla dzieci uzyskał akceptację 
Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi, który do 
planowanego przedsięwzięcia dołoży 10.000 zł. 

Plac zabaw powstanie na pry-
watnej działce sołtysa Pasieki  
i radnego miejskiego Stanisława 
Szymańskiego, na którym teraz 
rosną buraki cukrowe.

– Na wsi jest dużo dzieci. 
Plac zabaw na miejscu jest bar-
dzo potrzebny, gdyż do miasta 
jest zbyt daleko, a tutaj rodzice 
będą mieć plac zabaw pod ręką  
– mówi sołtys. – Ponieważ nie 
było nigdzie terenu gminnego, 
zdecydowałem się oddać gminie 

w bezpłatne użytkowanie wie-
czyste działkę o powierzchni 250 
mkw. na zorganizowanie placu 
zabaw.

Teren zostanie ogrodzony  
i utwardzony. Wartość całego 
projektu to 25.000 zł. To ozna-
cza, że 15.000 zł dołoży gmina 
ze środków funduszu sołeckiego 
do 10.000 zł z grantu, który 8 lip-
ca wręczał wicemarszałek woje-
wództwa łódzkiego Andrzej Gór-
czyński.

Plac zabaw powstanie naprze-
ciwko domu sołtysa, obok stacji 

paliw Huzar Jerzego Majchrzaka. 
 dag

Dzisiaj rosną buraki, wkrótce będzie plac zabaw dla dzieci z Pasieki. 
Grant 10.000 zł z Urzędu Marszałkowskiego w łodzi pozwoli szybciej 
zrealizować plany.
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Plecka Dąbrowa | farma słoneczna

To może być spora elektrownia
Wójt gminy Bedlno Józef Igna-

czewski 29 czerwca wszczął po-
stępowanie o wydanie decy-
zji środowiskowej dla realizacji 
przedsięwzięcia polegającego na 
budowie farmy fotowoltaicznej  
w Pleckiej Dąbrowie wraz z infra-
strukturą.

Postępowanie wszczęto  
z wniosku Elektrownia PV 65 
Sp. zo.o. w Warszawie. Inwe-
stor planuje wybudować farmę 
na działkach 315/1, 216/5, 316/8, 
320/5, 323/3, 355, 353/5, 353/6, 
364/1, 318/1, 305/4, 353/4, 350 
– obręb 0027) w miejscowości 
Plecka Dąbrowa.

Strony postępowania mogą zaj-
rzeć do dokumentacji w Urzędzie 

Gminy Bedlno, w godzinach pra-
cy urzędu.

– Inwestor planuje zbudo-
wać farmę fotowoltaiczną na po-
wierzchni 34,3 ha, o mocy ok. 20 
MW, na działkach położonych we 
wschodniej części Pleckiej Dąbro-
wy, po obu stronach krajowej 92 – 
informuje Anna Łąpieś, inspektor 
wydziału ochrony środowiska w 
Urzędzie Gminy Bedlno. – Dział-
ki wyszczególnione w piśmie do 
UG obejmują powierzchnię 50 ha. 

Wójt wystąpił z pismami o opi-
nię w tej sprawie do Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska, 
Sanepidu w Kutnie oraz Wód Pol-
skich, zarząd Zlewni w Łowiczu. 
 dag

Żychlin | nabór do szkół średnich

Ilu uczniów chętnych  
do nauki w ZS i ZS nr 1
Do 10 lipca absolwenci 
ósmych klas mieli 
donieść do szkół średnich 
pierwszego wyboru 
oryginały świadectw 
szkolnych. 

Wyniki egzaminu otrzymają 
dopiero na koniec lipca. Wstęp-
ne listy osób przyjętych będą zna-
ne w połowie sierpnia. Do końca 
sierpnia będzie trwać rekrutacja 
uzupełniająca. W tym roku przez 
koronawirusa nabór przebiega ina-
czej. Najpierw opóźniony egza-
min ośmioklasisty, który odbył się 
dopiero w dniach 16,17 i 18 czerw-
ca, a wyniki z egzaminu będą 
znane dopiero na koniec lipca.

Jak mówi nam Tomasz Rapsie-
wicz, dyrektor Zespołu Szkół przy 
ul. Narutowicza w Żychlinie, ory-
ginały świadectw dostarczyło 11 
absolwentów ósmych klas, którzy 

chcą się uczyć w Liceum Ogólno-
kształcącym i 43 uczniów, którzy 
chcą kontynuować naukę w tech-
nikum. Razem 54 uczniów chce 
się uczyć w I klasach ZS. 

– Nie jest najgorzej, choć jesz-
cze do końca sierpnia wiele może 
się zmienić – mówi dyrektor. – Do 
końca zakończenia rekrutacji jesz-
cze daleka droga. Planuję utwo-
rzenie klasy liceum oraz dwóch 
klas technikum o profilu grafi-
ki komputerowej i poligrafii oraz 
klasy technikum o dwóch nachy-
leniach: mechanik samochodowy 
i informatyk.

Do ZS nr 1 im. Adama Mic-
kiewicza w Żychlinie w klasie li-
ceum, jak na razie chce się uczyć 
17 osób (to wybór I preferencji). 
W tej szkole samorządowej po raz 
pierwszy w tym roku był elektro-
niczny sposób naboru, jak w in-
nych placówkach. Wymusił to ko-
ronawirus.  dag
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Gmina Pacyna | Jak ma wyglądać droga 583 po przebudowie?

Będą dwa ronda i ścieżka rowerowa
24 czerwca odbyła się pierwsza Rada Techniczna, 
podczas której zaprezentowano jak ma wyglądać  
po modernizacji droga wojewódzka 583 od Modela  
do granicy z województwem łódzkim. Będą dwa ronda,  
w tym jedno tzw. ósemkowe – w Skrzeszewach  
– oraz ścieżka rowerowa z ruchem pieszych wzdłuż 
całej drogi. Złagodzone zostaną łuki drogi, co będzie się 
wiązać z wykupem gruntów prywatnych.

Dokumentację techniczną na 
kompleksową modernizację dro-
gi 583 od Modela do granicy  
z gminą Żychlin, na odcinku 
6.373 metrów, opracowuje firma 
Arkas-Projekt z Olsztyna za kwo-
tę 1.142.670 zł. Umowę zawar-
to jesienią 2019 roku. Kompletna 
dokumentacja wraz z pozwole-
niem na budowę i pozwoleniem 
wodno-prawnym ma być gotowa 
jesienią 2021 roku, co oznacza,  
że w 2022 roku powinien odbyć 
się przetarg na wykonawcę. 

24 czerwca odbyła się pierwsza 
Rada Techniczna, podczas której 
zaprezentowano rozwiązania za-
proponowane przez projektanta. 
Teraz wszystkie szczegóły roz-
wiązań technicznych będą ana-
lizowane przez różne instytucje. 
W I Radzie Technicznej uczestni-
czył również wójt gminy Pacyny 
Krzysztof Woźniak.

W Wojewódzkim Zarządzie 
Dróg Rejon Rrogowy w Gostyni-
nie pokazano nam pierwsze plany 
przebiegu zmodernizowanej drogi 
wojewódzkiej 583. Droga na całej 
długości zostanie poszerzona do 
7 m szerokości, zgodnie z klasą 
G dróg w Polsce, będą też 75 cm 
pobocza. Następnie projektowany 

jest rów i ścieżka rowerowa, która 
od granicy z woj. łódzkim będzie 
mieć 2,5 m szerokości i będzie 
przebiegać wzdłuż drogi po lewej 
stronie od Żychlina. Na odcinku 
miejscowości Skrzeszewy ścież-
ka rowerowa z dopuszczonym ru-
chem pieszych będzie mieć 3,5 
m szerokości. Po drodze od stro-
ny Żychlina zaplanowano 4 zjaz-
dy lewoskręty z drogami gmin-
nymi, wszystkie z wysepkami. 
Najważniejsze zmiany to jednak 

rondo tzw. ósemkowe, nazywane 
też rondem podwójnym, które po-
wstanie w Skrzeszewach koło bu-
dynku przedszkola. 

– Takie podwójne rondo, tzw. 
ósemkowe, będzie pierwsze w re-
gionie – mówi dyrektor oddziału 
Mirosław Kaczmarek. – Projek-
tant zaproponował takie rozwią-
zanie, bowiem są ograniczenia  
w terenie. – Rondo będzie mieć  
5 zjazdów.

Zmodernizowane zostaną od-
cinki dojazdowe do ronda. Nowa 

droga sięga aż do parkingu i wej-
ścia na plac zabaw w Skrzesze-
wach.

Drugie rondo z czterema zjaz-
dami powstanie na końcu Skrze-
szew, gdzie droga skręca obecnie 
pod kątem prostym. Znajdująca 
się tam kapliczka zostanie przesu-
nięta. Rondo zostanie przesunięte 
w stronę drogi powiatowej. Ron-
do na końcu Skrzeszew będzie 
mieć średnicę 19 m, do tego 2,5 
metrowa opaska granitowa i 6 m 
droga, za nią chodnik o szeroko-

ści 3,3 m. Za rondem ścieżka zwę-
ża się do 2,5 m. Cały czas będzie 
się znajdować po lewej stronie od 
strony Żychlina. Na całej długości 
ścieżki rowerowej przewidziano 
tzw. drenaż francuski (rodzaj rury 
melioracyjnej zasypanej żwirem  
o odpowiedniej granulacji), by od-
prowadzał wodę.

Drugą najważniejszą zmianą, 
poza jej poszerzeniem, będzie zła-
godzenie dotychczasowych łuków 
drogi – dodaje dyrektor. – Ponie-
waż droga w części przebiega 

przez trudny, podmokły teren, 
nasyp drogowy zostanie posado-
wiony na kilku tysiącach specjal-
nych betonowych pali zabijanych  
w grunt. Zostanie ułożona spe-
cjalna agrowłóknina i dopiero na 
niej będzie robiony nasyp z kolej-
ną warstwą agrowłókniny. Na tak 
wykonanej „poduszce” będzie do-
piero robiona podbudowa drogi  
z masą bitumiczną.

Wszystkie łuki drogi zostaną 
złagodzone. Promień łuków bę-
dzie wynosić od 200 do 400 m. To 
będzie oznaczać konieczność wy-
kupu części gruntów od okolicz-
nych rolników.

Jak mówi dyrektor, wartość tej 
inwestycji będzie wynosić ok. 70 
mln złotych. Dorota Grąbczewska

Duża radość 
z grantów
dla sołectw. str. 6 i 7Aktualności

reklAMA

reklAMA

Bedlno | Gminny ośrodek kultury

Komisja wyłoniła wykonawcę
Komisja konkursowa 
zdecydowała się 
rozstrzygnąć konkurs na 
remont wnętrza Gminnego 
Ośrodka Kultury w Bedlnie 
z dofinansowaniem  
z ministerstwa Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego 
w wysokości 195.000 zł. 

Wybrano najkorzystniejszą 
ofertę złożoną przez firmę Glo-
bal Systems Marcina Balcerza-
ka z Gostynina, który zadeklaro-
wał wykonanie zadania za kwotę 
227.550 zł.

Gmina na realizację zadania 
zabezpieczyła 217.511 zł. Włoda-
rze gminy zdecydowali, że dołożą 
brakującą kwotę, ok. 10.000 zł, by 
przetarg rozstrzygnąć.

– Uznaliśmy, że unieważnienie 
przetargu wydłużałoby procedu-
ry, a później mogłoby nie starczyć 
czasu, by zrealizować zadanie 
zgodnie z dotacją i ją rozliczyć  
– mówi Jarosław Pucek, dyrek-
tor Gminnego Ośrodka Kultury  
w Bedlnie. – Poza tym nie było 
pewności czy drugi przetarg bę-
dzie korzystniejszy.

Remont zacznie się w sierpniu. 
Inwestycja ma być zakończona do 

30 listopada. Firma daje 4-letnią 
gwarancję. 

Przypomnijmy, że w ramach 
inwestycji przewidziano remont 
sali widowiskowej z garderobą. 
Będzie remont holu wejściowe-
go. Wymienione zostaną drzwi 
zewnętrzne oraz wymienione zo-
staną drzwi wewnętrzne z ich po-
szerzeniem na salę widowiskową. 
Dwa okna między holem a szat-
nią zostaną zamurowane. Na po-
zostałych będą zamontowane ro-
lety okienne. Wykonana zostanie 
nowa podłoga typu parkiet prze-
mysłowy z drewna egzotycznego 
Teak lub Merbau o wymiarach 

15x20x(250-300) mm. Zmienio-
ne będą schody na scenę. Zamon-
towana zostanie nowa konstruk-
cja z kształtowników stalowych, 
wszystko zabudowane. Będą balu-
strady ze stali nierdzewnej. W gar-
derobie zostaną wymienione po-
sadzki na nowe. Będą wyłożone 
wykładziną PCV.

Biblioteka zostanie przeniesio-
na niżej. Część ścian zostanie wy-
burzona, by pomieszczenie biblio-
teczne było bardziej przestronne. 
Ułożone zostaną nowe wykładzi-
ny, homogeniczne PCV. Wszyst-
kie pomieszczenia zostaną po-
malowane i zamontowane nowe 
lampy oświetleniowe. W GOK 
zostanie zamontowany dobry mo-
nitoring wewnętrzny i zewnętrzny 
z 8 kamerami.  dag

Takie podwójne 
rondo,  
tzw. ósemkowe, 
będzie pierwsze  
w regionie. projektant 
zaproponował  
takie rozwiązanie, 
bowiem są 
ograniczenia  
w terenie.

Na skrzyżowaniu w Skrzeszewach koło przedszkola powstanie 
pierwsze w regionie podwójne rondo tzw. ósemkowe z 5 zjazdami.
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Tak wygląda zaprojektowane podwójne rondo ósemkowe  
w Skrzeszewach.
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Oporów | Muzeum 

Dwa granty dla zamku
Na początku lipca Muzeum Zamek w Oporowie 
dostało dwa granty: 13.500 zł z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi na ratowanie zabytku  
oraz od wojewódzkiego konserwatora zabytków  
w wysokości 10.680 zł. 

Pieniądze z obu grantów będą 
przeznaczone na wykonanie insta-
lacji przeciwpożarowej hydranto-
wej w Zamku.

– Wartość wykonania całego 
zadania to kwota 35.000 zł. Dzię-
ki pozyskanym grantom będzie-
my mogli zrealizować zalecenia 
strażaków dotyczących ochro-
ny przeciwpożarowej zamku  
– mówi Anna Majewska-Rau, dy-
rektor muzeum. – To konieczny 
warunek do realizacji, by obiekt 
użyteczności publicznej był bez-
pieczny i funkcjonował zgodnie  
z przepisami.

Przyłącze hydrantowe w zam-
ku zostanie wykonane metodą 
przewiertu pod fosą zamku. Prace 
zaplanowano w połowie września, 
gdy ruch turystyczny będzie nieco 
mniejszy. 

Grant przyznany przez Urząd 
Marszałkowski w Łodzi wręczał  
8 lipca Annie Majewskiej-
-Rau, dyrektor Muzeum Zamek  
w Oporowie, wicemarszałek wo-
jewództwa Andrzej Górczyński. 
– Bardzo się cieszę, że możemy 
finansowo wesprzeć tak ważną 
inwestycję dla gotyckiego zamku  
w Oporowie, naszej perły tury-
stycznej – mówił Andrzej Gór-
czyński. – Planujemy, by w pocią-
gach wyświetlała się informacja 
zachęcająca pasażerów do odwie-
dzenia zamku w Oporowie. 

Wkrótce Urząd Marszałkow-
ski w Łodzi planuje rozpisać dru-
gą edycję naboru na pozyskanie 
finansów na ratowanie obiektów 
zabytkowych.

Dyrektor muzeum Anna Ma-
jewska-Rau nie kryła, że chce 

aplikować o kolejne pieniądze. 
Tym razem na opracowanie doku-
mentacji na wzmocnienie murów 
zamku, które w kilku miejscach 
są pęknięte, a skarpy zaczynają się 
sypać.

– Spękania murów wymagają 
kamerowania. Na tej podstawie 
zostanie opracowana dokumen-
tacja naprawy murów i skarp,  
by na tej podstawie zabiegać póź-

niej o środki na wykonanie prac 
– mówi Majewska-Rau. – My-
ślimy też o odbudowie cegla-
nych schodów znajdujących się 
od strony dziedzińca, które w la-
tach 60-tych zostały zdemonto-
wane i zamurowane. To ostatni  
element przeciwpożarowy wska-
zywany do wykonania przez stra-
żaków.

Dorota Grąbczewska

reklAMA

RZuT OKIEm | drUGi pAczkoMAT

W piątek, 10 lipca, na zlecenie In Postu montowano paczkomat 
pomiędzy nową Biedronką a DINO przy ul. Narutowicza w Żychlinie. 
paczkomat jest już czynny. To drugi paczkomat w żychlinie. pierwszy 
od kilku lat istnieje przy TeSco w żychlinie. Ten będzie mieć przewagę 
nad tym pierwszym, bowiem powstaje przy parkingu wyłożonym kostką 
polbrukową, a klienci nie będą musieli tonąć w błocie i omijać potężnych 
kałuż. dag

Żychlin | czy powstanie wreszcie nowy komisariat?

Komisariat nad rzeką przy Narutowicza
Mieszkańcy Żychlina wciąż nas pytają czy  
w mieście powstanie wreszcie nowy budynek 
komisariatu policji? Niewykorzystane 540.000 zł,  
w ramach „Programu Modernizacji Policji  
na lata 2017-2020”, zabezpieczonych w budżecie 
państwa w 2018 roku na budowę lub rozbudowę 
Komisariatu Policji w Żychlinie, przepadło. 

Jednak nie wszystko stracone, 
bowiem rząd od kilku lat systema-
tycznie inwestuje w poprawę bazy 
lokalowej policji, buduje też nowe 
komisariaty. Jak informuje nas 
mł. insp. Mariusz Adamczyk, na-
czelnik Wydziału Inwestycji i Re-
montów Komendy Wojewódzkiej 
Policji w Łodzi, przygotowywa-
ny jest wniosek do Urzędu Gmi-
ny Żychlin o wydanie warunków 
zabudowy i ustalenie lokalizacji 

inwestycji celu publicznego wraz  
z obiektami towarzyszącymi.

– Czynimy starania do po-
zyskania nowej nieruchomości  
z przeznaczeniem jej pod budowę 
nowej siedziby Komisariatu Poli-
cji w Żychlinie – mówi naczelnik 
wydziału inwestycji i remontów 
KWP w Łodzi. – Przeprowadza-
my analizę pod kątem możliwo-
ści zlokalizowania tam przyszłej 
siedziby jednostki policji. Gmina 
zaproponowała nam lokalizację 
na działkach 758/1, 759 i 760 przy 
ul. Narutowicza (jak sprawdzili-
śmy działki mają powierzchnię 
314 mkw., 500 mkw. i 286 mkw. 
– przyp. red.). – Z uwagi na brak 

w tym terenie planu zagospodaro-
wania przestrzennego, będziemy 
występować do burmistrza o wa-
runki zabudowy. Po otrzymaniu 
pozytywnej decyzji lokalizacyjnej 
WIiR podejmie kolejne działania 
związane z przejęciem w trwały 
zarząd omawianej nieruchomości, 

a następnie przygotowaniem do-
kumentacji projektowej i realiza-
cją obiektów KP w Żychlinie.

Dopiero po otrzymaniu po-
zytywnej decyzji od burmistrza. 
KWP zrobi badania gruntu doty-
czące posadowienia nowego ko-
misariatu.

Przypomnijmy, że nową loka-
lizację gmina wskazała KWP rok 
temu, po tym jak KWP zrezy-
gnowała z lokalizacji komisariatu 
przy Alejach Racławickich. Zała-
twianie formalności trwa bardzo 
długo, koronawirus sprawił do-
datkowe opóźnienia.

Nowy komisariat policji jest  
w Żychlinie bardzo potrzebny. 
To w interesie większego poczu-
cia bezpieczeństwa przez miesz-
kańców 3 gmin (Żychlin, Bedlno  
i Oporów), który obsługują funk-
cjonariusze – mówi pan Marian 
z Żychlina. – To podniosłoby też 
prestiż miasta. Prośba, by bur-
mistrz i urzędnicy w tej sprawie 
działali sprawniej, by porozumie-
li się z komendantem powiato-
wym i wojewódzkim, by KWP  
w Łodzi mogła ująć planowaną 
inwestycję w budżecie na 2021 
rok. Bo inaczej znów zmarnu-
jemy rok i będziemy „deptać”  
w miejscu, tak jak przeleciały 
nam bezpowrotnie już dwa lata. 
To powinien być priorytet dla 
włodarzy miasta.

Po wybudowaniu nowego ko-
misariatu zostanie budynek do-
tychczasowego, który będzie 
można zagospodarować np. dla 
różnych organizacji pożytku pu-
blicznego i stowarzyszeń, albo na 
jeszcze inny cel. 

przypomnijmy,  
że nową lokalizację 
gmina wskazała  
kwp rok temu, 
po tym jak kwp 
zrezygnowała  
z lokalizacji 
komisariatu  
przy Alejach 
racławickich.

DOrOta 
GrąbCzewska

zychlin@lowiczanin.info

Grant wysokości 13.500 zł dla muzeum Zamek w Oporowie  
na ręce dyrektor Anny Majewskiej-rau wręczał wicemarszałek Andrzej 
Górczyński.
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KWP w Łodzi analizuje nową lokalizację budowy komisariatu  
w Żychlinie na placu koło mostu przy ul. narutowicza.
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Szewce Nadolne | Granty sołeckie dla Szewc nadolnych i Groszek

Świetlica wiejska z lat 80-tych
odnowi swoje oblicze
Przekazanie grantu 10.000 zł przez wicemarszałka 
województwa łódzkiego 8 lipca było wielkim 
świętem w sołectwie Szewce Nadolne.  
Na skromną uroczystość przyszło wielu 
mieszkańców sołectwa. Mają nadzieję, że teraz 
nadchodzi dobry czas dla lokalnej społeczności. 
Pierwszym krokiem będzie remont zaplecza 
kuchennego w świetlicy.

Na razie jest tak, jakby czas  
w świetlicy wiejskiej w Szewcach 
Nadolnych zatrzymał się kilka-
dziesiąt lat temu – a mimo to świe-
tlica, znajdująca się tuż obok szko-
ły podstawowej, jest wielokrotnie 
wykorzystywana nie tylko przez 
dorosłych, ale też przez społecz-
ność szkolną do organizacji róż-
nych imprez.

– Szewce Nadolne nigdy nie 
były kochane przez poprzednich 
włodarzy gminy – mówi Maria 
Chlebna, była dyrektor szkoły.  
– Sołeckie pieniądze były najczę-
ściej przekazywane na potrzeby 
szkoły, by dzieci uczyły się w god-

nych warunkach. A przecież to za-
danie gminy. 

Jak wygląda sala? Jest bardzo 
duża. Sufit wyłożony drewniany-
mi panelami ze słabym oświetle-
niem, z drewnianą boazerią wo-
kół. Podłoga z desek, a zaplecze 
z odpadającą farbą. Do dyspozy-
cji stara kuchnia gazowa. Instala-
cja elektryczna w opłakanym sta-
nie. Brak centralnego ogrzewania.

To wszystko sprawia, że duża 
sala w Szewcach Nadolnych nie 
jest wykorzystywana do organiza-
cji styp, imprez urodzinowych czy 
imieninowych, z których byłby 
niewielki dochód pozwalający na 
pokrycie choćby części kosztów.

Do grantu 10.000 zł gmina do-
kłada 1.000 zł, kolejne 1.000 zł 
dokłada sołectwo. Zaplanowano 
kompleksowy remont pomiesz-
czenia zaplecza kuchennego. Wy-

mieniona zostanie instalacja elek-
tryczna, zamontowane będzie 
nowe oświetlenie, na ścianach 
będą ułożone płytki, na podłodze 
nowa terakota.

Teraz, gdy rząd dofinansowuje 
działalność Kół Gospodyń Wiej-
skich, pojawiła się nadzieja, by 
ożywić działalność kulturalną  
w sołectwie – dodaje Maria Chleb-
na. – Mamy kreatywną przewod-
niczącą KGW Annę Ratajczyk 
oraz dwie młode zastępczynie 
Patrycję Wilińską i Beatę Janicką 
oraz Klaudię Bończak, która po-
trafi pisać projekty. Jesienią spoty-
kałyśmy się w nieogrzewanej sali 

i robiłyśmy ozdoby bożonarodze-
niowe, które sprzedawałyśmy na 
jarmarku świątecznym w Uniejo-
wie. Teraz nasze koło upiekło cia-
sta na wieczór wyborczy prezy-
denta Andrzeja Dudy w Łowiczu. 
Powoli aktywujemy lokalną spo-
łeczność. By KGW mogło rozwi-
nąć skrzydła i jeszcze bardziej ak-
tywizować lokalną społeczność, 
potrzebna jest nowoczesna świe-
tlica na miarę XXI wieku.

Dopiero teraz widzę ogrom 
potrzeb, by doprowadzić waszą 
świetlicę do standardów XXI wie-
ku – przyznał wicemarszałek wo-
jewództwa.

W Szewcach Nadolnych 
granty na 10.000 zł odbiera-
li sołtys Jan Wojciechowski oraz 
sołtys pobliskich Groszek Kata-

rzyna Kraszkiewicz. Sołectwo  
Groszki planuje zorganizowanie 
siłowni zewnętrznej dla miesz-
kańców. 

Żychlin | Spółdzielnia wspólny dom

Mieszkania na sprzedaż
Spółdzielnia Mieszkaniowa 

Wspólny Dom ogłosiła przetarg 
na sprzedaż mieszkania w blo-
ku przy ulicy Narutowicza 79,  
a wkrótce będzie kolejny przetarg, 
na mieszkanie w bloku przy ulicy 
Narutowicza 73. Obydwa miesz-
kania spółdzielnia odzyskała  
po windykacji zadłużenia.

Mieszkanie przy ulicy Naruto-
wicza 79 znajduje się na parterze, 

ma 34,12 mkw. powierzchni. Jest 
wyposażone w centralne ogrze-
wanie i zimną wodę. Kupujący 
będzie musiał zamontować bojler  
do podgrzewania ciepłej wody.

– Mieszkanie zimą zostało 
wyremontowane przez pracow-
ników spółdzielni – mówi Jaro-
sław Kamiński, prezes Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Wspólny Dom. 
– Wymieniona została instalacja 

wodno-kanalizacyjna i elektrycz-
na. Wymieniliśmy okna i zamon-
towaliśmy nowe drzwi.

Rzeczoznawca wycenił, że 
mieszkanie jest warte 55.300 zł 
brutto. W pierwszym przetargu 
nie było chętnych. Drugi przetarg 
ma się odbyć 13 lipca o godz. 
10.00. Cena wywoławcza została 
pomniejszona do kwoty 44.240 
zł.

Wkrótce spółdzielnia będzie 
sprzedawać też drugie miesz-
kanie, w bloku Narutowicza 73 
(w którym znajduje się siedziba 

spółdzielni). Mieszkanie ma po-
wierzchnię 30 mkw. Tutaj rów-
nież jest centralne ogrzewanie  
i zimna woda. Lokator musi so-
bie założyć bojler do podgrzewa-
nia ciepłej wody.

– To mieszkanie zostało tylko 
odmalowane, nie przechodziło 
gruntownego remontu. Czekam 
na operat szacunkowy i będzie-
my ogłaszać przetarg – doda-
je prezes. – Pieniądze ze sprze-
daży mieszkań przeznaczymy  
na spółdzielcze inwestycje i re-
monty.  dag

Dzięki pieniądzom z grantu zostanie wyremontowane 
pomieszczenie zaplecza kuchennego. na zdjęciu członkinie  
kGw: Maria chlebna, Mirosława Topolska, Małgorzata Jakubowska  
i klaudia bończak. 
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GrąbCzewska
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Kolonia Orłów | Sołectwo otrzymało grant 10.000 zł 

W świetlicy zostanie zamontowane centralne ogrzewanie
W środę 8 lipca wicemarszałek województwa 
łódzkiego Andrzej Górczyński wręczył grant 
sołecki w wysokości 10.000 zł przyznany  
przez Sejmik Województwa Łódzkiego sołectwu 
Kolonia Orłów w gminie Bedlno.  
Odebrał go sołtys Marek Pawłowski. 

Na symboliczne przekazanie 
czeku przybył wójt Józef Igna-
czewski oraz przewodnicząca 
rady Anna Ratajczyk. Przyszli 
też mieszkańcy Kolonii Orłów, 
bowiem dla nich grant jest szan-
są, by ich świetlica była już  
w pełni nowoczesna. Dzięki 
środkom z grantu zaplanowano 
zrobienie nowych schodów do 
świetlicy wiejskiej z podjazdem 
dla osób niepełnosprawnych oraz 
zakup pieca i rozprowadzenie in-
stalacji centralnego ogrzewania. 
Tego najbardziej brakowało, bo-
wiem zimą, gdy organizowane 
są imprezy, pomieszczenie na-
grzewano za pomocą dmuchaw. 
Ale to tylko doraźne ogrzewanie.  
W pozostałe dni pomieszczenie 
nie było ogrzewane, a wiadomo, 
że pomieszczenia bez ogrzewa-
nia powoli niszczeją.

W poprzednich latach ze środ-
ków funduszu sołeckiego wy-
remontowano wnętrze świetlicy 
wiejskiej, założono nową podło-
gę z płyt terakotowych, społecznie 
wyremontowano sanitariaty, zro-
biono podwieszany sufit z nowym 
oświetleniem LED. 

Świetlica w Kolonii Orłów 
służy też ościennym sołectwom, 
które robią w niej swoje imprezy 
integracyjne. Jest współpraca po-
między sołectwami, nie ma zawi-
ści, jak to czasami bywa w innych 
miejscowościach.

Brakuje tylko stołów. Póki co, 
społeczność sołecka ma solid-
ne stoły zbite z desek na metalo-
wej konstrukcji domowej robo-
ty. Przykryte obrusami spełniają 
swoją funkcję.

– Patrzę z podziwem i zazdro-
ścią jak ładnie urządziliście sobie 

państwo świetlicę – mówiła Anna 
Ratajczyk, przewodnicząca rady. 

– Dzięki temu, że jeżdżę do 
wszystkich sołectw w regionie, 
którym przyznaliśmy granty, 
mogę osobiście zobaczyć, w ja-
kim są stanie wiejskie świetlice 
w regionie, komu w przyszłości 
trzeba jeszcze pomóc – przyzna-
je Andrzej Górczyński, wicemar-

szałek województwa. – Przypo-
mnę tylko, że za poprzednich 
rządów granty sołeckie były po 
5.000 zł, my dajemy od 2 lat po 
10.000 zł, by więcej udało się 
zrobić. Cieszy, gdy widzę pięk-
ne świetlice i zaangażowane spo-
łeczeństwo, które chce nawiązy-
wać sąsiedzkie relacje, chce ze 
sobą przebywać.  dag

Kurów | Granty sołeckie dla kurowa i oporowa

Pieniądze na wagę ważnych inwestycji
Gmina Oporów dostała dwa granty marszałka 
województwa, po 10.000 zł. Jeden otrzymało  
sołectwo Kurów na remont świetlicy wiejskiej,  
drugi sołectwo Oporów na remont dachu na budynku 
po dawnej bibliotece.

Wicemarszałek województwa 
łódzkiego Andrzej Górczyński  
8 lipca wręczał granty soł-
tys Kurowa Marioli Piechoc-
kiej i sołtys Oporowa Mirosławie 
Trusińskiej w obecności przewod-
niczącego Rady Gminy Oporów 
Marcina Kraśkiewicza. W Oporo-

wie dołączyła sekretarz Magdale-
na Leitgeber. W świetlicy wiejskiej  
w Kurowie czas też jakby zatrzy-
mał się kilkadziesiąt lat temu. 
Na ścianach drewniana boazeria, 
drewniana podłoga, słabe oświe-
tlenie. Stoły zbite z desek na me-
talowej konstrukcji własnej roboty. 

Sanitariaty w opłakanym stanie. 
Nic dziwnego, że w takich wa-
runkach nie ma lokalnych imprez  
i spotkań. Teraz, dzięki grantowi, 
zaplanowano, że drewniana pod-
łoga zostanie wymieniona na te-
rakotę, będzie remont sanitariatów 
i malowanie pomieszczenia. Jed-
nak to tylko część potrzeb.

Wicemarszałek przyznał, że 
dopiero teraz widzi jak potrzebne 
są lokalnym społecznościom pie-
niądze z grantów sołeckich. – Co 
innego jak czytamy pisemne opi-
sy planowanych przez państwa in-

westycji, a co innego jak można na 
własne oczy zobaczyć ogrom po-
trzeb – mówił Andrzej Górczyń-
ski. – Nadal będziemy wspierać 
takie lokalne przedsięwzięcia.

Kolejny grant 10.000 zł, dla so-
łectwa Oporów, na remont dachu 
budynku po dawnej bibliotece, to 
kolejne pieniądze na wagę złota. 
Wprawdzie wkrótce rozpocznie 
się termomodernizacja budynku 
w ramach współpracy ze związ-
kiem gmin Regionu Kutnowskie-
go, ale w projekcie nie uwzględ-
niono remontu dachu. A cóż wart 
byłby remont elewacji starego bu-
dynku, gdyby dach nie był zrobio-
ny? 

Dorota Grąbczewska

Bedlno | ochotnicza Straż pożarna

Powstaje Młodzieżowa 
Drużyna Pożarnicza

Strażacy z OSP Bedlno chcą 
utworzyć Młodzieżową Drużynę 
Pożarniczą przy swojej jednostce. 

Pierwsze spotkanie organiza-
cyjne zaplanowano na niedzielę 
27 lipca o 10.00 w świetlicy OSP. 
Strażacy zapraszają chętne dziew-

częta i chłopców w wieku 12-18 
lat wraz z rodzicami na spotka-
nie. Strażacy wyjaśnią czym będą 
zajmować się ich dzieci w MDP. 
Osoby zainteresowane proszo-
ne są o kontakt na priv Facebo-
oku z druhną Natalią Domżał. dag

Granty sołeckie z rąk wicemarszałka województwa łódzkiego 
Andrzeja Górczyńskiego dla sołectwa Kurów odebrała sołtys 
Mariola piechocka i sołtys oporowa Mirosława Trusińska w obecności 
przewodniczącego rady Marcina kraśkiewicza.
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Na wręczenie grantu sołeckiego w sołectwie Kolonia Orłów przyszli 
też mieszkańcy. dla małej społeczności 10.000 zł to duża kwota.
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A Żychlin | dom kultury

Wspomnienia z wakacji
Żychliński Dom Kultury ogła-

sza konkurs fotograficzny pole-
gający na przesłaniu do 31 sierp-
nia do ŻDK trzech fotografii  
z wakacji, które mogłyby być 
chętnie oglądaną widokówką  
z ciekawych miejsc. Konkurs jest 
adresowany do mieszkańców po-
wiatu kutnowskiego.

Jeden uczestnik może złożyć 
trzy zdjęcia przedstawiające cie-
kawe miejsca, które warto zwie-
dzić. Technika wykonania zdjęć 
jest dowolna, obróbka graficzna 
jest dozwolona. W każdym zgło-
szeniu należy podać imię, nazwi-

sko autora i telefon kontaktowy. 
Zdjęcia powinny posiadać tytuł  
i krótki opis. Prace, które nie będą 
spełniać wymogów regulaminu, 
zostaną odrzucone.

Prace należy przesyłać na ad-
res stowarzyszenie@zedek.pl. 
Prace oceni jury. Laureaci otrzy-
mają wydrukowany na płótnie  
o wymiarach 50x70 tryptyk z na-
desłanych zdjęć. 

Wyniki zostaną ogłoszone 
podczas Dnia Turystyki 27 wrze-
śnia. Więcej informacji pod nu-
merem telefonu 601-318-130. 
 dag

reklAMA
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Oporów | ile zarobili włodarze gminy w 2019 roku?

Samorządowcy szybko się bogacą
Samorządowcy nie mogą narzekać na 
wynagrodzenia. Jeszcze lepiej zarabiają 
dyrektorzy szkół. Wysokie zarobki pozwalają 
im na powiększanie swoich oszczędności, 
kupowanie ziemi, budowanie nowych domów 
jednorodzinnych i zmianę samochodów.

Jak niestety, często się zdarza, 
tak i tym razem w oświadczeniach 
sporo jest nieścisłości, braków czy 
błędów. Np. w oświadczeniach 
majątkowych osób, które prowa-
dzą gospodarstwa rolne, brak jest 
wyszczególnienia dopłat obsza-
rowych, podatku akcyzowego, 
zwrotu za zakup nasion. Wska-
zywany dochód często jest niższy 
niż same dopłaty (wynoszące ok. 
1.000 zł), nie licząc tego co zebra-
no z pola. Dyrektor SP w Oporo-
wie Tomasz Lewicki kolejny rok 
podaje w oświadczeniu wynagro-
dzenie netto, a nie brutto jak wszy-
scy inni. Jako dyrektor i pracodaw-
ca powinien wiedzieć, że jeśli jest 
mowa o wynagrodzeniu, to za-
wsze podaje się kwotę brutto. Przy 
tak wysokiej pensji różnica mię-
dzy kwotą netto i brutto jest pokaź-
na. Z naszych wyliczeń wynika, że 
wynagrodzenie brutto za 2019 r. 
to kwota ok. 113.000 zł (82.584 zł 
netto jakie podaje). Liczy się wy-
nagrodzenie brutto, gdyż to od nie-
go zależeć będzie w przyszłości 
wysokość emerytury. 

Na wszystkie te niedociągnięcia 
powinien reagować Urząd Skarbo-
wy, który kontroluje oświadczenia 
majątkowe, by były wypełniane  
w sposób przejrzysty i odzwiercie-
dlający stan faktyczny.

A oto oświadczenia:

robert Pawlikowski, 
wójt gminy Oporów
Wszystkie składniki mienia są 

wspólnotą małżeńską.
Na koniec 2019 roku miał  

z żoną zaoszczędzone 276.000 zł 

(rok wcześniej 288.000 zł). Nie 
ma i nie miał kredytów.

Wójt wraz z żoną mieszka  
w domu o powierzchni 250 mkw., 
o wartości 200.000 zł. Prowadzi 
gospodarstwo rolne o powierzchni 
70,42 ha, o wartości 1.800.000 zł. 
(rok wcześniej 68,42 ha), czyli za-
kupił 2 ha ziemi.

Posiada samochód Volkswage-
na Passata z 2017 r. (rok temu był 
to Vokswagen Passat ale z 2005 
roku), Dacię Sandero z 2013 r., 
ciągnik rolniczy MF 855 z 1986 
r. oraz przyczepę rolniczą z 1987 
roku.

W oświadczeniu majątkowym 
wójt wskazuje, że za 2019 rok  
z gospodarstwa 70 ha osiągnął 
przychód 140.000 zł i dochód 
60.000 zł. W 2018 r. wykazywał, 
że przychód z 68 ha gospodar-
stwa wynosił 160.000 zł, dochód 
60.000 zł. Nie ma wyszczególnio-
nych dopłat obszarowych itp. 

Ze stosunku pracy w Urzę-
dzie Gminy Oporów wójt otrzy-
mał 141.294 zł, rok wcześniej wy-
nagrodzenie za 2018 r. wyniosło 
143.520 zł. Wynagrodzenie mał-
żonki ze stosunku pracy to 60.823 
zł. W 2018 r. wynagrodzenie mał-
żonki wynosiło 63.864 zł.

Magdalena Leitgeber, 
sekretarz gminy
Wszystkie składniki mienia są 

wspólnotą majątkową. 
Na koniec 2019 roku pani se-

kretarz z mężem miała zaoszczę-
dzone 207.970 zł (rok temu było to 
107.225 zł). Spłaca kredyt miesz-
kaniowy „Własny kąt” ze zmien-

nym oprocentowaniem zaciągnię-
ty w PKO PB na zakup działki 
budowlanej w wysokości 186.046 
zł. Na koniec 2019 roku do spłaty 
pozostało 169.020 zł, co oznacza, 
że w ciągu roku spłaciła prawie 
10.000 zł. W 2019 r. pojawiło się 
nowe zobowiązanie – zabezpie-
czenie pożyczki dla Kater Prze-
mysław Leitgeber spółka cywilna 
w wysokości 297.000 zł zacią-
gniętej w Krajowym Stowarzysze-
niu Wspierania Przedsiębiorczo-
ści w Końskich na okres 10 lat, 
oprocentowanie 2,47 proc. 

Posiada mieszkanie o po-
wierzchni 58 mkw., o wartości 
168.200 zł. Ponadto wraz z mę-
żem posiada działkę budowlaną  
o powierzchni 549 mkw., na której 
znajduje się dom mieszkalny o po-
wierzchni 135,81 mkw. o wartości 
395.000 zł. Nie ma innego mie-
nia ruchomego o wartości ponad 
10.000 zł. 

W 2019 roku z tytułu zatrudnie-
nia w Urzędzie Gminy Oporów 
zarobiła 92.228 zł (rok wcześniej 
78.162 zł), za działalność wykony-
waną osobiście 768 zł, renta męża 
14.129 zł (rok wcześniej 8.336 zł). 
Działalność wykonywana przez 
męża 33.753 zł (w 2018 r. 28.611 
zł). Przychód z wynajmu w 2019 
roku mieszkania to 23.980 zł.  
W styczniu 2020 r. pani sekretarz 
złożyła wyjaśnienie uzupełniające 
do oświadczeń z 2017 i 2018 roku, 
że dochód z wynajmu mieszka-
nia w 2017 r. to kwota 8.720 zł, 
zaś za 2018 r. to kwota 26.160 zł 
(małżeńska wspólnota majątko-
wa) – których wcześniej zabrakło 
w oświadczeniach.

Jolanta Liberadzka, 
skarbnik gminy
Na koniec 2019 roku miała 

zaoszczędzone 290.000 zł (rok 
wcześniej 230.000 zł). Kredytu 
nie posiadała na koniec 2019 roku, 
podobnie jak i w 2018 r. 

Posiada dom o powierzchni 147 
mkw., z garażem 30 mkw. Ponad-
to posiada gospodarstwo rolne  
o powierzchni 2,07 ha o wartości 
200.000 zł oraz gospodarstwo rol-
ne o powierzchni 6,64 ha fiz. bez 
zabudowań (własność) o warto-
ści 150.000 zł. Posiada trzecie go-
spodarstwo o powierzchni 3,39 ha 
fiz., współwłasność w ½ części. 
Wartość całości 200.000 zł.

Posiada samochód osobowy 
Peugeot 207 z 2006 roku, o war-
tości 10.000 zł.

Dochód z zatrudnienia w Urzę-
dzie Gminy Oporów i emerytury 
139.632 zł (rok wcześniej była to 
kwota 132.741 zł). Dochody mał-
żonka w 2019 r. wyniosły 20.092 
zł, rok wcześniej 18.204 zł.

Dochód z dwóch gospodarstw 
6.000 zł, plus z trzeciego 1000 zł.

Pracownicy urzędu  
i jednostek podległych
 Barbara Saramonowicz, 

kierownik referatu gospo-
darczego

Na koniec 2019 r. miała zaosz-
czędzone 226.426 zł (rok wcze-
śniej 36.927 zł). Spłaca kredyt 
obrotowy zaciągnięty w BNP 
Paribas w wysokości 80.000 zł  
na 5 lat, zaciągnięty w 2019 roku. 
Ponadto kredyt obrotowy w wy-
sokości 120.000 zł zaciągnięty  
w BNP Paribas na 5 lat w 2019 r. 
W 2018 r. nie miała kredytów.

Posiada gospodarstwo rolne 
o powierzchni 23,10 ha, o war-
tości 500.000 zł wraz z budyn-
kiem mieszkalnym, oborą, gara-
żem, dwoma silosami, zabudową 
gospodarczą (własność współ-
małżonka i współwłasność). Po-
nadto pani kierownik ma działkę 
800 mkw., na której buduje dom 
mieszkalny (współwłasność).

Posiada ciągnik rolniczy Pro-
nar Zefir 85 z 2008 r., pług obra-
calny Junior z 2011 roku, ciągnik 
rolniczy Zetor 5211 z 1991 roku 

oraz siewnik Poznaniak 410.3XL 
z 2013 roku oraz samochód oso-
bowy Toyota RAV4 z 2006 roku. 
W dodatkowym wyjaśnieniu pani 
kierownik wskazała, że omyłkowo 
w oświadczeniu nie wykazała sa-
mochodu Opel Vivaro 2.0 CDT 
z 2011 roku, zakupionego w 2019 
roku (współwłasność małżeńska).

Przychód z gospodarstwa 
64.000, dochód 18.000 zł. Z tytu-
łu zatrudnienia w Urzędzie Gmi-
ny Oporów zarobiła za 2019 rok 
58.659 zł (rok wcześniej było to 
49.696 zł), plus umowy zlecenia 
za 1.240 zł (rok wcześniej 1.416 
zł).
 Zygfryd Chilewski, in-

spektor, w maju 2020 roku na-
brał praw emerytalnych

Na koniec 2019 r. nie miał 
oszczędności, podobnie jak rok 
temu. Spłaca kredyt hipoteczny 
zaciągnięty w banku PKO. Do 
spłaty na koniec 2019 r. zostało 
115.000 zł. W ciagu roku spła-
cił 8.000 zł. Posiada mieszkanie  
o powierzchni 57,9 mkw., o war-
tości 150.000 zł. Nie wykazał mie-
nia ruchomego o wartości ponad 
10.000 zł.

Z tytułu zatrudnienia w Urzę-
dzie Gminy Oporów w 2019 roku 
zarobił 51.152 zł (rok wcześniej 
47.909 zł).
 maria Wyczałkowska, 

kierownik GOPS
Wszystkie składniki mienia są 

wspólnotą małżeńską. Na koniec 
2019 r. miała zaoszczędzone wraz 
z mężem 15.512 zł (rok wcześniej 
5.424 zł). Nie miała kredytów, po-
dobnie jak rok wcześniej.

Posiada dom o powierzchni 96 
mkw., o wartości 100.000 zł oraz 4 
ha gospodarstwo rolne, o wartości 
160.000 zł, które jest wydzierża-
wione. W gospodarstwie znajdu-
je się budynek mieszkalno-gospo-
darczy, garaż z płyt betonowych. 
Brak mienia ruchomego o war-
tości ponad 10.000 zł, podobnie 

jak rok wcześniej. W 2019 z tytułu 
dzierżawy otrzymała 800 zł. Rok 
wcześniej tyle samo. Dochód z ty-
tułu zatrudnienia w GOPS Opo-
rów to 60.406 zł (w 2018 r. wy-
nagrodzenie wynosiło 53.951 zł), 
dochód męża z tytułu zatrudnienia 
24.848 zł (rok wcześniej 23.531 
zł), renta chorobowa 15.054 
zł (rok wcześniej 13.092 zł).

Dyrektorzy szkół
 marek Nowaczewski, dy-

rektor SP w Szczycie
Na koniec 2019 r. miał zaosz-

czędzone 110.000 zł (rok wcze-
śniej 90.000 zł). Nie miał kredytu, 
podobnie jak rok wcześniej.

Posiada własnościowe miesz-
kanie o powierzchni 48 mkw.,  
o wartości 240.000 zł. Ponad-
to posiada własnościowy garaż  
o powierzchni 19 mkw. o wartości 
25.000 zł oraz działkę rekreacyj-
ną o wartości 15.000 zł jako dzier-
żawa wieczysta. Posiada samo-
chód Volkswagen Golf z 2012 r.  
oraz Skodę Fabia z 2009 r. 

Z tytułu zatrudnienia w SP 
Szczyt w 2019 roku zarobił 
93.400 zł (rok wcześniej 77.822 
zł). Dochód żony z tytułu zatrud-
nienia to 86.973 zł (rok wcześniej 
żona zarobiła 73.591 zł).
 Tomasz Lewicki, dyrek-

tor SP w Oporowie
Wszystkie składniki mienia są 

wspólnotą małżeńską.
Na koniec 2019 roku miał za-

oszczędzone 91.334 zł oraz 
72.000 zł lokata (rok wcześniej 
77.190 zł i 72.000 zł). Spłaca kre-
dyt zaciągnięty na zakup mieszka-
nia 140.000 zł zaciągnięty w PKO 
BP. Do spłaty na koniec 2019 r. zo-
stało 108.510 zł. Na koniec 2018 r. 
do spłaty było 113.936 zł. Przez 
rok spłacił 5.426 zł.

Posiada własnościowe mieszka-
nie o powierzchni 48 mkw., o war-
tości 147.000 zł. Jeździ samocho-
dem Toyota Avensis z 2011 roku.

Z tytułu zatrudnienia w SP  
w Oporowie zarobił 82.584 zł net-
to (rok wcześniej 76.801 zł netto) 
oraz 3.655 zł na umowę zlecenie 
netto (rok wcześniej 4.754 zł net-
to).  Dorota Grąbczewska
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Punkt zapalny
Łowicz | Mieszkańcy Urbańszczyzny chcą protestować

Ta obwodnica jest bezsensowna?
– Nikt nie pytał nas, mieszkańców, o zdanie, nagle pojawił się pomysł 
obwodnicy, która wywróci nam życie do góry nogami  
– powiedział nam mieszkaniec Urbańszczyzny Jacek Jankowski o koncepcji 
budowy II etapu wschodniej obwodnicy miasta po gruntach wsi Jamno, 
Wygoda, Urbańszczyzna i Zielkowice. 

Jankowski jest jednym z ini-
cjatorów protestu mieszkańców. 
Jego, ale nie tylko zdaniem po-
wstanie obwodnicy przez ten tere-
ny pozbawione jest sensu, bo nie 
rozwiąże ona palącego problemu 
łatwiejszego dojazdu do terenów 
produkcyjnych położonych w cen-
trum Łowicza przy ulicach Sikor-
skiego, Piłsudskiego, Powstańców 
czy Katarzynów.

O budowie obwodnicy pisa-
liśmy w NŁ szerzej 18 czerwca. 
Przypomnijmy jednak, że dzię-
ki społecznemu zaangażowaniu 
mieszkańców os. M. Konopnic-
kiej oraz wsparciu radnych Pra-
wa i Sprawiedliwości wniosek  
o budowę wschodniej obwodni-
cy miasta trafił na listę do realiza-
cji w ramach rządowego progra-
mu 100 obwodnic. Jednak został 
on przez ratusz złożony w rozsze-
rzonej wersji. Pierwotnie chodziło 
bowiem tylko o budowę ściśle ob-
wodnicy wschodniej, która odcią-
żyłaby ulicę Bolimowską i War-
szawską – wykonanoby spinkę 
DK70 i DK92 w sąsiedztwie sta-
wów hodowlanych w Mysłakowie 
wraz z budową nowego mostu na 
Bzurze

Uzupełniono go jednak o dro-
gę, która byłaby kontynuacją 
wspomnianej „spinki” i połączy-

łaby DK70 z DK14 przez Ziel-
kowice, Czajki, Urbańszczyznę, 
prowadząc przez południowo-
-wschodnie tereny pod Łowi-
czem. W sumie całość ma mieć 
długość około 13 km i kosztować 
ok. 300 mln zł. 

Głos z ratusza
Naczelnik Wydziału Inwestycji 

i Remontów w ratuszu Grzegorz 
Pełka broni planów inwestycyj-
nych. – We wrześniu Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Auto-
strad ma ogłosić przetarg na przy-
gotowanie koncepcji przebiegu 
tej obwodnicy, zarówno I jak i II 
etapu. Dopiero po tym będziemy 

wiedzieć jak on może faktycz-
nie przebiegać – mówi. – Ja je-
stem przekonany, że dla Łowicza 
jest to bardzo korzystne rozwiąza-
nie, do którego miasto nie dołoży 
złotówki. Obwodnica wschodnia 
i południowa miasta wyprowa-
dzi tranzytowy ruch samochodów 
ciężarowych, jak i osobowych  
z Łowicza. Nie bałbym się skut-
ków jej przeprowadzenia – powie-
dział.

Głos z Urbańszczyzny
– Nie mamy nic przeciw-

ko budowie obwodnicy pomię-
dzy DK70 a DK92. Ma to sens, 
mieszkańcy os. M. Konopnickiej 
powinni dzięki temu odetchnąć od 
hałasu. Zaś drugi etap w kierun-
ku DK14 jest w mojej, jak i części 
mieszkańców Urbańszczyzny opi-
nii, pozbawiony sensu – mówi Ja-
cek Jankowski. 

Dlaczego? Bo jego zdaniem 
Łowicz ma już jedną obwodni-
cę na DK14 (ul. Prymasowska  
i Zamkowa). Oprócz tego inwe-
stycja pochłonie miliony złotych, 
powstaną trzy wiadukty kolejowe, 
dwa lub trzy duże ronda. I mimo 
takiego ogromnego zaangażowa-
nia, jego zdaniem, nie pozwoli to 
ciężkiemu transportowi łatwiej 
dojechać do takich firm jak Agros 

Nova, Partners, Bracia Urbanek. 
Sprawi zaś, że jadący od Łodzi 
TiR dojedzie do ul. Bolimowskiej, 
po czym pojedzie w kierunku cen-
trum Łowicza, kierując się na wia-
dukt nad 3 Maja, aby ul. Dmow-
skiego i Piłsudskiego dojechać do 
Agros Nova. 

Obwodnica zniszczy 
spokój
Obwodnica, zdaniem Jankow-

skiego, niewiele zmieni. – Po-
mysł ten wywołuje negatywne 
emocje u mieszkańców nie tylko 
Urbańszczyzny, ale także Zielko-
wic i Wygody. Zajęta pod nią zo-
stanie część prywatnych gruntów, 
a mieszkańcy dwóch nowych ulic 
w Zielkowicach znajdą się w są-
siedztwie ruchliwej drogi. Prze-
cież nie o to im chodziło, gdy się 

tam budowali, szukali spokojne-
go miejsca do osiedlenia. Oprócz 
tego droga wpłynie na las miej-
ski, który zostanie odcięty od pól  
i łąk wsi Urbańszczyzna i Wy-
goda, znajdzie się on też w bez-
pośrednim sąsiedztwie ruchliwej 
drogi. Należy liczyć się ze strata-
mi przyrodniczymi, ale też z po-
psuciem miejsca codziennych 
wycieczek i spacerów łowiczan  
– mówi Jacek Jankowski.

Protest dopiero się rodzi, miesz-
kańcy Urbańszczyzny spotykają 
się obecnie we swoim gronie, ale 
jak zaznacza Jankowski w najbliż-
szym czasie powstanie sforma-
lizowany komitet protestacyjny, 
który swoje zastrzeżenia do inwe-
stycji przekaże do Generalnej Dy-
rekcji Dróg Krajowych oraz do ra-
tusza.

naczelnik odpowiada
Naczelnik Grzegorz Pełka po-

wiedział nam, że rozmawiał już  
z kilkoma zaniepokojonymi miesz-
kańcami Urbańszczyzny. Nie zga-
dza się z argumentami, że obwod-
nica niczego dla miasta nie zmieni. 
Jego zdaniem jest ona potrzeb-
na. Przede wszystkim ustrzeże to 
miasto przed zalewem aut, które  
po wybudowaniu wiaduktu nad  
ul. 3 Maja GPS skieruje, ul. Jana 
Pawła II, Powstańców, Dmow-
skiego do ul. Warszawskiej i dalej 
ewentualnie w ul. Bolimowską. 

Wyeliminuje też ona ruch tran-
zytowy z projektowanej ulicy od 
ronda w ul. Jana Pawła II i ul. 
Łódzkiej w kierunku ul. Kolejo-
wej do ul. Kaliskiej – czego mia-
sto się obawia – czyli ulicy, której 
budowy od dawna się domagają 
mieszńcy Przedmieścia i której 
konieczność budowy podnosi tak-
że sam Jacek Jankowski.

Pełka zaznacza też, że z ronda 
na skrzyżowaniu obwodnicy i ul. 
Katarzynów samochody ciężarowe 
dojadą do firmy Bracia Urbanek. 
Mówi też, że obwodnica w znacz-
nej części nie będzie poprowadzo-
na po wykorzystywanych terenach 
rolniczych, ale po nieużytkach  
i podmokłych torfowiskach.

Mówi też o szansie powstania 
zabudowy inwestycyjnej w jej są-
siedztwie i, co za tym idzie, możli-
wości wykupu ziem słabej z regu-
ły jakości pod budowę zakładów 
czy magazynów. Na inwestycji 
skorzystają w ten sposób zarówno 
mieszkańcy, jak i sama gmina Ło-
wicz.  tb
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Mieszkańcy dwóch 
nowych ulic  
w zielkowicach znajdą 
się w sąsiedztwie 
ruchliwej drogi. przecież 
nie o to im chodziło, gdy 
się tam budowali, szukali 
spokojnego miejsca  
do osiedlenia.
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Gmina Kocierzew Płd. | klub radnych razem dla Gminy głosował przeciw

Agnieszka Wojda z absolutorium, 
ale bez wotum zaufania
Zaskakujący przebieg miała ubiegłotygodniowa sesja Rady Gminy Kocierzew Płd. 8 lipca rada zajęła się sprawozdaniem  
z wykonania budżetu w 2019 roku oraz kwestią wotum zaufania i udzielenia absolutorium wójt Agnieszce Wojdzie. Większością 
głosów 9:6 wójt nie otrzymała wotum zaufania, natomiast sprawozdanie z wykonania budżetu i absolutorium przyjęto jednogłośnie. 

Agnieszka Wojda sprawoz-
danie z wykonania budżetu roz-
poczęła od informacji o tym,  
że dochody zrealizowane zostały 
w 97,78% i wynosiły 19.260.258 
zł, wydatki w 95,56% i wynosiły 
19.909.865 zł. Dochody własne 
zrealizowano w 100%, wynosi-
ły one 2.327.353,85 zł. Składa-
ły się na nie m.in. podatek rolny 
wynoszący 727.893,69 zł (przy 
ulgach inwestycyjnych przekra-
czających 140,7 tys. zł i ulgach  
z tytułu zakupu gruntów – 23,5 
tys. zł), podatek od nieruchomo-
ści 477.355,64 zł, podatek od środ-
ków transportu – 175.059,28 zł. 

W tym momencie wójt wspo-
mniała o zaległościach na 31 
grudnia 2019 roku, które w po-
datku rolnym wynoszą 33.300 
zł, podatku od nieruchomości 
46.233 zł i podatku od środków 
transportu – 10.928 zł. Również 
w opłatach za odbiór i utyliza-
cje śmieci – 33.378 zł. Wyjaśniła,  
że chociaż windykacja prowa-
dzona jest na bieżąco, to jednak 
zaległości zawsze były i nadal są. 

Dochody
Dotacje celowe z budże-

tu państwa zrealizowane zosta-
ły w 99,89% planu i wyniosły 

5.868.873,26 zł – w tym mieści 
się np. około 3,7 mln zł na świad-
czenia wychowawcze, 1,1 mln zł 
na świadczenia rodzinne, 166,5 
tys. zł na realizację programu 
„Dobry Start”.

Dotacje celowe z budżetu pań-
stwa wyniosły 267.122 zł, były one 
przeznaczone m.in. na funkcjono-
wanie oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych – 136 
tys. zł i na bieżące funkcjonowa-
nie GOPS – 73 tys. zł. 

Dotacje na projekty z udziałem 
środków unijnych wyniosły oko-
ło 100 tys. zł, z czego 20,9 tys. zł 
przeznaczone było na realizowa-
ny w tym roku projekt partycypa-
cji w planowaniu przestrzennym 
gminy, a 80 tys. zł – na rozwój 
kompetencji cyfrowych miesz-
kańców. 

Gmina otrzymała też wspar-
cie z WFOŚiGW w Łodzi na re-
alizację programu ekologicznego 
w SP w Kocierzewie Płd. „Cicha 
woda brzegi rwie” – 24.835 zł 
oraz z Urzędu Marszałkowskie-
go w Łodzi – 20 tys. zł na remont 
świetlicy w OSP w Lipnicach 
oraz 16.580 zł na zakup sprzętu 
dla straży. 

Część oświatowa subwen-
cji ogólnej wyniosła 3.834.051 
zł – 100% planu. Część wy-
równawcza subwencji ogólnej  
– 3.536.227 zł. 

Udziały w podatkach od osób 
fizycznych i prawnych wyniosły 
1.736.014.31 zł – 101,08% planu. 

W ramach dochodów ma-
jątkowych samorząd otrzymał 
1.384.936,47 zł (77.5% planowa-
nych) na realizację inwestycji. 

wydatki
Wydatki bieżące wyniosły 

16.202.142,89 zł i zostały zre-
alizowane w 97,66% w sto-
sunku do planów, majątkowe  
– 2.888.722,79 zł – 85,28%. 

Zadłużenie gminy na koniec 
roku wynosiło 981.258 zł i było 
mniejsze iż rok wcześniej – gdy 
wynosiło 2.263.502 zł. 

W zakresie wodociągów wy-
konana została dokumentacja 
projektową na budowę sieci wo-
dociągowej Lenartów – Gągo-
lin Zachodni na długości 2.100 
m – 3,5 tys. zł. Na opracowa-
nie dokumentacji potrzebnej do 
uruchomienie studni awaryjnej  
w Kocierzewie Płd. – 5,7 tys. zł. 
Z kolei 15 tys. zł to wydatki po-
niesione na remont świetlicy  
w Jeziorku (zakup pieca i osprzę-
tu), na który pozyskano dotację 
10 tys. zł. 

W zakresie dróg gmina prze-
kazała 60 tys. zł na dotację dla 
powiatu łowickiego na remont 
drogi Łowicz – Wicie w ramach 
Funduszu Dróg Samorządowych. 

W ramach FDS w ubiegłym 
roku dokończono realizację dwu-
letniego zdania, jakim była bu-
dowa przepustu w Kocierzewie 
Płd. na rzece Witonii – wydatki 
wyniosły 342.475,79 zł. Rów-

nież z dofinansowaniem z FDS 
wykonana została modernizacja 
drogi w Różycach Żurawieńcu  
– 1.147.244,78 zł

Z wykorzystaniem dotacji 
z budżetu województwa łódz-
kiego zmodernizowana zosta-
ła droga Kocierzew Płd – Róży-
ce – 212.452,41 zł, a z własnego 
budżetu utwardzenie dróg gmin-
nych Łaguszew – Sierżniki za 
60.523,38 zł oraz Kocierzew Po-
łudniowy – Różyce Żurawieniec 
– 82.323,80 zł. 

Zagospodarowanie terenu przy 
domu kultury w Boczkach Cheł-
mońskich kosztowało 197 tys. zł. 

Składka na ZM Bzura na bu-
dowę zakładu zagospodarowania 
odpadów komunalnych w Pia-
skach Bankowych – 47.135 zł. 
Niespełna 5 tys. zł wyniosła dota-
cja dla KPP w Łowiczu na zakup 
radiowozu. 

Inwestycje oświatowe koszto-
wały 669.080,81 zł, z czego pro-
jekt przebudowy SP w Gągolinie 

Płd. – 20 tys. zł, przebudowa SP 
w Łaguszewie – 608.480,58 zł,  
a na rozpoczęcie prac przy budo-
wie boiska przy niej – 35.600,23 
zł. 

Na opracowanie projektu bu-
dowy szatni przy boisku w Bocz-
kach Chełmońskich wydano 
20.295 zł. 

Dlaczego bez zaufania 
Do sprawozdania nie było py-

tań, podobnie do Raportu o sta-
nie gminy, do lektury którego za-
chęcała wójt Agnieszka Wojda, 
mówiąc krótko o tym, co on za-
wiera. Po przerwie głos w imie-
niu Klubu Radnych „Razem dla 
Gminy” skupiający radnych, któ-
rzy weszli do rady z listy PiS, 
głos zabrał Wojciech Milczarek, 
mówiąc, że jego członkowie po-
stanowili nie udzielać wotum za-
ufania pani wójt. 

W krótkim uzasadnieniu mó-
wił, że źle ostała naliczona sub-
wencja i to znacznie (na 261 ty-
sięcy złotych) obciążyło budżet 
gminy – pisaliśmy o tym obszer-
nie w Nowym Łowiczaninie. 
Radni nie zostali też poinformo-
wani o tym, jakie konsekwencje 
zostały z tego powodu wycią-
gnięte. 

Mówił o problemie ze śmie-
ciami (w raporcie o stanie gmi-
ny wójt zwracała uwagę na to, że 
od 2011 roku ilość oddawanych 
śmieci wzrosła z 215 do 605 ton 
w 2019 roku), zarzucając wójt, 

że nie dba o zmniejszenia ilości 
oddawanych opadów i nie szuka 
innego rozwiązania, żeby za wy-
wóz śmieci gmina płaciła mniej. 

Kolejny zarzut dotyczył sła-
bego rozwoju gminy i braku no-
wych pomysłów ze strony wójt, 
z wyjątkiem fotowoltaiki, która 
była pomysłem radnych z tego 
klubu. Ostatni – że radni nie 
otrzymują na czas informacji  
i materiałów. 

Następnie przeprowadzono 
głosowania – najpierw w sprawie 
wotum zaufania i 6 osób było za, 
9 przeciwnych. Za udzieleniem 
głosowali: Mirosław Bieguszew-
ski, Sylwia Gładka, Henryk Gru-
ziel, Monika Kapusta, Andrzej 
Siekiera i Tadeusz Trakul. Prze-
ciwko: Marek Borkowski, Beata 
Gładka, Aleksy Kosmala, Grze-
gorz Kupiec, Tadeusz Łukawski, 
Agnieszka Michalak, Wojciech 
Milczarek, Adam Woliński i Ja-
dwiga Wróbel. 

Potem radni jednogłośnie gło-
sowali za zatwierdzeniem spra-
wozdania za 2019 i za udzie-
leniem Agnieszce Wojdzie 
absolutorium. 

Wójt podziękowała za absolu-
torium. Co do zarzutów, zauwa-
żyła, że wszystkie one dotyczą 
tego roku, a nie ubiegłego. 

– Co do subwencji mi też jest 
bardzo szkoda. Jeszcze nie wiem, 
jakie będą wyciągnięte przez 
RIO konsekwencje, także wobec 
mnie, więc nie mogę o tym po-
informować. Przyznała, że zda-
rzył się błąd w sprawozdaniach, 
którego nie udało się wcześniej 
wykryć, więc dobrze, że była 
kontrola i to wykryła, bo powie-
lanie go trwałoby dłużej. Mówiła,  
że błąd popełniono nieumyślnie.

– Wasze pomysły są rów-
nie ważne, bo razem tworzy-
my nowe pomysły, wymyślamy 
gdzie można coś zrealizować, na-
prawić. Wiemy jakie są kłopoty. 
Ten budżet tworzymy razem. Ni-
gdy nigdzie sam nikt nic nie zro-
bił – mówiła z naciskiem. – Tyl-
ko łącznie z wami może się nam 
udać – zachęcała do współpracy. 

MIrka wOLska 
-kObIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

od 2011 roku 
ilość oddawanych 
śmieci wzrosła  
z 215 do 605 ton 
w 2019 roku.
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Targowisko miejskie | handel owocami

Czas malin i czereśni
Jabłka? Teraz to tylko w sklepie – usłyszeliśmy 
na łowickim targu w minioną sobotę. Jest za 
to szeroki wybór innych, świeżych i zdrowych 
owoców, na niektóre sezon już dobiega końca.

To na pewno nie był łatwy 
rok dla plantatorów owoców. 
Najpierw bardzo długo musie-
li wyglądać deszczu, a kiedy te 
już nadeszły, były z kolei bar-
dziej intensywne, nierzadko  

pojawiał się też grad. Mimo to 
plantatorzy i sprzedawcy bar-
dzo różne oceniają ten sezon, są 
też głosy, że jest udany, a bar-
dzo często zależy to po prostu od 
szczęścia. – Proszę zobaczyć, ja-

kie piękne czereśnie! – zachę-
ca nas jeden ze sprzedających.  
– Ale to nie moje, ja tylko sprze-
daję, moje w tym roku wszystkie 
zmarzły.

– To nie jest najgorszy sezon  
– mówił nam pan Leszek, jeden 
ze sprzedawców. – Było okej, cho-
ciaż ostatnio często spada grad, na 
co zawsze patrzy się z niepokojem.

– Akurat na maliny to jest bar-
dzo dobry sezon – dodaje stojący 
obok pan Karol.

Czereśnie to obecnie najczę-
ściej spotykane na łowickim tar-
gowisku owoce. Oprócz nich spo-

ro jest teraz malin, nieco mniej 
natomiast wiśni, borówek, jagód 
czy porzeczek. Wciąż jeszcze 
znajdziemy dość liczne truskaw-
ki, choć hodowcy mówią, że to 
już schyłek sezonu. Przykładowe 
ceny: malina – 4-6 zł (za opako-
wanie ok. 0,2 g), czereśnia 10-12 
zł (za kilogram), wiśnia – 5 zł (za 
kilogram), truskawka – 12 zł (za 
kilogram).

Bardzo trudno było natomiast 
znaleźć jabłka, w zasadzie wi-
dzieliśmy je tylko na jednym sto-
isku. Producenci mówili nam, 
że to nie jest pora na nie. Skoń-
czyły się też czasy (jakie mieli-
śmy tuż po wprowadzeniu em-
barga na handel z Rosją), kiedy 
przez całe lato zalegały jeszcze 
kilogramy zeszłorocznych jabłek.  
– Od połowy lipca zacznie się 

teoretycznie sezon na papierówkę 
– mówił nam pan Jan Skoniecz-
ny. – Tylko że teraz to odmiana, 
którą u nas naprawdę trudno spo-
tkać.

Niektórzy wprost odsyłają  
po jabłka... do sklepu. Tyle że tam 
ceny, wobec dużego popytu, wy-
dają się wręcz zawrotne. Sięgają 
w niektórych placówkach niemal 
10 zł/kg!  tm

Skończyły się  
też czasy,  
kiedy przez całe 
lato zalegały 
jeszcze kilogramy 
zeszłorocznych jabłek.

Pan Karol poleca maliny – dojrzałe, smaczne i w rozsądnej cenie.
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To też stoisko z łowickiego targowiska, chociaż nie jest typowe  
– oprócz popularnych teraz polskich owoców, kupić można na przykład 
brzoskwinię czy arbuza. 
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ratownik  
dziękuje
Szanowni Państwo.
Zakończenie działania mobilne-

go zespołu wymazowego powoła-
nego przez Starostę łowickiego stało 
się faktem. Nasz żółty wymazobus 
z przyczyn finansowych już do 
Państwa nie pojedzie. Zastąpił go 
punkt Drive-Thrue, z którego oso-
by wymagające pobrania wyma-
zu i badania na obecność wirusa 
SARS-CoV-2 mogą skorzystać. 

W tym zespole pracowałem od 
1 kwietnia, aż do jego rozwiązania. 
To ja pobierałem od Państwa wy-
mazy i razem z radnym łowickim 
Jakubem Wolskim zawoziliśmy je 
do badań. 

W tym czasie odwiedziliśmy set-
ki rodzin, pobrałem ok. 500 wyma-
zów. Zdaję sobie sprawę z tego, że 
nasz zespół budził wiele kontrower-
sji, czego osobiście doświadczyłem 
w postaci ostracyzmu i hejtu. To 
właśnie mnie nazwano „roznosicie-
lem trypta i hifa” i kazano „wyp....ć 
z Łowicza”. Szkoda, że osoba to pi-
sząca nie miała odwagi się pod tym 
podpisać. Ja wykonywałem to za-
danie, starając się wykonywać je 
najlepiej jak potrafiłem. Wykony-
wanie zawodu medycznego wiąże 
się z odpowiedzialnością. Starałem 
się tą odpowiedzialność zachować 
w najwyższym stopniu. Odpowie-
dzialność za drugiego człowieka, za 
jego zdrowie. 

Niemalże codziennie przemie-
rzaliśmy setki kilometrów, by do 
każdego z Państwa dojechać, by 
choć przez chwilkę z Państwem po-
rozmawiać. Wielu osobom udało 
mi się dać po prostu nadzieję, otu-
chę, malutkie wsparcie. Wielokrot-
nie widziałem Wasz strach i obawy, 
widziałem łzy, widziałem niepew-
ność jutra, widziałem trwogę o naj-
bliższych, widziałem też łzy po star-
cie najbliższych.

Jadąc zamknięty w stalowo-plek-
siglasowej klatce naszego wymazo-
busa, ubrany w barierowy kombi-
nezon ochronny miałem Was przed 

oczami. Nie mogłem zrobić nic wię-
cej, nad tym bardzo boleję. 

Działanie zespołu byłoby nie-
możliwe, gdyby nie pomysł i wspar-
cie Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu, oraz wsparcie finansowe 
władz gmin powiatu łowickiego, 
gmin Bielawy, Chąśno, Domanie-
wic, Kocierzew Płd., Kiernozia, Ło-
wicz, Nieborów, Zduny, miasta Ło-
wicz. 

Działania zespołu byłoby nie-
możliwe także, gdyby nie olbrzymie 
wsparcie Powiatowej Stacji Sani-
tarno-Epidemiologicznej w Łowi-
czu z dyrektorem Sławomirem Mu-
chą na czele, oraz Wojewódzkiej 
Stacji Ratownictwa Medycznego 
w Łodzi. Wszystkim Państwu skła-
dam serdeczne podziękowanie za 
współpracę i ogrom wsparcia.

Pacjentom, których odwiedzi-
łem składam serdeczne podzięko-
wanie za nowe eksperiencje, któ-
rych było mi dane doświadczyć. To 
Państwo nadawali sens temu co ro-
bię. Dziękuję Wam wszystkim.

inż. Sławomir Pawlik
ratownik medyczny

seniorzy polemizują  
z przewodniczącą
Pragniemy z wielkim smut-

kiem odnieść się do oświadcze-
nia pani Przewodniczącej Rady 
Gminy Łyszkowice publikowanej  
w Nowym Łowiczaninie nr 28  

z dn. 9.07.2020r i sprostować infor-
macje zamieszczone tamże, a mia-
nowicie:

„Spotkanie klubu seniora „Ju-
trzenka” zostało zwołane 30 czerw-
ca” – to informacja nieprawdzi-
wa. Spotkanie grupy śpiewaczej 
KS „Jutrzenka” jest wznowieniem 
częściowej działalności klubu po 
3-miesięcznej przerwie z powo-
du pandemii, w uzgodnieniu z dy-
rekcją GOKiS-u i panią instruktor 
śpiewu. Zajęcia mają się odbywać 
jak zawsze w każdą środę o godz. 
10-tej (godz. na czas wakacji). De-
cyzja była podjęta wspólnie na 
spotkaniu Zarządu klubu seniora 
w dniu 23.06.2020r. (jest notatka  
z tego spotkania). Zaczynamy 1 lip-
ca br.

Pisanie, że będą trwać „cyklicz-
ne” zajęcia śpiewu, gdy było to spo-
tkanie organizacyjne nie wymaga 
w takich okolicznościach żadnego 
komentarza – informacja jest nie-
prawdziwa.

Zajęcia śpiewu w klubie trwa-
ją już czwarty rok w każdą środę 
i chciałybyśmy, by trwały zawsze, 
bo są bardzo potrzebne. Dziękuje-
my seniorkom i seniorom, że chcą 
tworzyć piękną grupę śpiewaczą. 
W czasie gdy były zajęcia śpiewu  
z panią instruktorką (a nie or-
ganizacyjne jak twierdzi pani  
w oświadczeniu), na salę weszła 
Pani Przewodnicząca ze słowami: 
„Pozwolę sobie zrobić paniom zdję-
cie” i nie bacząc na protesty obec-
nych pań – robiła telefonem zdję-
cia, po czym wyszła. 

Panie seniorki i pani instruktor-
ka były bardzo oburzone zachowa-
niem pani Przewodniczącej. Ża-
łujemy, że był to pierwszy kontakt  
z Przewodniczącą tej Rady i to  
w takich okolicznościach.

Klub seniora „Jutrzenka” działa 
na terenie gminy Łyszkowice od 16 
lat. Jest otwarty dla wszystkich se-
niorów i na współpracę ze wszyst-
kimi, ale nie daje przyzwolenia na 
traktowanie lekceważące członków 
klubu oraz mieszanie nas do roz-
grywek z kimkolwiek.

Z seniorskim pozdrowieniem
Zarząd Klubu „Jutrzenka”

w Łyszkowicach

Tak to wyglądało:  
Sławomir Pawlik przygotowuje 
się do pracy. zdjęcie zrobiliśmy 
12 maja. 
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Łowicz | ciekawostka przy kościele na korabce

Na świat przyszło pawiątko
Trzy tygodnie temu,  
w wolierze istniejącej od 
lat przy kościele p.w. Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy 
w Łowiczu na świat 
przyszło pisklę pawia. Ptak 
przeżył i ma się dobrze.

Parafia na Korabce kojarzona 
jest z ptakami, które można zo-
baczyć w przykościelnej zagro-
dzie. Aktualnie, są to ozdobne 
kury i koguty, gołębie, bażanty 
oraz pawie. Te ostatnie doczeka-
ły się pisklęcia, które z pewnością  
w przyszłości będzie stanowiło 
taką samą atrakcję, jak rodzice. 

W okresie lęgowym samica 
składa 3-5 jaj. W poprzednich la-
tach wysiadywała je, jednak do-
piero w tym roku pisklęciu udało 
się przyjść na świat. To pierwsze 

takie narodziny, odkąd pawie 
mieszkają w wolierze, czyli od 7 
lat. 

Wyjątkowe miejsce jest wizy-
tówką parafii niemal od początku 
jej istnienia. W okresie świąt Bo-
żego Narodzenia można zobaczyć 

tam więcej zwierząt – przywożo-
ne są kozy, osły, kiedyś była nawet 
lama. 

Jak powiedział nam zarządca 
obiektu Piotr Miazek, teraz chce 
skupić się na ptakach. W planach 
jest sprowadzenie większej ilo-
ści ozdobnych ptaków, które będą 
przyciągały mieszkańców miasta  
i turystów. 

Rodzice małego pawia – lub pa-
wicy, bo nieznana jest jeszcze płeć 
ptaka – nie odstępują go na krok. 
Zwykle zachwycający ogromnym 
ogonem dorosły samiec aktualnie 
nie ma kolorowych piór – zrzucił 
je niedawno. Piotr Miazek wytłu-
maczył nam, że wynika to z końca 
okresu godowego. Za kilka mie-
sięcy jednak znów będziemy mo-
gli cieszyć oczy wielobarwnymi 
piórami ptaka. 

Ptaki stanowią atrakcję zarów-
no dla dzieci, jak i dla dorosłych. 
Ich obecność ma także walor edu-
kacyjny: dzieci uczą się obcowa-
nia z przyrodą, dowiadują się, jak 
zachowywać się przy ptakach. Za-
rządca obiektu zwrócił uwagę na 
to, że rodzice przestrzegają swo-
je pociechy, by te nie hałasowały 
i nie straszyły zwierząt.

Jeżeli ktoś z okolicznych ho-
dowców chciałby wypożyczyć lub 
sprzedać zwierzęta, z pewnością 
znajdą one dobre miejsce w para-
fii na Korabce.  ks

Gmina Sanniki | budowa drogi gminnej

Czwarty etap budowy  
drogi w Brzezi

Gmina Sanniki otrzymała do-
finansowanie w ramach podziału 
środków budżetu województwa 
mazowieckiego w 2020 roku

Samorząd Województwa Ma-
zowieckiego dofinansuje 300 za-
dań o wartości ponad 30 mln zło-
tych. Są to inwestycje realizowane 
w ramach ochrony gruntów rol-
nych i leśnych. 293 z nich dotyczy 
dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych, a 7 – małej retencji.

Jedną z inwestycji będzie 
czwarty etap budowy drogi gmin-
nej w Brzezi. Kwota dofinansowa-
nia to 125 tys. zł. Jak powiedzia-
ła nam Agata Urbanek, specjalista 
ds. budownictwa Urzędu Miasta 
i Gminy Sanniki, ta inwestycja to 
kontynuacja budowy z ubiegłych 
lat. Ten etap dotyczy fragmentu 
drogi o długości 173 m. W ciągu 
najbliższych dni ma zostać ogło-
szony przetarg.  ks

Łowicz | Spotkanie inne niż zwykle

Szesnastka zorganizuje zlot
Łowicki Klub Motocyklowy 

No 16 z powodu pandemii od-
wołał planowaną na maj Łowic-
ką Majówkę Motocyklową, ale  
w ubiegłym tygodniu zdecydo-
wał, że ten rok nie minie bez duże-
go spotkania motocyklistów. 

5-6 września planuje zorga-
nizować Łowicki Zlot Motocy-
klowy. Szczegóły wydarzenia  
i zasady uczestnictwa w nim są 
aktualnie ustalane, niemniej pre-
zes klubu Dariusz Tadeusiak zdra-
dził nam, że będzie ono różnić 
się od majówki. Motocykliści nie 
spotkają się pierwszego dnia na 
mszy świętej, by potem przeje-
chać na Nowy Rynek, gdzie mia-
łaby miejsce prezentacja motocy-
kli i konkursy. Zjazd rozpocznie 
się w sobotę 5 lipca o godz. 15.00 

w Nieborowie na prywatnym te-
renie, gdzie znajduje się parking 
i budka gastronomiczna przy ul. 
Lipowej (po przeciwnej stronie 
parku w Nieborowie), tam zapla-
nowano wspólną zabawę do wie-
czora z koncertami rockowymi. 

Drugiego dnia, 6 lipca o godz. 
14.00 planowana jest parada mo-
tocyklistów z Nieborowa do Ło-
wicza. Metą byłaby wówczas ul. 
Stanisławskiego, na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Długą i Kur-
kową do Nowego Rynku, która 
będzie wyłączona z powodu za-
planowanego na ten dzień Księ-
żackiego Jadła, które ma się od-
być. Tam odbędzie się prezentacja 
maszyn, a motocykliści wezmą 
udział w zabawie na rynku. Po 
czym zlot zostanie rozwiązany.  tb

Pawiątko spaceruje z dorosłą pawicą.
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Tak wyglądał ojciec pisklęcia kilka tygodni temu.
Teraz najdłuższe pióra zrzucił,nowe wyrosną jesienią.
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Edukacja | rekrutacja do szkół średnich

Uczniowie wybrali, teraz muszą czekać
Od 15 czerwca do 10 lipca absolwenci szkół 
podstawowych składali wnioski o przyjęcie do szkół 
średnich (nazywanych teraz ponadpodstawowymi).  
To dopiero początek całego procesu, ale już 
pokazuje to, które szkoły cieszą się największym 
zainteresowaniem.

Decyzja nie jest łatwa, tym bar-
dziej, że uczniowie nie znają jesz-
cze wyników egzaminów kończą-
cych szkołę podstawową. Poznają 
je 31 lipca. Zaświadczenia z wy-
nikiem będą musieli dostarczyć 
pomiędzy 31 lipca a 4 sierpnia. 
Ponieważ w tym roku epidemia 
sprawiła, że rekrutacja rusza prze-
szło miesiąc później niż powinna, 
kalendarz naboru uległ swego ro-
dzaju „spłaszczeniu” – kolejne 
terminy następują po sobie bardzo 
szybko, nie ma też rekrutacji uzu-
pełniającej.

Listy kandydatów zakwalifiko-
wanych i niezakwalifikowanych 
ogłoszone zostaną 12 sierpnia. 
Wniosek o przyjęcia do szkoły, do 
której uczeń został zakwalifiko-
wany, będzie trzeba złożyć do 18 
sierpnia (jeśli wcześniej kandydat 
nie złożył oryginału świadectwa  
i oryginału zaświadczenia o wyni-

kach egzaminu, będzie musiał to 
zrobić wtedy).

Ostateczne listy przyjętych  
i nieprzyjętych zostaną ogłoszone 
19 sierpnia. 

Miejsc powinno 
wystarczyć
Według danych demograficz-

nych, jakimi dysponuje Starostwo 
Powiatowe w Łowiczu, w tym 
roku jest 741 tegorocznych absol-
wentów podstawówek w powie-
cie łowickim. Złożonych o przyję-
cie wniosków jest natomiast 850, 
bo szkoły łowickie są wybierane 
przez uczniów z innych powiatów. 
Mimo to Ilona Wężowska, dyrek-
tor wydziału kontroli i zarządzania 
jednostkami w starostwie, uspoka-
ja uczniów i ich rodziców: Miejsc 
w szkołach jest wystarczająco 
dużo. – Zalogowanie się w syste-
mie w terminie i wskazanie trzech 
czy czterech preferencji, powin-
no dawać pewność, że w którejś  
z nich znajdzie się miejsce – uwa-
ża Ilona Wężowska.

Z kolei duża liczba zgłoszonych 
uczniów spoza powiatu może  

– wzorem lat ubiegłych – jeszcze 
stopnieć. Różne samorządy stosu-
ją bowiem różne systemy elektro-
nicznej rekrutacji i to, że ktoś wy-
brał szkołę pierwszej preferencji  
w powiecie łowickim, nie znaczy, 
że nie ma też takiej w powiecie np. 
zgierskim.

Jeszcze wszystko może 
się zmienić
Poniżej prezentujemy licz-

by uczniów, którzy wybierali po-
szczególne szkoły w powiecie 
łowickim, a także planowane kie-
runki. Dyrektor Wężowska za-
strzega jednak, że po pierwsze, 
nie znamy jeszcze wyników eg-
zaminów kończących ósmą klasę, 
a te są kluczowe przy rekrutacji, 
po drugie czas pokaże ilu z tych 
uczniów wybierze jednak szkoły 
w innych powiatach, a niewyklu-
czone, że zgłoszą się jeszcze tacy, 
którzy termin rejestracji przeoczy-
li – z nimi też trzeba będzie coś 
zrobić.

– Są to na razie dane poglądo-
we, tak naprawdę dopiero w dru-
giej połowie sierpnia będziemy 
wiedzieli jak rzeczywiście rozłożą 
się wybory uczniów – mówi dy-
rektor Węzowska.

Podane poniżej nachylenia  
i kierunki kształcenia należy trak-
tować jako planowane – to, czy 
dane oddziały powstaną, też bę-
dzie zależało od ostatecznych 

wyników rekrutacji. W powiecie 
łowickim przyjęto, że klasy w li-
ceach mają liczyć po 30 uczniów, 
a w technikach po 24.

które licea 
najpopularniejsze?
I LO im. Józefa Chełmoń-

skiego wybrało w tym roku 241 
uczniów, przy czym 104 z nich 
wskazało tę szkołę jako ich wybór 
pierwszej preferencji (czyli, że ze 
wszystkich szkół, do których zło-
żył wniosek, najbardziej jest za-
interesowany tą). W planie jest 
utworzenie czterech klas, o pro-
filach: medycznym, politechnicz-
nym, przyrodniczym i humani-
styczno-ekonomicznym.

II LO im. Mikołaja Koperni-
ka wybrało 301 uczniów – co jest 
najlepszym wynikiem z łowickich 
liceów, przy czym 114 wybrało ją 
jako szkołę pierwszej preferencji. 
W planie są trzy klasy: humani-
styczno-lingwistyczna, matema-
tyczno-fizyczno-informatyczna 
oraz medyczna.

W IV LO w Łowiczu (wcho-
dzącym w skład ZSP nr 4) chce 
się uczyć 197 absolwentów, przy 
czym dla 65 to szkoła pierwszego 
wyboru. Planowane są tam dwie 
klasy ogólnokształcące: humani-
styczno-językowa oraz matema-
tyczno-informatyczna.

W Pijarskim LO złożonych zo-
stało 98 wniosków, przy czym 39 

to wybory w pierwszej preferen-
cji. Tradycyjnie, przewidziane są 
trzy klasy: politechniczno-ekono-
miczna, medyczno-przyrodnicza  
i humanistyczno-lingwistyczna.

technika  
w powiecie łowickim
Technikum w ZSP nr 1 wybra-

ło 130 uczniów, z czego 56 jako 
szkołę pierwszej preferencji. Pla-
nowane kierunki kształcenia to: 
mechatronik, informatyk, elek-
tryk, mechanik, technik pojazdów 
samochodowych, mechanik lotni-
czy, technik budownictwa i tech-
nik automatyk sterowania ruchem.

Technikum w ZSP nr 2 wy-
brało 349 uczniów, pierwszym 
wyborem jest ono dla 168 z nich.  
W planach szkoły znalazły się na-
stępujące kierunki: technik agro-
biznesu, informatyk, technik inży-
nierii środowiska, logistyk, technik 
mechanizacji rolnictwa i agrotech-
niki, programista, technik techno-
logii żywności i technik żywienia 
i usług gastronomicznych.

Technikum w ZSP nr 3 wybra-
ło 169 uczniów, dla 73 to ich wy-
marzona szkoła. Kierunki kształ-
cenia to: technik hotelarstwa, 
technik żywienia i usług gastro-
nomicznych, technik usług fry-
zjerskich, technik reklamy, tech-
nik fotografii i multimediów oraz 
technik eksploatacji portów i ter-
minali.

Technikum w ZSP nr 4 zostało 
wybrane przez 215 uczniów jako 
szkoła pierwsze preferencji przez 
79. W planie są cztery kierunki  
– ekonomista, technik rachunko-
wości, spedytor i handlowiec.

Technikum w ZSCKR w Zduń-
skiej Dąbrowie zostało wybrane 
przez 108 uczniów, z czego aż dla 
77 to szkoła pierwszego wyboru. 
Cztery planowane kierunki to: rol-
nik, technik weterynarii, technik 
architektury krajobrazu.

szkoły branżowe  
w Łowiczu
W Łowiczu działają trzy szkoły 

branżowe pierwszego stopnia. 
W ZSP nr 1 taką szkołę wybra-

ło 90 chętnych, przy czym 53 jako 
szkołę pierwszego wyboru. Pla-
nowane kierunki kształcenia to: 
mechanik pojazdów samochodo-
wych, kierowca mechanik, fryzjer, 
sprzedawca i elektryk. Jest też pla-
nowany oddział wielozawodowy.

W ZSP nr 2 szkołę branżową 
wybrało 31 osób, z czego 14 jako 
pierwszy wybór. Tam można się 
wykształcić na mechanika – ope-
ratora pojazdów i maszyn rolni-
czych.

W ZSP nr 3 do szkoły bran-
żowej zgłosiło się 36 chętnych, 
z czego tylko 6 wybrało ją jako 
szkołę pierwszej preferencji. Pla-
nowane kierunki to: kucharz, cu-
kiernik i fotograf. 

tOMasz 
MatUsIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Łowicz | wojciech Gronecki opowiadał jak wyglądało życie na zamku prymasów

Urodzinowa herbatka na zamku
Ciekawą i wartą kontynuowania formą świętowania 
„urodzin miasta”, a raczej rocznicy pierwszej 
wzmianki o Łowiczu w bulli papieża Innocentego 
II, była „herbatka na zamku”, czyli zwiedzanie ruin 
zamku prymasowskiego. 7 lipca, w 884. rocznicę 
wydania tej bulli, Urząd Miejski w porozumieniu  
z właścicielem ruin zamku Wojciechem Groneckim 
zaprosił mieszkańców do tego obiektu.  
Z propozycji skorzystało około 50 osób  
– które odwiedziły zamek w dwóch grupach. 

Zwiedzanie tego miejsca zapo-
czątkowane było przed 4 laty, gdy 
obchodzone było 880-lecie Ło-
wicza. Jak nam powiedział Mi-
chał Zalewski, naczelnik wydzia-
łu kultury w ratuszu, początkowo 
zainteresowanie tą ofertą nie było 
duże. Z roku na rok, gdy kolej-
ne osoby dowiadywały się, że 
jest tam co oglądać, zgłaszało się 

coraz więcej osób. Bywały lata,  
że były to nawet 3-4 grupy.  
W tym roku od razu zdecydowa-
no, że będą dwie, ponieważ nie 
było pewne czy z powodu epide-
mii będą chętni. 

Gospodarz obiektu Wojciech 
Gronecki powitał gości wystrza-
łem armatnim, po czym oprowa-
dził ich po terenie – trzeba przy-
znać – pięknie zadbanym, pełnym 
zieleni. Pokazał odtworzoną bra-
mę wjazdową i ogród z 12 grząd-
kami, co jest nawiązaniem do 12 
apostołów. Dzisiaj rosną tam pięk-
ne kwiaty. 

Barwnie opowiadał o tym jak 
wyglądało życie na zamku w cza-
sach, gdy był on rezydencją pry-

masów. Mówił, że na terenie 
zamku było wszystko potrzebne  
do jego funkcjonowania: ogród, 

browar, zagrody dla zwierząt, któ-
re na miejscu zabijano i świeże 
mięso trafiało do kuchni. 

Pokazał fragment murów 
obronnych i obrazowo opowia-
dał jak wyglądała niejedna sto-
czona tu walka. – Tu stały armaty 
i biegali żołnierze z wodą i wód-
ką. Woda była na armatę, żeby ją 
schłodzić, a wódka – dla kano-
nierów, żeby im odwagi nie za-
brakło. To nie żart. Tak się kiedyś 
walczyło.

Mówił, że najstarszą częścią 
zamku był dom wysoki, który 
stał „frontem do słońca” – jak 
wszystkie budynki budowane  
w ówczesnej Europie łacińskiej, 
tak i ten pobudowany był tak, aby 
maksymalnie wykorzystać świa-
tło słoneczne. Miał trzy kondy-
gnacje – obecny jego parter znaj-
duje się 1,5 m pod ziemią. 

Zwiedzający mieli okazję 
zobaczyć je, schodząc w dół. 
Oprowadzający zwrócił uwagę,  
że mają one 2 metry grubości  
i są wykonane z kamienia polne-
go – co świadczy o tym, że w Ło-
wiczu i okolicach wiele lat przed 
powstaniem zamku uprawiano 
ziemię i gromadzono te kamie-
nie. Nie było tu puszczy i leśnych 
ostępów, ale wiele wiosek i osad 
oraz dobrze zorganizowane rol-
nictwo. 

– A co było przedtem? – za-
pytał chłopiec, który był w gru-
pie zwiedzających. – Wcześniej 

Fotoreportaż

reklAMA

MIrka wOLska 
-kObIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

Właściciel terenu Wojciech Gronecki pokazuje lotnicze zdjęcie ruin. 
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Zwiedzanie ruin rozpoczął wystrzał armatni. w roli puszkarza Marcin Gronecki. 
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Historyczne rysunki przedstawiające zamek eksponowane są w miejscu domu wysokiego, którego ocalałe 
mury zabezpieczone są drewnianą, zadaszoną konstrukcją. 
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to były mity i legendy – odpowie-
dział mu Gronecki. 

Zachowane nad powierzchnią 
mury tej części zamku są zadaszo-
ne, zamontowano nad nimi drew-
nianą konstrukcję która ma je nie 
tylko chronić, ale też pokazać wy-
sokość tej części obiektu. Od połu-
dnia był dziedziniec o powierzch-
ni około 1200 m², który z czasem 
również został zadaszony. 

Po drugiej stronie dziedzińca 
był dom podobnej wielkości jak 
wysoki, ale miał dwie kondygna-
cje. Obok murowanego zamku 

stały drewniane domy dla wszyst-
kich ludzi, którzy służyli arcybi-
skupowi. Samodzielne mieszka-
nia miało na zamku kilkunaście 
najważniejszych osób, wśród któ-
rych byli lekarz, aptekarz, szef ka-
peli, murgrabia zamkowy, pobor-
ca podatków i bibliotekarz. 

Na terenie obecni właściciele 
odtworzyli mieszkanie Klemensa 
Janickiego (1516-1543) – biblio-
tekarza za czasów prymasa An-
drzeja Krzyckiego (1482-1537). 
Za sprawą arcybiskupa bibliote-
karz trafił na studia do Rzymu, 

gdzie zdobył dyplom doktora filo-
zofii Uniwersytetu Padewskiego, 
od papieża Pawła III zaś – laur po-
etycki, który zdaniem Wojciecha 
Groneckiego w renesansie zna-
czył więcej niż obecna Nagroda 
Nobla w dziedzinie literatury. 

Spotkanie zakończyło się tytu-
łową herbatą, podatną w porce-
lanowej zastawie. Wojciech Gro-
necki zapytał wtedy, czy Łowicz 
faktycznie urodził się 7 lipca 1136 
roku? Jego zdaniem tak – z tą datą 
urodził się na arenie międzynaro-
dowej. Ale musiał istnieć wcze-

śniej i być na tyle ważny i bogaty, 
że arcybiskup udał się do Rzymu, 
aby zyskać potwierdzenie papieża, 
że należy do arcybiskupstwa. To 
było ważne, by po rozbiciu dziel-
nicowym książęta mazowieccy  
z Sochaczewa nie najeżdżali mia-
sta. Problemów jednak w historii 
zamku i miasta nie udało się unik-
nąć, bo sytuacja polityczna wciąż 
się zmieniała. 

Opuszczającym teren gościom 
życzył „Wszystkiego najlepsze-
go z okazji... urodzin!”. Niektórzy 
odpowiadali: Wzajemnie! 

reklAMA

Wojciech Gronecki, a za nim zachowane, dwuskrzydłowe drzwi 
pochodzące z zamku (prawdopodobnie z przedziału 1720-1740),  
które zostały odnalezione w domu stojącym w rejonie ul. Świętojańskiej. 
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Spotkanie zakończyło się tytułową herbatką, którą podano  
w porcelanowej zastawie. 
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Na terenie zamku urządzony jest ogród z 12 grządkami – liczba symbolizuje 12 apostołów. 
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Łowicz | warsztaty ludowe

Wycinanki i hafty  
w mini skansenie
Przypomnijmy, że w wakacje, w soboty i niedziele,  
w mini skansenie przy muzeum w Łowiczu na wszystkich 
zainteresowanych rzemiosłem i rękodziełem ludowym 
czekają twórczynie. Prowadzą one warsztaty, w trakcie 
których mogą wprowadzić w tajniki ludowego kunsztu.

Prowadzące się zmieniają. Gdy 
odwiedziliśmy mini skansen w so-
botę, 11 lipca, były to panie: Kry-
styna Wielemborek (specjalność 
– haft płaski), Maria Radosie-
wicz (wycinanka) i Teresa Foks 
(haft koralikowy). Każda ma swo-
ją główną specjalność, której na-
ucza, są to odpowiednio: haft pła-
ski, wycinanka i haft koralikowy. 
Tak naprawdę jednak każda z nich 
mogłaby z powodzeniem zastąpić 
drugą w jej specjalności. 

– Jak siedzimy koło siebie cały 
dzień, to też uczymy się od siebie 
nawzajem – mówiła nam Krysty-
na Wielemborek. – Zawsze coś 

zasłyszymy, coś podpatrzymy, 
w efekcie żadna z tych dziedzin 
twórczości nie jest nam obca.

Wśród odwiedzających czasa-
mi są całe rodziny. Często również 
tylko dzieci, tak jak w sobotę, kie-
dy już o 10, czyli godzinie rozpo-
częcia zajęć, stawiły się Ania Ba-
lik i Lena Zawadzka. Były to ich 
pierwsze warsztaty w mini skan-
senie, zarazem pierwsze bezpo-
średnie spotkanie z twórczością 
ludową, choć potrafiły już spraw-
nie nawlekać igłę na nić. 

Kolejny, trzeci już w te wakacje 
weekend z warsztatami ludowymi 
– już za tydzień.  tm

W tajniki haftu koralikowego wprowadza uczestniczki zajęć  
Teresa foks. 
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Andrzej Dziuda (1955–2018)
Rodzina była dla niego całym światem, dlatego 
w pamięci bliskich na zawsze będzie wzorem 
całkowitego oddania i bezgranicznej miłości. 
Dziś, gdy pozostała im jedynie pustka, wciąż 
trwają dzięki niezłomnej wierze, której uczył ich 
każdego dnia. Wierze, że musiał odejść, by żyć 
wiecznie blisko Boga, którego ukochał.

Andrzej Dziuda urodził się  
30 maja 1955 roku w Głownie. 
Jego rodzice – Zygmunt i Zofia 
z Sobieckich Dziudowie – prócz 
niego wychowywali także drugie 
dziecko: siostrę bliźniaczkę An-
drzeja – Elżbietę.

kierowca z duszą 
romantyka
Młode lata upłynęły panu An-

drzejowi na zdobywaniu gruntow-
nego wykształcenia, które w przy-
szłości miało stać się kluczem do 
znalezienia pewnej i stabilnej pra-
cy. Ukończył więc Zasadniczą 
Szkołę Zawodową w Głownie ze 
specjalnością tokarską, zdobywa-
jąc jednocześnie uprawnienia kie-
rowcy zawodowego. Do wyboru 
takiej ścieżki nakłaniali go rodzi-
ce i na takie rozwiązanie przystał, 
pomimo tego, że marzył o czymś 
zdecydowanie innym, a miano-
wicie, by zostać organistą. Ma-
rzenie o realizacji pasji muzycz-
nej na gruncie zawodowym nigdy 
się jednak nie ziściło. Ostatecz-
nie został kierowcą zawodowym, 
pracując w tym charakterze m.in.  
w Wojskowych Zakładach Moto-
ryzacyjnych w Głownie. Wypa-
dek, któremu uległ w czasie pracy, 
sprawił, że zmuszony był odejść 
z niej w 1995 roku i przez wiele 
lat pozostawać na rencie chorobo-
wej. Po latach chętnie powracał 
myślami m.in. do czasów spędzo-
nych w wojsku, kiedy to na terenie 
jednostki wojskowej w Modlinie 
z satysfakcją oddawał się zajęciu 
mechanika samolotowego. Arty-
stycznej pasji nigdy jednak nie za-
tracił.

– Kochał muzykę i z nią szedł 
przez życie. Każdą wolną chwi-

lę poświęcał graniu na ulubio-
nych instrumentach, a swoją pa-
sją chętnie dzielił się z bliskimi. 
Z zapałem prezentował zarówno 
umiejętności instrumentalne, jak  
i wokalne, bo trzeba dodać, że był 
chórzystą. Miał duszę romanty-
ka, więc komponował piosenki  
i pisał wiersze. Nasz dom zawsze 
wypełniały jego ukochane dźwię-
ki – wspomina małżonka Monika 
Dziuda.

Poznali się  
w podstawówce, 
pokochali po latach
Naszą rozmówczynię, miłość 

swojego życia, Andrzej Dziuda 
poznał już w latach szkolnych. 
Wówczas jeszcze niewiele wska-
zywało na to, że w przyszłości za-
łożą rodzinę i spędzą razem wiele 
wspaniałych lat. Ich drogi roze-
szły się, gdy wybrali inne szkoły 
średnie – on wspomnianą szko-
łę w Głownie, ona zaś w Brze-
zinach.

– Wtedy nie przyszłoby mi do 
głowy, że to właśnie Andrzej bę-
dzie moim mężem. Na szczęście, 
los miał na to swój plan i spotka-
liśmy się ponownie, tym razem  
na wiejskiej zabawie. Tam wszyst-
ko się zaczęło – zauważa pani 
Monika.

Zakochani pobrali się w 1977 
roku, a wkrótce w ich życiu na do-

bre zagościło szczęście w postaci 
czworga dzieci: Kingi, Anny, Pio-
tra i Pawła. Oboje z mężem anga-
żowali się w prowadzenie domu 
i opiekę nad pociechami, ale dla 
siebie czasu mieli niewiele.

– Było to spore wyzwanie, mie-
liśmy co robić, ale dzięki wzajem-
nemu wsparciu dawaliśmy sobie 
radę. Andrzej bezgranicznie ko-
chał dzieci i poświęcał im każdą 
chwilę. Do dziś wspominamy jak 
siadali na dywanie i oddawali się 
wspólnej zabawie. To był niezapo-
mniany czas – wzrusza się nasza 
rozmówczyni.

Miłość do ojczyzny  
i niezłomna  
wiara w boga
Gdy dzieci dorosły, dom po 

raz kolejny wypełnił się miłością 
– tym razem za sprawą wnucząt. 
Wspólnie państwo Dziudowie 
doczekali się ich aż trzynaścior-
ga, a dziś czternasta pociecha jest  
w drodze. W krótkim czasie wnu-
ki stały się oczkiem w głowie 
dziadka, który z zaangażowa-
niem odkrywał przed nimi świat, 
organizował zabawy, pokazywał 
jak grać na instrumentach i dbał 
o codzienną dawkę ruchu. Latem 
już o poranku przygotowywał dla 
maluchów basen, by bezpiecznie 
mogły oddawać się wodnym sza-
leństwom. Z radością wpajał im 
także wartości, które były dla nie-
go najważniejsze: miłość do oj-
czyzny i niezłomną wiarę w Boga, 
jaka prowadziła go przez życie.

– Dzieci i wnuki były dla nie-
go całym światem. Pięknie było 
patrzeć, jak dorastają w jego ra-
mionach, jak uczy ich pożytecz-
nych spraw, opowiada o najważ-
niejszych wartościach i bawi się 
z nimi – podkreśla pani Monika.

kto teraz naprawi 
rowery?
Przy całym swoim zaangażo-

waniu w życie rodziny, pan An-
drzej pozostał również duszą 
towarzystwa. Miał dar zapamię-
tywania i opowiadania dowci-

WSPOmNIENIA | pozoSTAną w nASzeJ pAMięci

Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 1.07.2020–10.07.2020

  1 lipca: Janusz Sopata, l.61; 
Janina Jędrachowicz, l.78;  
Jan fijałkowski, l.81.

  2 lipca: Tobiasz Sobański, 
l.34; Józef repakowski, l.89; 
Janina bystrońska, l.78; 
Jarosław kaszewski, l.47; 
Teresa wójcik, l.68.

  4 lipca:  
Tadeusz zagawa, l.75.

  5 lipca: Józef naros, l.87; 
irena Jaworska Jędrachowicz, 
l.78.

  9 lipca: Adam buczek, l.11; 
Grażyna kosiorek, l.66;  
zofia Janicka, l.78.

  10 lipca: Marcin 
leszczyński, l.43; Małgorzata 
Anyszko, l.73; kazimierz 
Jańczyk, l.67.
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Urodzony 30 maja  
1955 roku w Głownie  
jako syn zygmunta i zofii  
z Sobieckich dziudów. 
kochał muzykę i z nią szedł 
przez życie, marząc o tym, że 
zostanie organistą. pragnienie 
nie spełniło się, bowiem  
po ukończeniu zasadniczej 
Szkoły zawodowej  
w Głownie ze specjalnością 
tokarską, w której zdobył 
także uprawnienia kierowcy, 
podjął się pracy kierowcy 
zawodowego.  
od 1995 roku zmuszony 
był pozostawać na rencie 
chorobowej w związku  
z wypadkiem, któremu uległ  
w pracy. Jego światem  
i sensem życia była rodzina: 
ukochana żona, czwórka 
dzieci oraz trzynaścioro 
wnucząt. ważne miejsce  
w jego życiu zajmowała  
miłość do ojczyzny oraz wiara  
w boga. odszedł  
22 grudnia 2018 roku.

   Andrzej Dziuda 
(1955-2018)

dzieci i wnuki były  
dla niego całym 
światem. pięknie było 
patrzeć, jak dorastają 
w jego ramionach, jak 
uczy ich pożytecznych 
spraw, opowiada 
o najważniejszych 
wartościach  
i bawi się z nimi.

maurzyce | inauguracja cyklu koncertów

Muzyka trafia pod strzechę 
– dosłownie!

Weronika Mońka na skrzyp-
cach i Michał Chwała na gitarze 
zagrali 12 lipca na krytej strze-
chą scenie amfiteatru skansenu w 
Maurzycach. To początek cyklu 
wakacyjnych, niedzielnych kon-
certów„Znane i lubiane, pod strze-
chą zagrane”.

Kolejne koncerty w tym miej-
scu planowane są 19 i 26 lipca 
oraz 2, 9, 16 i 30 sierpnia. Wero-
nika Mońka będzie występowała 
tam razem z przyjaciółmi. 

Ci, którzy byli 12 lipca w skan-
senie, albo wcześniej już słysze-
li na żywo Weronikę, wiedzą już 
czego się można spodziewać. 
Skrzypaczka wraz z gitarzystą 
Michałem Chwałą, zaprezento-
wali brawurową mieszankę mu-

zyki klasycznej, improwizowanej 
i ludowej. Pokazali, że potrafią 
płynnie przechodzić pomiędzy, 
zdawałoby się, trudnymi do po-
godzenia stylami, motywami, sta-
le też zmieniając nastrój i tempo. 
Można więc było usłyszeć zarów-
no podniosłe „Ave Maria”, jak  
i temperamentne „Libertango”. 

Warto jednak podkreślić, że 
choć na repertuar, zgodnie z zało-
żeniem, składały się kompozycje 
powszechnie znane, to ich aranża-
cje były w znacznej mierze orygi-
nalne, odświeżone.

Mamy nadzieję, że kolejne kon-
certy z cyklu będą cieszyły się lep-
szą frekwencją, bo ta nie była naj-
wyższa, choć muzycy stanęli na 
wysokości zadania.  tm

michał Chwała i Weronika mońka. ostatnia próba instrumentu  
przed rozpoczęciem koncertu i zarazem całego wakacyjnego cyklu. 
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pów, którymi rozśmieszał innych 
podczas spotkań towarzyskich. 
Ponadto był skromny, życzliwy, 
uczynny i zawsze gotowy do po-
mocy drugiemu człowiekowi.

– Wśród sąsiadów zasłynął ze 
zdolności naprawiania rowerów. 
Był w tym mistrzem, dlatego nikt 
w okolicy nie martwił się, kiedy 
rower uległ awarii, bo mąż miał do 
tego niesłychaną smykałkę. Dziś, 
kiedy go już nie ma, wciąż zasta-
nawiamy się kto teraz naprawi te 
rowery – smuci się nasza rozmów-
czyni.

Grom z jasnego nieba
Wieść o chorobie pana An-

drzeja zaskoczyła wszystkich. 
Przez lata pobierał wprawdzie 
rentę, będącą rodzajem wspar-
cia po wypadku, któremu uległ 
w młodości, ale inne dolegli-
wości raczej mu nie dokuczały. 
Skłonność miał jedynie do za-
palenia oskrzeli. Niemniej, jesz-
cze w styczniu 2018 roku, a więc 
na rok przed śmiercią, wyniki 
badań miał bardzo dobre. Wia-
domość o tym, że w jego śród-
piersiu wykryto zmianę o cha-
rakterze nowotworowym, była 
więc dla całej rodziny jak grom 
z jasnego nieba. Diagnozowa-
nie trwało na przełomie sierpnia 
oraz września, a wynik był moc-
no niepokojący, bowiem wskazy-
wał na to, że guz jest nieopera-
cyjny. Dla pana Andrzeja było to 
jak wyrok wydany na jego życie.  
Choroba sprawiła, że koniecz-
nością stały się ciągłe pobyty  
w szpitalach. Ostatecznie, pod 
koniec jesieni przebywał w szpi-
talu w Łagiewnikach.

– Pomimo choroby na dzień 
przed śmiercią był jeszcze w do-
brym stanie ogólnym. Cieszył się 
z naszych odwiedzin, rozmawiał 
z nami, ale o poranku następne-
go dnia już nie zadzwonił. Kiedy 
pojawiłam się w ośrodku, usły-
szałam, że mój mąż umiera – pani 
Monika.

… żeby dziadek 
powrócił
Andrzej Dziuda odszedł 22 

grudnia 2018 roku. Jego pogrzeb 
odbył się w kościele św. Jakuba  
w Głownie – tym samym, do któ-
rego uczęszczał przez lata i w któ-
rym tak chętnie oddawał się mo-
dlitwie oraz łączności z Bogiem. 
W ostatniej drodze towarzyszyła 
mu rodzina, której poświęcił całe 
życie, a także przyjaciele, znajo-
mi, sąsiedzi i parafianie, w któ-
rych pamięci wciąż trwa. Spoczął 
na cmentarzu parafialnym.

– Największy smutek prze-
żywaliśmy w najradośniej-
szym czasie w całym roku, czyli  
w czasie Świąt Bożego Narodze-
nia. Myślę, że te święta nigdy nie 
będą już dla mnie radosne. Na-
wet dzieci i wnuki nie ulegają już 
magii świąt – twierdzi nasza roz-
mówczyni. I dodaje: – Gdy zapy-
taliśmy wnuka, co chciałby do-
stać pod choinkę, odpowiedział, 
że nie chce żadnych prezentów, 
bo jedyne czego chce, to żeby 
dziadek powrócił...  aw

Łowicz – Poronin | Świetlica integracyjna „Słonko”

Wjechali kolejką na Kasprowy Wierch
Po raz szósty w historii 
funkcjonowania Świetlicy 
Integracyjnej „Słonko” 
przy parafii Świętego 
Ducha w Łowiczu miał 
miejsce wakacyjny wyjazd 
do Poronina i okolic. 

W wyjeździe udział wzięło po-
nad 30 podopiecznych świetlicy, 
głównie z centrum Łowicza.

Pojechali z opiekunami, w tym 
kierownikiem placówki Dorotą 
Guzek i Lucyną Okraską. Świe-
tlica działa przez cały rok szkolny, 
organizując dzieciom czas i moż-
liwość dokształcania.

Młodzi ludzie w dniach 6-10 
lipca zwiedzili m.in.: kopalnię 
soli w Wieliczce, Dolinę Koście-
liską, Zakopane, w tym Krupów-
ki, wjeżdżali kolejką linową na 

Kasprowy Wierch, bawili się cały 
dzień na atrakcjach w Energylan-
dii, ponadto wjeżdżali wyciągiem 
na Gubałówkę, odwiedzili mały 
kościół na Jaszczurówce, cmen-
tarz na Peksowym Brzysku, Sank-
tuarium na Krzeptówkach.

Grupa była także w Krakowie, 
gdzie zwiedziła Sukiennice, Bar-
bakan, Wawel, Kopiec Kościusz-
ki i dzielnicę Kazimierz. W dro-
dze powrotnej zatrzymali się  
w Wadowicach na rynku, gdzie 
przy muzeum Jana Pawła II jedli 
wadowickie kremówki.

Wyjazd był możliwy dzię-
ki wsparciu dotacji z łowickiego 
ratusza, który finansuje co roku 
funkcjonowanie świetlicy. – Przez 
cały czas pobytu dopisywała nam 
piękna, słoneczna pogoda i dobry 
humor, szczególnie podczas za-
baw, ogniska, dyskoteki – powie-
działa nam Dorota Guzek.  tb

Łowicz | cmentarz katedralny 

Wirtualny spacer po cmentarzach
Jeżeli nie wiesz,  
gdzie ktoś został 
pochowany, z pomocą 
przychodzi Internet

Większość z nas dokładnie wie, 
gdzie znajduje się grób bliskiej 
osoby. Kiedy jednak jesteśmy  
na danym cmentarzu po raz pierw-
szy lub kiedy z różnych przyczyn 
nie pamiętamy lokalizacji grobu  
– jest na to sposób.

Strona mogily.pl to Internetowa 
Baza Osób Pochowanych. Wy-
starczy znać imię lub nazwisko 
osoby zmarłej albo cmentarz, na 
którym jest pochowana, i w szybki 
sposób możemy znaleźć dokładną 
lokalizację grobu. Oprócz tego, 
dzięki stronie można odbyć wirtu-
alny spacer po cmentarzach, któ-
re znajdują się w bazie. Można też 
zobaczyć jak dany grób wygląda. 

Jednym z ponad trzystu takich 
cmentarzy w Polsce jest cmen-
tarz katedralny w Łowiczu. Jest 
to jedyny cmentarz z naszego po-
wiatu, który można znaleźć na 
wspomnianej stronie. Jak powie-
dział nam administrator cmenta-

rza Ryszard Karczewski, parafia 
ma plany na szerszą współpra-
cę ze stroną. Po wakacjach ma 
zostać wprowadzona aktualiza-

cja danych, ponieważ w tym mo-
mencie możemy znaleźć informa-
cje z inwentaryzacji z 30 listopada 
2016 roku. Wszystkie dane mają 

być wprowadzane na bieżąco, by 
ułatwić odnalezienie grobu przez 
stronę. Ryszard Karczewski przy-
znał, że zarówno on, jako admini-

strator cmentarza, jak i parafianie 
korzystający ze strony, są bardzo 
zadowoleni z takiej formy pomo-
cy.

Mogiły.pl to nie tylko baza osób 
pochowanych, ale także możli-
wość przygotowania planu cmen-
tarza, mapy ściennej czy księgi in-
wentaryzacyjnej. 

Zapytaliśmy założyciela stro-
ny, Mirosława Filipka, o po-
wód powstania takiej nietypowej 
bazy. Przyznał, że pomysł wyni-
kał z braku na rynku podobnego 
programu. Jego firma, BlowHD 
Technology, oferuje bardzo do-
kładne pomiary geodezyjne i spe-
cjalistyczne oprogramowanie, któ-
re stanowią duże ułatwienie dla 
administratorów cmentarzy. Stro-
na mogiły.pl powstała w 2014 
roku. Do bazy wciąż dodawane są 
nowe cmentarze, a portal cały czas 
się rozwija. 

Od założyciela strony dowie-
dzieliśmy się, że to administrato-
rzy cmentarzy powinni zgłaszać 
chęć współpracy i otrzymania 
specjalnego oprogramowania od 
firmy. To także do nich należy po-
krycie kosztów takiej pracy.  ks

PTTK Łowicz | przewodnicy promują miasto

Łowiccy przewodnicy zaprezentują region
W ramach projektu 
„Krajoznawstwo Łódzkie 
– z przewodnikiem 
przez region” łowiccy 
przewodnicy PTTK 
zrealizują cykl filmików 
promocyjnych.

W kwietniu b.r. zarząd woje-
wództwa łódzkiego ogłosił Woje-
wódzki Program Mikrograntów na 
rzecz walki z COVID-19. Przezna-
czono 300 tys. złotych na projekty 
organizacji pozarządowych, któ-
re pomogą przeciwdziałać skut-
kom pandemii koronawirusa na 
terenie województwa łódzkiego. 

Projekt łowickich przewodni-
ków jest jednym z 62, które do-
stały dotację, a polegał będzie na 
realizacji 15-20 minutowych ma-
teriałów, podczas których prze-
wodnicy PTTK będą prezentować 
dany region w kontekście histo-
rycznym, krajoznawczym, tury-
stycznym. 

Jak powiedział nam zastępca 
prezesa łowickiego PTTK Zdzi-
sław Kryściak, możemy spo-
dziewać się filmów o gminie Ło-
wicz jako gminie wiejskiej oraz  
o jej specyfice kulturowej, a tak-
że o gminach Zduny i Kocierzew. 
Poza nimi, materiały będą pre-
zentowały też sąsiednie powiaty: 
skierniewicki, kutnowski i łęczyc-
ki. Dzięki filmom usłyszymy cie-
kawostki regionalne i dowiemy się 
co warto zobaczyć.

Publikacja pierwszych filmi-
ków zaplanowana jest na najbliż-
sze dni i potrwa do końca sierp-
nia. Będzie można je znaleźć na 
Youtube i facebookowym profilu 
łowickiego Koła Przewodników,  
a udostępniane będą co 2-3 dni.

Projekt realizowany jest na pod-
stawie umowy pomiędzy PTTK 
Łowicz a Urzędem Marszałkow-
skim Województwa Mazowiec-
kiego, a finansuje go Samorząd 
Województwa Łódzkiego.  ks
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Ogłoszenia

 
PuNKTY PRZYJmOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIuRO OGŁOSZEń ŁOWICZ, Ul. piJArSkA 3A; BEDNARY, Sklep p. pApiernik 24A; BOBROWNIKI 27, Sklep p. pAcler; BOLImóW, Ul. fArnA 1 Sklep 
„ewA”, p. pApiernik; DOmANIEWICE, Ul. GłównA 26, Sklep p. JAkUbiAk; GąGOLIN POŁuDNIOWY, Sklep „koS”; IŁóW: pl. rynek STAroMieJSki 21; Sklep p. pApierowSkieGo; KIERNOZIA, rynek kopernikA, kioSk p.  weSołowSkieJ; 
KOCIERZEW PóŁNOCNY: Sklep „nA północnyM” KuRABKA 17A, Sklep p. TopolSkieJ; ŁOWICZ, oS. brATkowice, kioSk loTTo; ŁYSZKOWICE, Sklep „dUeT”, Ul. GMinnA 6; NIEBORóW, Al. leGionów polSkich 18, Sklep p. fiGATA;  
NOWA SuCHA 22, Sklep p. Siewiery; OSTRóW 20, Sklep p. beJdy; OSmOLIN: Ul. rynek 2, Sklep p. SerwAch; Ul. rynek 19, Sklep Spożywczo-przeMySłowy; PSZCZONóW 147, Sklep p. lipińSkieGo; SANNIKI, Ul. wArSzAwSkA 183,  
Sklep p. olkowicz; SOBOTA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, Sklep p. bińczAk; STACHLEW 113A, Sklep p. wierzbickieJ; STARY DęBSK 6A, Sklep Spożywczo-przeMySłowy, ŚLESZYN, Ul. GórnA 5,Sklep p. MączyńSkieJ;  
ZAWADY 67, Sklep p. SokAlSkieJ; ZŁAKóW BOROWY 139A, Sklep p. piecki;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIuRO OGŁOSZEń GŁOWNO, Ul. łowickA 40; GŁOWNO, Ul. bielAwSkA 3, Sklep wielobrAnżowy; DmOSIN 1: piekArniA bożenA, krzeSzewSkA; STRYKóW: STAry rynek 1;  Ul. cMenTArnA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 Sklep Mini-MAG; DOBRZELIN Sklep „MAGdA”, Ul. wł. JAGiełły; PACYNA, Ul. TowArowA 4, Sklep p. M. dUrki; PLECKA DąBROWA, Sklep „MonikA”;  
PODCZACHY 16, Sklep Spożywczo-przeMySłowy; ŚLESZYN, Ul. GórnA 5, Sklep p. MączyńSkieJ; ŻYCHLIN, Ul. 29 liSTopAdA 28, Sklep Spożywczo-przeMySłowy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAm OPuBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 uSTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

reklAMA

samochodowe

kupno
 Auto skup, całe i uszkodzone, 

wszystkie marki, najlepsze ceny, tel. 
604-191-186.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AUdi A4 b5, 1.9 Tdi, 1996 r.,  

90 kM, stan dobry, cena 3300, tel. 
514-325-338.

 AUdi A4, 2.0 Tdi, 2007 rok, grafit, tel. 
506-336-944.

 AUdi A4, 1.6, 1998, z gazem, i 
właściciel w polsce, tel. 694-453-524.

 AUdi A6, c6, 2.4 d+G, 2006 rok, 1 rok 
w kraju, tel. 782-027-754.

 bMw 318d, 2004 rok, 6.900 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, tel. 
604-706-309.

 cheVroleT Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, tel. 
604-706-309.

 cheVroleT Spark, 0,8, 2007 rok, 
90.000 km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, tel. 604-706-309.

 ciTroËn c3, 2012 rok, automat, tel. 
668-026-851.

 fiAT 126p elegant, 1999 rok, 
dwukółkę ciągnikową, silnik 11 kw, tel. 
668-003-008.

 fiAT bravo, 2007 rok, tel. 666-870-173.

 fiAT panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 fiAT SeicenTo, 900, 2001rok, 600zł, 
tel. 602-584-266.

 fiAT Uno, 1.0, hak, opłacony, stan bdb, 
2.500 zł, tel. 500-007-885.

 ford Mondeo, 2,0 Tdci, 2010 rok, 
kombi, tel. 608-641-402.

 hondA civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, 7.600 zł, tel. 
513-375-786.

 hyUndAi i10, 1.2b, 2009 rok, tel. 
606-348-077.

 kiA ceed, crdi 1.6, 2012 rok, srebrny 
metalik, tel. 664-049-694.

 MAzdA demio, 1.3 16V, 2001 rok, i 
właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 MiTSUbiShi oUTlAnder, 2.0 d, 
2010, napęd na 4x4, bardzo zadbany, tel. 
503-096-069; 506-814-632.

 opel Astra h, 1.4, 2004 rok, stan 
bdb., tel. 609-500-982.

 opel Astra, 1.4 benzyna/gaz, Xii.1998 
rok, stan bdb, 1.900 zł, tel. 607-078-851.

 opel corsa, 1.2, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 opel corsa d, 1.3 cdTi, 2007 rok, tel. 
782-668-009.

 opel corsa d, 1,3 cdTi diesel 
ecoflex, 2012 rok, opony zimowe i 
letnie, stan bdb., bezwypadkowy, tel. 
798-826-712.

 opel Vectra c GTS, 1.9 Tdi, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 opel zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 peUGeoT 206, 1.4b, 2007 rok, tel. 
606-348-077.

 peUGeoT boxer bus, 2,5 d, 1995 rok, 
biały, tel. 502-037-679.

 renAUlT clio, 1.4b, 2001 rok, tel. 
606-348-077.

 renault clio 2006, 1.2 benzyna, 
142000km, biały, 3d, stan idealny, 
zadbany, wspomaganie, el.szyby, alu, 2 
kompl.opon zimowych z felgami, 6150zł., 
tel. 505-211-908.

 renAUlT clio, 2013 rok, biały, 
130.000 km, 3 drzwi, tel. 509-853-390.

 renAUlT Grand Scenic, 1.9 cdi, 
2007, tel. 667-498-268.

 SeAT cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, tel. 
662-903-838.

 SkodA citigo, 2014 rok, 70.000, 
czarna, tel. 726-843-466.

 SkodA Superb To, 2004 rok, tel. 
697-049-593.

 Skoda SUperb, 2.0 Tdi 170 kM, 
2013, kombi, automat, tel. 505-926-212.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 rok, 
wersja d-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 ToyoTA corollA VerSo, 2.2 
diSel, 2007, ii właściciel, 7-mio 
osobowy, hak, komplet kół, tel. 
513-606-013.

 ToyoTA yaris, 1.4d4d, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna 
oraz ToyoTA yaris 1,0 2004r, tel. 
513-375-786.

 ToyoTA yaris, 1.0, 2005 rok, 194.000 
km, klimatyzacja, hak, opony zimowe, 
stan bdb., tel. 668-183-213.

 VolVo S40, 2.0d, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.900 zł, 
tel. 513-375-786.

 Vw bora, 1.9Tdi, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny oraz Golf 
iV 1.4. 2004 rok, tel. 604-706-309.

 Vw fox, 1.2b, 2006 rok, tel. 
606-348-077.

 Vw Golf iV benzyna, 1999, tel. 
504-378-008.

 Vw Golf iV, 1.4 16V, 2004 rok, czarny 
metalik, klimatyzacja, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 Vw Golf iV, 1,9 Tdi 101 kM, 2002 
rok, oryginalny przebieg 244000, 
garażowany, zadbany, tel. 724-438-377.

 Vw polo classic, 1,6, 1997 rok, i 
właściciel, stan dobry, tel. 604-931-778.

 Vw polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, tel. 
513-375-786.

 Vw T5 lift, 2.0 Tdi, 2010 rok, 140 kM, 
klimatyzacja, tel. 505-926-212.

motorowe

kupno
 kupię motorower route bassa z 

aktualną rejestracją i ubezpieczeniem, 
może by do remontu, tel. 697-930-621.

sprzedaż
 kawasaki zX9r, tel. 667-118-084.

nieruchomości

kupno
 kupię ziemię, gm. łyszkowice i 

okolice, tel. 502-602-463.

 kupię działkę Głowno, dmosin, 
ziewanice od 2.500-5.000 mkw., tel. 
793-617-337.

 kupię mieszkanie, dom, działkę. 
również zadłużone, z lokatorem, 
z problemami oraz udziały w 
nieruchomości., tel. 503-005-990.

 kupię ziemię rolną powyżej 2ha w 
miejscowości wrzeczko przy drodze 
704, tel. 888-431-443.

 kupię ziemię piotrowice, Gaj, tel. 
663-545-018.

 kupię mieszkanie w łowiczu, tel. 
573-270-140.

sprzedaż
 Sprzedam tanio działkę budowlaną, 5 

km od łowicza, tel. 509-231-973.

 polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 Sprzedam działki budowlane Trakt 
łowicki 5 km od łowicza w stronę 
Skierniewic, wiadomość parma 2, tel. 
725-416-972.

 działki budowlane, ul. łowicka, 
Mysłaków, tel. 666-337-808.

 Sprzedam mieszkanie 60 m2 + garaż 
częściowo umeblowane ulica długa 16, 
tel. 889-465-682.

 budynki gospodarcze, 230 mkw., 
320 mkw., 170.000 zł, chruślin, tel. 
695-248-808.

 chruślin, 9 ha ziemi, 180.000 zł, tel. 
695-248-808.

 Sprzedam ziemię 2,5 ha, ii, iii klasa, 
40.000 zł/h, chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam ziemię 3 ha, iV, V klasa, 
18.000 zł/h, chruślin, tel. 695-248-808.

 Mieszkanie 60 m2, 3 pokoje osiedle 
konopnickiej, ii piętro, tel. 602-176-370.

 Sprzedam działkę rolną 30 arów 
+siedlisko 5 arów wraz z zabudowaniami, 
Sromów, tel. 579-642-905.

 działka 1,22 ha, zielkowice i tel 
609-106-174.

 Sprzedam działkę budowlaną 
k./łowicza 88 arów z lasem, tel. 
606-818-288.

 dom mieszkalny z ziemią orną 1,90 ha, 
tel. 600-663-525.

 Mieszkanie, 73 mkw., i piętro, tel. 
661-669-130.

 Sprzedam pawilon handlowy na 
targowicy miejskiej w łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie łowicz – kutno, tel. 
532-272-447.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie łowicz – kutno lub 
zamienię na kawalerkę, tel. 532-272-447.

 dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km (zjazd 
łowicz-Skierniewice), tel. 696-230-340.

 działka rolno-budowlana 7.000 mkw., 
uzbrojona, rogóźno, tel. 694-842-134.

 Mieszkanie 4-pok. 58 mkw. iiip., 
Starzyńskiego 2, tel. 601-575-188.

 działki budowlane 1.500 m2, 
nieborów ulica wspólna, tel. 
781-192-860.

 działka rolno-budowlana 6000mkw. 
niedźwiada łowicka centrum. Szkoła, 
sklep, przystanek 55 zł/1mkw., tel. 
601-249-523.

 Sprzedam działki budowlane o 
łącznej powierzchni 10.000 mkw. przy 
ul. płockiej/Małszyckiej w łowiczu, tel. 
514-876-245.

 działka rolna 8,73 ha, 80tys/ha, 
kl.3a-6,57 ha łazniki, tel. 538-438-398.

 Sprzedam mieszkanie ii piętro 48 
mwk., tel. 791-768-666.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw., Stary 
waliszew, tel. 503-998-339.

 Sprzedam działkę budowlaną 2.000 
mkw. Janowice, tel. 502-768-210.

 Głowno, działka 600m, dom 120 mkw. 
w lesie, tel. 513-314-717.

 Sprzedam mieszkanie w Strykowie 48 
mkw., 2 pokoje, tel. 517-637-643.

 Sprzedam 12-letni duży podpiwniczony 
dom z garażem 2-stanowiskowym. 
Głowno-zabrzeźnia 601-084-905, tel. 
668-079-153.

 Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe 
w centrum łowicza, tel. po 17.00, tel. 
669-169-258.

 Sprzedam budynek usługowy w 
centrum łowicza. okolice nowego 
rynku. Możliwość adaptacji na 
mieszkalny., tel. 608-471-880.

 Sprzedam mieszkanie na osiedlu 
Tkaczew, 51,3 mkw, iii piętro, tel. 
607-316-951.

 Sprzedam dom szeregowy na 
korabce w łowiczu, powierzchnia z 
garażem ok 100 m2, działka 387 m2, tel. 
507-095-207.

 Atrakcyjne działki budowlane w 
centrum łowicza, wszystkie media, 
dostępne od zaraz, tel. 720-766-593.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
w bloku, 84m2, parter, bolimowska 
14/18b łowicz, tel. 784-990-307.

 Sprzedam gospodarstwo rolne 10,90 
ha wraz z budynkami gm. zduny, tel. 
667-257-470.

 Działka rolno-budowlana z lasem 
5.100 mkw., Dąbkowice Górne, 
55 zł/mkw., autobus miejski, sklep 
300m od działki, tel. 692-148-987.

 Sprzedam 4 ha z budynkami, wola 
lubiankowska, tel. 721-075-171.

 Syndyk oferuje do sprzedaży 
nieruchomość Głowno nr kw 
ld1G/00033874/5 cena min. 350.000 
zł. Szczegóły na stronie: www.upadlosci-
lodz.pl lub tel. 533-745-415.

 Sprzedam działki budowlane 
Strzelcew: 1300 mkw. oraz dwie po ok. 
900 mkw., tel. 501-213-061, 501-213-062.

 Sprzedam działkę budowlano-rolną w 
miejscowości bocheń, 4769 m2, cena 
50.000 zł, tel. 725-497-676.

wynajem
 Tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

 do wynajęcia mieszkanie w Głownie, 
tel. 535-885-251.

 przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
693-944-068.

 wynajmę mieszkanie, 44 mkw., 
broniewskiego, tel. 664-906-235.

 wynajmę mieszkanie M-3, Sikorskiego, 
Głowno, tel. 601-385-535.

 wynajmę 2 pokojowe mieszkanie  
w łowiczu, tel. 510-177-041.

 wynajmę mieszkanie na osiedlu 
naokowskiego, tel. 579-830-055.

 wynajmę lokal 50 m2,  
ul. powstańców 2 w łowiczu, tel. 
698-550-750.

 wynajmę kawalerkę 25 mkw, 
i piętro, łowicz, bratkowice 3c, 
tel. (46) 837-46-11.

 kawalerka 20 m2 warszawa 
Saska kępa po remoncie 1800 zł, tel. 
880-651-700.

 wynajmę dom trzy sypialnie, 
walewice, tel. 575-899-886.

 wynajmę kawalerkę, centrum łowicza, 
tel. 790-502-139.

 łowicz kawalerka do wynajęcia, tel. 
781-487-802.

 przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
606-569-727.

kupno różne
 bagnety, monety, starocie, tel. 

606-941-752.
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sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, tel. 

669-325-029.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. producent, tel. 
501-658-261.

 drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 Panele słoneczne, tel. 
727-534-450.

 Topole sprzeda tartak, tel. 
506-202-161.

 betoniarka, silnik 1,5 kw, atlas do 
ćwiczeń, tel. 530-370-088.

 Styropian o grubości 20 cm, tel. 
508-953-694.

 Sprzedam bramy, furtki, starocie, tel. 
660-027-612.

 łoże białe, maszyna do szycia łucznik 
i fotel biurowy, tel. (46) 837-68-90.

 perkusja elektroniczna hayman 
ddz03+, używana, tel. 661-221-935.

 rowery, różne, niedrogo, cena 150 – 
250 zł, tel. 606-683-189.

 betoniarka: naprawa, wyprzedaż, 
części, tel. 510-124-700.

 Stół bilardowy, domek letniskowy, 
akordeon weltmeister, tel. 791-776-110.

 opony używane letnie175/70 
r13, opony do ciągnika 14.9-28, tel. 
509-355-058.

 Sprzedam tanio dużą zamrażarkę 
skrzyniową, tel. 512-471-556.

 Słoiki, tel. 516-347-960.

 Tuja Szmaragd 90 cm, tel. 
600-858-370.

 Ule dadanta zamienię  
na rodzinę pszczelą, tel.  
532-468-909.

 Sprzedam tanio dwa wózki inwalidzkie 
w dobrym stanie, tel. 608-740-866.

 Akumulator trakcyjny 48V/500A, 2017, 
5.200zł, tel. 602-584-266.

 wózek widłowy Stihl 5015, 2002 rok, 
8.500zł, tel. 602-584-266.

 brama, furtka, ogrodzenie 15 metrów, 
ładowacz na podnośnik, wózek 
ciągnikowy, tel. 723-938-111.

 Sprzedam drzwi używane wejściowe 
osiemdziesiątki i setki, balustradę, tel. 
692-101-991.

 wózek 3w1, chodzik, piekarnik, tel. 
504-271-049.

 Sprzedam wózek inwalidzki belgijski, 
nieużywany nowy, cena bardzo 
atrakcyjna, tel. 514-682-096.

 Sprzedam spawarkę 
transformatorową, tel. 516-552-444.

 drzewo opałowe śliwa oddam za 
darmo za usunięcie z pola, dmosin, tel. 
601-286-499.

praca

dam pracę
 przyjmę do pizzerii w łowiczu 

barmankę oraz pomoc kuchenną, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. 609-846-316.

 zatrudnię pracowników do rozbioru 
półtusz i produkcji wędlin, tel. 
662-296-699.

 zatrudnię panie do zbioru pieczarek, 
praca na stałe, umowa, kontakt 
dąbkowice dolne 41 gm. łowicz, tel. 
605-081-709, 503-158-403, dąbkowice 
dolne 41, gm. łowicz.

 przyjmę do pizzerii w łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 firma krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. 668-391-722.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
układania kostki, tel. 601-593-011.

 chałupniczkę zatrudnię (szycie), tel. 
601-306-165.

 zatrudnię murarzy z doświadczeniem 
oraz do przyuczenia, tel. 573-084-666.

 zatrudnię pracowników do bobu, tel. 
790-575-493.

 zatrudnię kierowcę c+e (kontenery 
-stałe trasy), tel. 693-441-700.

 zatrudnię ekspedientki do pracy w 
sklepie spożywczym w łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Zatrudnię do zbioru bobu, tel. 
661-681-278.

 zatrudnię solidnego kierowcę do 
piekarni, tel. 504-573-701.

 zatrudnię florystkę do pracy w 
kwiaciarni, tel. 600-741-134.

 Zatrudnię kierowcę C+E, transport 
krajowy, międzynarodowy, tel. 
502-605-719.

 przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 zatrudnię kierowcę c+e, tel. 
507-477-120.

 Przyjmę pracownika na stanowisko 
traktorzysta z doświadczeniem – 
zatrudnienie stałe, Bratoszewice, 
tel. (42) 719-89-76, tel. 512-095-884, 
dzwonić 14.00-16.00.

 Przyjmę pracownika na stanowisko 
palacz kotłowni, z doświadczeniem 
bądź przyuczeniem, piece parowe, 
Bratoszewice, tel. (42) 719-89-
76, tel. 512-095-884, dzwonić w 
godz.14.00-16.00.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn 
SToll, UniVerSAl, tel. 607-818-142.

 Przyjmę do pracy na skład 
węglowy, wymagane prawo jazdy kat. 
B, okolice Łowicza, tel. 603-653-020.

 zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, tel. 721-136-023.

 zatrudnię pracownika w hurtowni, 
tel. (42) 719-15-78.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e, stałe 
kółka polska, tel. 510-158-922.

 zatrudnię na docieplanie i pomoc, tel. 
600-575-945.

 Zatrudnię przy zbiorze wiśni, 
Głowno, tel. 733-811-076.

 pilnie zatrudnię mechanika 
samochodowego do drobnych napraw 
samochodów, ewentualnie przyuczenie, 
tel. 883-970-776.

 do ochrony Stryków, tel.  
665-115-344.

 Zatrudnię do rwania wiśni, Dmosin 
120, tel. 509-354-524.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych lub współpracy, tel. 
509-299-676.

 zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych z doświadczeniem, tel. 
505-926-212.

 Przyjmę do pracy szwaczki 
chałupniczki (dwuigłówka, overlock, 
stępnówka) proste szycie dzianina, 
tel. 504-549-404.

 Dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, tel. 500-005-095.

 zatrudnię brygadzistę lub kierownika 
do kierowania robotami remontowo 
-budowlanymi, tel. 500-005-095.

 zatrudnię murarzy, pomocników, tel. 
604-505-441.

 zatrudnię magazyniera z 
uprawnieniami na wózki widłowe. dobre 
wynagrodzenie, umowa. bełchów,ul. 
piaskowa 3A, tel. 698-628-834.

 zatrudnię do pracy w tartaku 
produkcja palet bełchów, ul. 
piaskowa 3A. Umowa o pracę, dobre 
wynagrodzenie., tel. 698-628-834.

 zatrudnię operatora wózka widłowego, 
stała praca dobre wynagrodzenie „ 
MSdw” bełchów, ul. piaskowa 3 a, tel. 
698-628-834.

 Supermarket w łowiczu zatrudni 
osobę na stanowisko: pracownik 
ochroniarsko-gospodarczy, możliwość 
pracy w niepełnym wymiarze godzin, 
praca również dla osób ze stopniem 
niepełnosprawności, tel. 608-476-143.

 do sprzątania z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, umowa o pracę + 
premia, tel. 530-378-426.

 do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, umowa o pracę, tel. 
530-378-426.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 zatrudnię do zbioru bobu, bocheń, tel. 
691-671-340, 725-875-589, po 20.

 zatrudnię tynkarzy, tel. 692-157-417.

 zatrudnię na staż bądź umowę o 
pracę mechanika samochodowego – 
łowicz, tel. 798-529-090.

 zatrudnię szwaczki Szwalnia 
Głowno, praca na stałe, 1 zmiana, tel. 
518-203-421.

 Zatrudnię kierowcę kat. C, kraj, 
nie kurierka, załadunki Stryków, tel. 
693-531-568.

 zatrudnię do zbioru wiśni, okolice 
rybna, tel. 508-533-306.

 zatrudnię kierowcę kat. c, c+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, tel. 
601-385-525.

 zatrudnię pracownika do ślusarni, 
Stryków, tel. 606-439-498.

 Przyjmę do zbioru wiśni, tel. 
698-068-388.

 Poszukuję kombajnisty wraz z 
mechaniką, okolice Sannik, tel. 
603-246-694.

 zatrudnię pracownika na cały etat do 
50 lat, tel. 603-061-839.

 Szukam pomocnika do prac 
budowlanych, tel. 666-152-315.

 potrzebna pani do pomocy w domu, 
sprzatanie, prasowanie. dwa razy w 
tygodniu, dzień, godziny do uzgodnienia 
warszewice 54 (mogę zapewnić dojazd), 
tel. 601-225-740.

 zatrudnię przedstawiciela handlowego 
w branży gazowej (butle 11 kg), tel. 
600-237-175.

 zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po łowiczu, tel. 600-237-175.

 zatrudnię kombajnistę na okres żniw z 
praktyką od zaraz, tel. 502-037-679.

 zatrudnię kierowcę kategorii c+e 
chłodnia, tel. 605-094-165; 605-094-166.

 Do zbioru wiśni, Głowno, tel. 
694-163-595.
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 zatrudnię do zbioru wiśni, Gągolin, tel. 
604-154-630.

 zatrudnię od zaraz na budowę 
pracowników, zapewniamy dojazd, 
zaliczki tygodniowe, tel. 501-952-531.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e, tel. 
669-106-566.

 firma „Szumisie” poszukuje 
pracownika do przygotowania i 
kompletowania produktów do wysyłki 
oraz kontaktu z klientami. kontakt:, tel. 
500-030-087.

 zatrudnię pracownika biurowego 
z j. angielskim „MSdw” M. Salamon, 
bełchów,ul. piaskowa 3A., tel. 698-628-
834, biuro@msdw-tartak.pl.

 zatrudnię do pracy w tartaku 
– produkcja palet. bełchów, ul. 
piaskowa 3A.Umowa o pracę,dobre 
wynagrodzenie, tel. 698-628-834, biuro@
msdw-tartak.pl.

 operatora ładowarki zatrudnię – 
MSdw z /s. w bełchowie – producent 
opakowań drewnianych, tel. 698-628-
834, biuro@msdw-tartak.pl.

 zatrudnię operatora wózka widłowego. 
Stała praca, dobre wynagrodzenie. 
„MSdw” bełchów, ul. piaskowa 3 a, tel. 
698-628-834.

szukam pracy
 emeryt anglista, tel. 515-459-141.

 podejmę pracę opieki nad osobą 
starszą w niepełnym wymiarze godzin, 
tel. 883-468-413.

usługi wideo
 nAk Studio films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami hd, 
ujęcia dronem, tel. 889-910-129.

 wideofilmowanie. fotografia, tel. 
698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, tel. 
501-249-461.

 Układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 dachy, pokrycia dachowe,  
konstrukcje, obróbki, tel. 609-846-316.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
605-565-647.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
693-565-564.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
798-877-090.

 Usługi budowlane, docieplenia, tel. 
572-947-448.

 ogrodzenia – montaż, tel. 
606-303-471.

 wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
wolne terminy, tel. 663-801-457.

 Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
łazienki wykończenia, malowanie 
elewacji, tel. 609-541-373.

 wylewki maszynowy mixokret, tel. 
517-032-915.

 remonty wykończenia od A-z, tel. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki Gk, 
sufity podwieszane, itp. wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 papa – tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. 607-090-260.

 cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, tel. 
506-771-822.

 remonty, wykończenia, tel. 
511-568-525.

 Tartak objazdowy, tel. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, tel. 
506-202-161.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/k, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. 792-781-446.

 Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. przystępne 
ceny, tel. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, gładzie, 
glazura, terakota, przystępne ceny, tel. 
695-263-945.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, naprawy, 
konserwacje, malowanie, smarowanie, 
tel. 609-227-348.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. 608-632-134.

 docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/k, wykańczanie 
poddaszy, tel. 535-466-501.

 Układanie kostki brukowej, prace 
brukarskie, odwodnienia budynków, 
wykonywanie dróg dojazdowych, tel. 
782-452-548.

 posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, tel. 
735-300-550.

 Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
515-830-969.

 Malowanie, gipsy, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, montaż drzwi,okien, 
ocieplanie poddaszy, panele, tel. 
887-555-801.

 Usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. 784-464-959.

 okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 remonty. kompleksowe wykończenia, 
dekoracje ścienne, tel. 535-201-707.

 docieplanie budynków, malowanie 
elewacji, tel. 511-735-802.

 cięcie drzew, tel. 500-265-542.

 kompleksowe wykończenia wnętrz, 
ocieplania budynków i budownictwo – 
solidnie, tel. 505-960-316.

 Tynki, remonty, docieplenia, tel. 
510-300-753.

 budowa domów, budynków 
gospodarczych, kompleksowo z 
dachem, tel. 667-324-294.

 wypożyczę wiertnicę, tel. 728-329-771.

 Gładzie gipsowe, malowanie, tel. 
796-689-987.

 Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. 721-108-965.

 Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. 790-294-337.

sprzedaż
 extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
Maurzyce, tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. 
513-019-010.

 Sprzedam stemple budowlane, tel. 
511-970-891.

usługi 
instalacyjne

 hydraulika kompleksowo, tel. 
601-818-310.

 Usługi hydrauliczne:  
kompleksowo. przeciski podziemne, 
przyłącza wod.-kan., usługi koparko-
ładowarką, oczyszczalnie przydomowe, 
również jako podwykonawca, tel. 
601-379-355.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
791-210-176.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 
728-188-127.

 Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

 przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

usługi inne
 wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, tel. 
668-591-725.

 rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
782-718-483.

 posprzątam strychy, komórki, garaże, 
tel. 606-941-752.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. 602-471-796.

 kamaz – przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. 784-464-959.

 okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 cięcie zboża, tel. 721-737-343.

 naprawa telewizorów, łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
728-227-030.

 Spływ dunajcem w zakopanem, tel. 
888-075-367.

matrymonialne
 poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.

 poznam atrakcyjną kobietę, tel. 
781-196-232.

 rozwodnik 52 lata, nie palący, bez 
nałogów szuka pani do 48 lat miłej 
i zadbanej do stałego związku, tel. 
880-454-989.

nauka
 Matematyka, tel. 791-802-482.

 Język angielski, niemiecki, tel. 
782-613-909.

 Matematyka, możliwość udzielania 
lekcji przez messengera, tel. 
660-781-884.

 Matematyka, Angielski, tel. 
515-459-141.

 Matematyka, tel. 607-440-582.

 nauka Języka Angielskiego Jacek 
romanowski, tel. 607-440-582.

 Język angielski on-line, lekcja próbna 
gratis, tel. 732-732-173.

rolnicze – kupno

płody rolne
 kupię zboża, tel. 508-471-814.

 kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 zboże, tel. 603-945-983.

 kupię jęczmień jary, pszenżyto, tel. 
604-112-568.

 Słoma ze stodoły balatony, dojarka 
dwustanowiskowa bąków Górny, tel. 
793-518-633.

 pszenica 0,5 t., tel. 883-806-661.

maszyny
 kupię każdego bizona oraz inne 

maszyny, mogą być do remontu, tel. 
602-522-478.

 kupię chwytak do balotów do Tura, tel. 
502-616-392.

 kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTz, Mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
502-939-200.

 opryskiwacz pilMeT 400 litrów, tel. 
883-806-661.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 Słoma po kombajnie 10 ha; okolice 

wiesiołów-borki, tel. 664-929-197.

 Sprzedam słomę ze stodoły, zakrzew, 
tel. 509-392-251.

 Sprzedam słomę, tel. 664-837-390.

 Słoma baloty, złaków, tel. 507-659-615.

 Sucha słoma (bele) Świeryż, tel. 
696-565-452.

 owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, tel. 736-417-516.

 Słoma kostka, tel. 880-263-930.

 Sprzedam słomę baloty, różyce, tel. 
695-493-616.

 żyto, słoma, duże baloty 25 zł, tel. 
602-255-778.

 Trawa do skoszenia 1 ha, 
tel. (42) 710-73-57.

 Słoma ze stodoły, Seligów, tel. 
880-438-146.

 pszenżyto, jęczmień, tel. 695-066-195.

 Sprzedam słomę, okrągłe belki ze 
stodoły, tel. 668-035-910.

 Sprzedam pszenicę, zduny, tel. 
669-083-527.

 Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, tel. 
502-764-966.

 Mieszanka, orzechy włoskie, tel. 
725-808-751.

 Słoma kostka ze stodoły, 1,50 zł/szt., 
dzierzgówek, tel. 697-035-106.

 Słoma baloty, tel. 661-221-935.

 Słoma w balotach 120, tel. 
723-528-039.

 Sprzedam owies prosto z kombajnu, 
tel. 883-760-108.

 Sprzedam pszenicę i jęczmień, tel. 
512-179-465.

 pszenżyto, tel. (46) 838-25-79.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 603-240-034, 
zielkowice 104.

 Sprzedam słomę prosto z pola, tel. 
889-951-089.

 Słoma, Mystkowice, tel. 791-542-072.

 wydzierżawię 3 ha łąki, tel. 
570-980-770.

 Mieszanka, tel. 601-785-433.

 Sprzedam słomę po  
kombajnie, Szymanowice, tel. 
798-906-448.

 Sprzedam słomę 130 baloty, 
około 100 sztuk, gmina pacyna, tel. 
604-459-386.

 pszenica, pszenżyto, tel. 601-962-832.

 Siano, słoma, tel. 691-715-486.

 Słoma po żniwach, tel. 691-715-486.

 Słoma żytnia, tegoroczna, tel. 
504-313-408.

 Słoma ze stodoły i 10ha z pola ostrów, 
tel. 730-523-191.

 Sprzedam żyto i mieszankę, tel. 
609-525-149.

 pszenżyto, pszenica, tel. 669-419-342.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, owies, 
słomę w belach, tel. 509-355-058.

 ziemniaki młode, tel. 696-604-979.

 Sprzedam żyto, tel. 791-785-230.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton Skaratki, 
tel. 662-327-477.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
668-165-646.

 Sprzedam pszenżyto, żyto, owies, tel. 
880-214-141.

 Sprzedam mieszankę, nieborów, tel. 
533-542-174.

 Sprzedam pszenżyto, okolice rybna, 
tel. 694-227-489.

 Słoma po kombajnie z 8 ha, rogóźno, 
tel. 692-199-767.

 Sprzedam słomę po kombajnie, tel. 
509-217-640.

 Sprzedam żyto, mieszankę, łubin, tel. 
699-932-087.

 Mieszanka zbożowa, około 15 ton, tel. 
502-768-409.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
czatolin 41, tel. (46) 838-89-04.

 Sprzedam słomę, okolice łyszkowic, 
tel. 728-245-985.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu, tel. 
698-179-395, po 14.00.

 pszenżyto, owies + jęczmień, tel. 
510-084-555.

 Sprzedam żyto prosto z pola z 
powierzchni 1 ha. Sadowo 50, tel. 
884-813-453.

 Sprzedam żyto, tel. 607-370-606.

 Sprzedam siano okrągłe bele , tel. 
697-825-807.

 pszenżyto, słoma z kombajnu, tel. 
668-162-199.

 Sprzedam słomę, tel. 692-916-507.

 Sprzedam mieszankę zbożową po 
kombajnie prosto z pola z 2 ha, tel. 
603-492-991.

 Sprzedam słomę 5 ha, tel. 
692-834-647.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 10 
ha gm. zduny, tel. 667-257-470.

 Słoma z pola, tel. 503-347-214.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 727-472-522.

 żyto, słoma otolice, tel. 502-026-691.

 Sprzedam owies, żyto z pszenżytem 
tanio, tel. 725-919-624.

 Sprzedam zboże, owies, owies i żyto, 
tel. 721-502-526.

 Sprzedam słomę z pola z 5 ha, okolice 
Głowna, tel. (42) 719-48-39.

 Sprzedam słomę 10 zł, tel. 
516-477-037.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
608-209-685.

 Pszenżyto, tel. 781-173-553.

 Pszenżyto, tel. 880-481-612.

 Sprzedam słomę żytnią po kombajnie 
7ha, owies 2t, tel. 500-839-393.



23www.lowiczanin.info nr 29      16 lipca 2020         

reklAMA

 Mieszanka, jęczmień, tel. 609-353-426.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 690-159-971.

 pszenżyto i owies + pszenżyto, tel. 
512-544-156.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 667-539-954.

 Sprzedam słomę. chruślin., tel. 
661-251-354.

 Sprzedam sianokiszonkę, tel. 
606-569-727.

 Sprzedam młode ziemniaki na paszę. 
kiernozia., tel. 665-358-991.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 600-822-089.

 Sprzedam pszenżyto i pszenicę, tel. 
731-498-811.

 zboże zbiór 2020, tel.  
604-871-975.

 Sprzedam zboże, mieszanka zbożowa 
ok 10 ton, jęczmień około 3 ton, 
pszenżyto około 2 ton, tel. 664-724-850.

 łubin, gorczyca, proso, tel. 
506-115-015.

 kukurydza, mieszanka, owies, 
pszenica pszenżyto, słoma, tel. 
506-115-015.

 Sprzedam 1 tonę jęczmienia, tel. 
733-174-409.

 Sprzedam pszenicę, tel. 601-573-551.

 Sprzedam słomę po kombajnie 7 ha, 
karnków, tel. 669-452-029.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 

termin wycielenia 30.Vii, tel. 607-889-775.

 prosiaki 30 sztuk, tel. 721-302-440.

 Sprzedam dwie duże jałówki, 
wycielenie 01.08, tel. 721-296-923.

 Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
termin 12 sierpnia, 23 września, cena 
5.200zł, tel. 517-087-698.

 Sprzedam prosięta, tel. 607-150-316.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
503-639-101.

 Gęsi odchowane, białe, tel. 
669-779-901.

 kury, kurczaki, kaczki, tel. 669-779-901.

 cielaki do dalszego chowu (byczek, 
cieliczka), tel. 723-528-039.

 byczki żarłoki, tel. (46) 838-25-79.

 Jałówki hf wycielenie 21.07 i 06.08, 
tel. 692-665-650.

 Sprzedam młodą krowę z pierwszym 
cielakiem. likwidacja stada , tel. 
721-408-801.

 Sprzedam prosięta, tel. 530-668-967, 
Strzelcew 11.

 Sprzedam byczki do dalszego chowu, 
tel. 726-931-728.

 Sprzedam cielaki, byczki, tel. 
607-717-324.

 Sprzedam prosiaki, tel. 732-797-792.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną 
Simental, tel. 503-562-330.

 Jałówka wysokocielna termin 
wycielenia 08.08, tel. 660-248-340.

 Sprzedam dwa byczka po 320 kg, 
tel. 693-088-990.

 Sprzedam 2 byczki i 2 jałoszki 
żarłoki, tel. 572-594-009.

 Sprzedam jałoszkę Simantal 
mięsną, tel. 695-090-723.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin wycielenia 31 lipca, tel. 
693-543-539.

 cielaki, byczki i jałówki, tel. 
663-972-056.

 Sprzedam króle, tel. 697-659-064.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 
sierpień, Urzecze 73, tel. 510-603-072.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. 721-347-722.

 Jałoszki, tel. 508-678-424.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin koniec lipca, początek 
sierpnia, tel. 601-443-087.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
506-573-284.

 Sprzedam krowę wysokocielną, tel. 
880-855-085.

 Sprzedam 10 szt. prosiąt, tel. 
601-533-397.

 Sprzedam prosiaki, tel. 
603-497-566.

 Sprzedam jałówkę po ocieleniu, tel. 
665-727-703.

 cielak, byczek, tel. 607-623-576.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
termin – 16 sierpnia., tel. 787-432-692.

 prosiaki 24 sztuki, tel. 575-429-669.

 Jałówka cielna, wycielenie 15 
sierpień, tel. 501-220-604.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. (46) 837-15-69.

 Jałówka, wycielenie 15 lipca, tel. 
667-118-084.

 Jałówka, wycielenie lipiec, tel. 
886-807-369.

 Sprzedam byczka, tel. 693-299-439.

 prosiaki 25-kg, tel. 735-303-501.

maszyny
 Talerzówka 8x2, mieszalnik 1,2 t, tel. 

664-929-197.

 części używane do bizona i innych, 
silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 Sprzedam kombajn Anna, tel. 
725-805-698.

 Sprzedam prasę Sipma farma 2, 
2006 rok, stan bdb, tel. 515-291-421.

 Sprzedam łuskarkę do bobu, duża 
wydajność, taśmociąg, spłuczka, tel. 
609-705-840.

 Grabiarka 7, karuzela, kos, tel. 
570-980-770.

 wóz paszowy 6m3, tel. 663-127-473.

 Sprzedam agregat podorywkowy 3 m, 
7 łap, mało używany, tel. 608-022-269.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża w 
silosach, 692-292-969.

 rozrzutnik obornika 3-tonowy, 
przyczepa samozbierająca T072, tel. 
607-318-501.

 prasa rolująca 6700, tel. 793-022-959.

 dmuchawa ssąco-tłocząca, pługi 
obrotowe, zagonowe, opryskiwacze, 
grubery, wycinak do kiszonki, rozrzutnik 
obornika, śrutownik bijakowy, tel. 
509-293-050.

 ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 kupię kombajn (bolko, Anna, karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. 
511-713-596.

 Sprzedam tylne koła do c-360, tel. 
508-448-858.

 Sprzedam talerzówki nowe, grubera 
2,6 m, 3 m, beczki asenizacyjne, tel. 
883-760-108.

 bizon z-56, cyklop, Ursus U-902, 
prasa z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, tel. 512-179-465.

 Sprzedam prasę małą kostkę, 
wentylatory duży z silnikiem, tel. 
729-304-322.

 Sprzedam kombajn zbożowy 
forTSchriTT 514, gotowy do 
żniw, 18.000 zł brutto do negocjacji, 
garażowany, tel. 663-766-561.

 Sprzedam mieszalnik do pasz 
suchych, śrutownik walcowy 500 zł, tel. 
662-752-205.

 Sprzedam prasę z224 z prowadnicami 
kostki, i właściciel, pług obrotowy 4 
skibowy z zabezpieczeniem resorowym, 
tel. 698-750-121.

 Sprzedam pług 5 skibowy zagonowy 
i 5 skibowy podorywkowy, tel. 
661-848-494.

 Sprzedam ciągnik c360 – 3 p z 
turem dwusekcyjnym i przyczepę 
dwutłokową likwidacja gospodarstwa, 
tel. 669-346-302.

 likwidacja gospodarstwa: siewnik 
famarol 3m, przyczepa 3t wywrot, 
opryskiwacz 600l, rozrzutnik 1-osiowy, 
Gruber 2,2m, agregat uprawowy 3,6m, 
ładowacz czeski, pług 4 Akpil, tel. 
665-560-113.

 Sprzedam prasę kostka z-224 i orkan, 
tel. 693-532-739.

 Sprzedam prasę class mała kostka, 
Słoneczko 4, słoma mała kostka, tel. 
797-385-959.

 bizon 87, 20.000: 80, 10.000, tel. 
697-892-925.

 cyklop, tel. 692-370-686.

 Agregat talerzowy, tel. 606-192-202.

 przyczepa do balotów, tel. 
795-583-677.

 Sprzedam rozrzutnik 3,5 tony, tel. 
888-385-100.

 c-360, 1981rok, bez prawa rejestracji, 
7800zł, tel. 602-584-266.

 ładowacz do obornika i silnik 
elektryczny 30 kw, wolnoobrotowy, 
tel. (46) 838-98-12.

 Sprzedam przyczepę pod baloty, radło 
ciągnikowe łowicz, tel. 730-523-191.

 Sprzedam dwukółkę ciągnikową, 
zgrabiarkę do siana, tel. 667-373-504.

 prasa kostka, pługi, brony, tel. 
723-938-111.

 Sprzedam talerzówkę hydrauliczną 
fAMArol szerokość 3,20 m. (nowe 
talerze), tel. 505-929-983.

 kombajn new holladn TX66, 
sprowadzony, w bd stanie, tel. 
721-737-343.

 kombajn bizon z056 cena do 
ustalenia, tel. 791-461-556.

 kombajn kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen, tel. 575-429-669.

 Sprzedam c-360, 1985 rok, zadbany, 
tel. 607-330-538.

 Sprzedam przyczepę samozbierającą, 
tel. 884-820-819.

 Ursus 10014h, 2012 rok. kombajn 
bizon, maszyny rolnicze, tel. 
664-954-170.

 prasa claas wariant 180, stan bdb, tel. 
664-173-486.

 Sprzedam Ursus c-385, tel. 
516-477-037.

 Sprzedam prasę rolującą, tel. 
728-152-636.

 Glebogryzarka, tel. 518-103-986.

 kosiarka sadownicza lisicki 1,80, 
2012 rok, stan bdb, śrutownik bąk 5,5 
kw, tel. 507-894-715.

 rozsiewacz nawozów „Siew Xl” 
800 l. 2014r. Akpil, owijarka bel 
samozaładowcza oS 7510 klara Sipma 
2014r., tel. 506-552-043.

 Sprzedam 2 zbiorniki na zboże, tel. 
533-667-939.

 Agregat prądotwórczy, rozrzutnik, 
przetrząsacz do siana 5 m, szortownik, 
pług 2, tel. 604-245-140.

 rozrzutnik, opryskiwacz 400 litrów, 
siewnik do zboża, tel. 695-556-308.

 prasa kostka z224/1 2006 rok, 
czerwona, sprawna, i właściciel, 9 tys, tel. 
502-037-679.

 Sprzedam silosy na zboże, betoniarka 
320 litrów, młynek do czyszczenia zboża, 
siewka do nawozów i beczka 100 litrów 
plastik, tel. 665-560-113.

 rozrzutnik obornika, tel. 605-725-688.

 przetrząsarka, zgrabiarka deutz fahr, 
tel. 600-822-089.

 Sprzedam przyczepę 4,5 tony, 
dłużyce do bel, opryskiwacz, tel. 
607-570-070.

 Stoły do rzepaku szer. 3m, 4,5m, 
5,10m, 6m, tel. 509-282-300.

 wąskie koła do ciągnika, 
kompletne, 48, 46, 42, 38, 36 cali, 
więcej informacji pod telefonem, tel. 
509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw, 3, 4,5; 5, 6, 
7, 8, 10 metrów, duży wybór, import 
niemcy, tel. 509-282-300.

 kombajn do zboża class, heder 
3 m, sprowadzony z niemiec, tel. 
509-282-300.

 kojce przegrodowe do 
tuczników z tworzywa sztucznego, 
sprowadzone z niemiec, tel. 
509-282-300.

 obsypniki do kopców, kukurydzy 
wulkan, tel. 509-282-300.

 pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
kverneland, frost, rabewerk, 
landsberg zabezpieczenia 
resorowe, sprężynowe, kołkowe, 
duży wybór import niemcy, tel. 
509-282-300.

 Siewnik do zboża Amazone d7, 
d8,2,5, 3, 4 m; izaria lobster Super, 
duży wybór, tel. 509-282-300.

 przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa 
tandem 16 ton, 3-stronny wywrot, tel. 
509-282-300.

 paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 
rok, tel. 509-282-300.

 karmniki dla świń z niemiec, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy Same Tiger 
100ze 4x4 100pS, 25.800 zł, tel. 
509-282-300.

 ciągnik rolniczy case 956 
Xl, 95pS, 4x4, 28.500 zł, tel. 
509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, tel. 
509-282-300.

 Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, z 
wałem strunowym, sprowadzone z 
niemiec, tel. 509-282-300.

 rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, welgler, bergman, Strautman 
4-10 t., duży wybór, tel. 509-282-300.

 orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6 m, tel. 509-282-300.

 beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś 
skrętna, sprowadzone z niemiec, tel. 
509-282-300.

 Agregaty bierne 3-metrowe rau, z 
hydropakiem, tel. 509-282-300.

 zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 
3,80, 4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, 
kuhn, pottinger, fella,duży wybór, tel. 
509-282-300.

 rozładownice do warzyw, 
taśmociągi 5, 6-metrowe, kosz 
przyjęciowy do warzyw, tel. 
509-282-300.

 rozisewacze do nawozu 
Amazone, raw; ładowność 
600-2.000 kg, duży wybór, import 
niemcy, tel. 509-282-300.

 pług zagonowy rabenwerk, 
5-skibowy, tel. 509-282-300.

 prasa rolująca John deere 950 m 
na pasach, tel. 509-282-300.

 dmuchawy do zboża 2,5 -10 kw z 
rurami, kompletne, tel. 509-282-300.

 Sprzedam kombajn bizon 
record 1990 r., prasa Sipma 224, 2 
silosy zbożowe 12 ton i 2 mieszalniki 
, tel. 664-724-850.

 Sprzedam 4 opony 750/16 
nowe, rozrzutnik 1-osiowy, siano, tel. 
607-889-255.

 brony 5-tki grudziądzkie składane, 
tel. 733-174-409.

inne
 w sprzedaży folie rolnicze 

(pryzmowe, do owijania), tunelowe, 
siatki, ekogroszek workowany. 
dostawa – wysyłka, hurt – detal, 
Janinów 13, 99-423 bielawy, tel. 
504-504-783.

 obornik, tel. 603-243-414.

 zbiornik na mleko 650 litrów 
frigomilk, tel. 781-192-860.

 Tunele foliowe z nawadnianiem 
32x8, tel. 725-368-799.

 Sprzedam krajzegę, silnik na 
wózku 7 kw 1440 obr/min, tel. 
668-020-288.

 kompletny wyciąg obornika 
linowy, tel. 605-283-913.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża w 
silosach, tel. 692-292-969.

rolnicze – usługi
 białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Serwis traktorów: new holland, 
Massey ferguson, tel. 697-778-780.

 okna: naprawa, regulacja, tel. 
609-135-411.

 łąka z hektara do ścięcia 1,5 ha, 
dąbkowice dolne, tel. 696-273-987.

zwierzęta

sprzedaż
 Gęsi, kaczki małe i dorosłe, likwidacja, 

tel. 515-277-426.

 oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 króliki młode, dorosłe 7-8 kg, tel. 
667-719-222.
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 łowicz i okolice

ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42

 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-
87-86; ul. wolności 6b, tel. 606-221-872

 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje).
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 urząd miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGm tel. 837 60 63
 ZuK tel. 837 36 62
 Zum tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli miejskich 
tel. 46 837 49 76
 mOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział karny 46 830-43-02  
wydz. rodzinny i nieletnich 46 830-43-03; 
wydział ksiąg wieczystych 46 830-43-05;  
obsługa interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz, Stary Rynek3 
tel. 513 767 511;
 ZAZ „Ja-Ty-my” Łowicz  
tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30;
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. Jana pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06
 Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 LO im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne oSir, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta oSir, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•Historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci Żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
• „Natura i abstrakcja w twórczości 
Zenony Klepaczki – Joanny Grabow-
skiej – Alicji Wolskiej” – czynna do 
30 sierpnia
 Skansen przy muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „Plakat w skansenie polskim” – 
wystawa: zbiór ponad 40 prac, głównie 
plakatów historycznych oraz fiszek,  
które powstały w polskich skansenach 
oraz w muzeach zrzeszonych w Stowa-
rzyszeniu Muzeów na wolnym powietrzu; 
czynna do 30 września.
 Galerii Browarna w Łowiczu, ul. pod-
-rzeczna 17, tel. 691 979 262, 46 838 56 
53; wystawa malarstwa: Robert Bubel 
„Real i[n]sta[nt]” 
 „mama pozuje – dziecko rysuje” – 
wystawa pokonkursowa nagrodzonych  
i wyróżnionych prac; hol wejściowy Miej-
skiej biblioteki im. A. k. cebrowskiego  
w łowiczu, Aleje Sienkiewicza 62.

 muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45; czyn-
ne: od poniedziałku do czwartku  
w godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty  
w godz. 10.00–14.00.
 muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
i piętro baszty im. gen. klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 motonostalgia – muzeum motory-
zacji, nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie do 30 września 
czynny we wtorki, środy, czwartki w godz. 
10.00–16.00, w piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–18.00; Do zwiedzania 
udostępnione wnętrze pałacu w 
nieborowie z wyłączeniem Gabinetu 
żółtego, Sypialni wojewody i Gabinetu 
zielonego na piętrze pałacu. Wyłączone 
do odwołania: stała ekspozycja Majoliki 
nieborowskiej w budynku Manufaktury, 
Stara oranżeria w nieborowie, Świątynia 
diany w Arkadii (z zachowaniem wglądu 
do wnętrza Sali panteonu). Bilety: do 
pałacu w nieborowie 20 zł – normalny, 
15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się) 7–26 lat.
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 Ogrody w Arkadii czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł – 
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
bilety łączone do ogrodów w Arkadii i 
w nieborowie: 28 zł – normalny, 16 zł – 
ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież (ucząca 
się) 7–26 lat.
 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). na teren parku – wstęp wolny. 
„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
nt. historii kolejnych właścicieli dóbr 
sannickich.
„Sztuka bez maski” – wystawa malar-
stwa, czynna do 30 lipca.
 Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00:
„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii Jana drzewieckiego
 Sromów: muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie pałacu wyłącznie po 
wcześniejszej rezerwacji, tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; zespół Szkół ponad-
gimnazjalnych nr 1, podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 19 lipca:
godz. 17.00 – Koncert letni przy 
baszcie: Ewa Smerecka – recital 
autorski; park przy baszcie gen. klickiego 
w łowiczu, wstęp wolny, liczba widzów 
ograniczona.
godz. 17.00 – Recital „Wakacje na 
miarę Chopina”: support Jakub Stani-
szewski (fortepian), Michał Mossakowski 
(fortepian). Muszla koncertowa przy 
pałacu w Sannikach, ul. warszawska 
142; wstęp wolny.
 Wtorek, 21 lipca:
godz. 19.30 – XXXII międzynarodowy 
Festiwal Organowy J.S. Bach – 
wystąpi: wiktor łyjak – organy; bazylika 
katedralna w łowiczu, Stary rynek. 
bilety: 10 zł normalny, 5 zł ulgowy – do 
nabycia bezpośrednio przed  koncertem 
przy wejściu do bazyliki.

kino
 Piątek, 17 lipca:
godz. 21.30 – Kino plenerowe:  
„Toni Erdmann” – komedia prod. 
Austria / francja / niemcy / Szwajcaria 
/ rumunia, 2016 r., reż. Maren Ade; 
dziedziniec łowickiego ośrodka kultury, 
ul. podrzeczna 20; wstęp wolny.
 Sobota, 18 lipca:
godz. 21.30 – Letnie kino samochodo-
we: „Pozycja obowiązkowa” – parking 
STop Shop łowicz, ul. w. broniewskie-
go 5-9, wstęp wolny.

inne
 Sobota, 18 lipca:
godz. 9.00 – „Baby w kajaku” – spływ 
kajakowy rzeką bzurą - tylko dla pań, 
zbiórka: łowicz, parking przy restau-
racji Szkiełka, park błonie; szczegóły: 
793026191
 Sobota – niedziela, 18–19 lipca:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty sztuki 
i rękodzieła ludowego: marianna 
madanowska (haft), Beata mada-
nowska (haft koralikowy), Stanisława 
Kosiorek (wycinanka); skansen przy 
Muzeum w łowiczu; udział w warsztatach 
bezpłatny, obowiązują bilety wstępu do 
skansenu: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł. 
 Niedziela, 19 lipca: 
godz. 13.00 – Bezpłatne spacery z 
przewodnikiem – zbiórka przed siedzi-
bą pTTk, Stary rynek 3 w łowiczu;
 Środa, 22 lipca:
godz. 14.00–18.00 – Wakacji z Tratwą 
na Fali – bezpłatne pływanie kajakami 
po bzurze, zbiórka: przystań kajakowa w 
parku błonie w łowiczu;
 Poniedziałek – piątek, 27–31 lipca:
godz. 11.00 – „Na wszystko jest 
przysłowie” – cykl spotkań - warsztaty 
twórcze Anety pędraszewskiej; zajęcia 
dla dzieci; plac zabaw przy baszcie im. 
gen. klickiego w łowiczu; pojedyncze 
wejście 10 zł. Szczegóły: www.lok.art.pl

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 16 lipca:
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12 
piątek, 17 lipca:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95

sobota, 18 lipca: 
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
niedziela, 19 lipca: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
poniedziałek, 20 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11 
wtorek, 21 lipca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
środa, 22 lipca:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12 
Apteki pełnią dyżury:  
 dni powszednie od zakończenia zmiany 
dziennej do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.;  
w niedziele 18–8 dnia nast.,  
w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: niedziela 19 lipca:  
pl. łukasińskiego 15,tel. 42 719-80-85. 
dyżur w godz. 9.00-14.00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny  
ds. uzależnień i Przemocy  
w Rodzinie: 42-719-26-46

 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294;  
Stryków, 665-529-866

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin  
46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach  
722-007-525
 urząd miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 urząd Stanu Cywilnego w Głownie:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 miejski Ośrodek Kultury w Głownie 
42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94;  516-049-886;  
505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 muzeum Żołnierza Polskiego  

– umundurowanie i ekwipunek żołnierzy  
i i ii wojny światowej; dmosin 2a,  
tel. 504-327-183.

 Galeria Bank&Dm w Głownie.  
Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank&Dm – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
i piętro budynku banku Spółdzielczego.

 „moje jedyne marzenie”  
– pokonkursowa wystawa on-line prac 
laureatów 7. konkursu „zabierz mnie 
tam wyobraźnią 2020”; http://zmtw.mok.
glowno.pl/

inne
 Kąpielisko, plaża i wypożyczalnia ka-

jaków i rowerów wodnych w Strykowie 
- czynne codziennie w godz. 10.00-18.00.

 Czwartek, 16 lipca:
godz. 9.00 – Bezpłatna mammografia 
– Stryków, ul. kościuszki 27 (parking za 
Urzędem Miejskim)
 Piątek, 17 lipca:
godz. 10.00 – magia robotów – zajęcia 
dla dzieci, dom kultury w niesułkowie.
 Wtorek, 21 lipca:
godz. 10.00-12.00 – Poszukiwanie 
złota i bajeczne wyścigi - zajęcia 
wakacyjne, ośrodek kultury i rekreacji w 
Strykowie, pl. łukasińskiego 4.
godz. 16.00 – Wakacyjne śpiewanie: 
Zespół Tonika - bezpłatne zajęcia dla 
dzieci, dom kultury w niesułkowie;
godz. 17.00 – Rozśpiewana Ferajna 
- wakacyjne spotkania seniorów, dom 
kultury w niesułkowie, wstęp wolny;
godz. 18.00 – Letnia gimnastyka 50+ 
– zajęcia wakacyjne w domu kultury w 
niesułkowie, wstęp wolny.
 Wtorek, 28 lipca:
godz. 10.00-12.00 – mój robot jeździ - 
lego wodo - składanie i programowanie, 
zajęcia wakacyjne, ośrodek kultury i re-
kreacji w Strykowie, pl. łukasińskiego 4.

Głowno i STryków 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie 24 285-12-10
 OSP w Pacynie 604-349-406
 OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 Zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52

 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy urząd Pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny  
Telefon Zaufania dla Dzieci i młodzieży  
726 611 611, codziennie w godz. 
12.00–20.00 infolinia;  
w godz. 20.00–0.00 wsparcie specjalistów 
na Snapchacie i Messengerze

msze św. w niedziele
 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 

i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 

kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

tel. 609-262-446

 Stadion miejski w Żychlinie,  
ul. waryńskiego 8 – piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

kino KDK w Kutnie
 Piątek – środa, 17-22 lipca:
godz. 15.00 – Wiking i magiczny miecz 
– film animowany, 2019 r.,  
produkcji belgia / francja / niemcy,  
reżyseria: Éric cazes, 2d dubbing,  
czas trwania: 82 min.,  
bilety: normalny 14,00 zł, ulgowy 12,00 zł

muzea i wystawy
 muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 

10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

inne
 Czwartek, 20 sierpnia:
godz. 17:00 – „Granice Wytrzymało-
ści”– stand-up: Piotr ZOLA Szulowski; 
kkdk, ul. żółkiewskiego 4; bilety: 
przedsprzedaż online 50 zł, 60 zł.
 Piątek – niedziela, 4–6 września:
46. Święto Róży Kutno: ogólnopolska 
wystawa róż; aranżacje florystyczne 
najlepszych florystów z całej polski, ple-
nerowe Targi różane, Jarmark różany, 
koncerty, lunapark i inne. 

SKARB ROLNIKA
noTowAniA z TArGowiSkA MieJSkieGo 
– ceny z dnia 14.07.2020 r.

w łowiczu
agrest kg 5,00-7,00
borówki 0,25 kg 6,00
botwinka pęczek 3,00-3,50
bób kg 8,00-10,00
brokuły szt. 4,00-5,00
buraki czerwone kg 3,50-4,00
brzoskwinie kg 6,00
cebula kg 4,00-5,00
cebula dymka pęczek 2,50-3,00
cukinia kg 6,00
czereśnie kg 12,00-15,00
czosnek szt. 3,00-3,50
fasola zielona kg 8,00-12,00
fasola żółta kg 8,00-12,00
jabłka kg 5,50-7,00
jagody litr 16,00-18,00
jaja fermowe 15 szt. 10,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 13,00
kalafior szt. 3,50-5,00
kapusta biała szt. 3,00
kapusta kiszona kg 6,00-7,50
kapusta pekińska kg 3,00-3,50
koperek pęczek 2,00
maliny 0,25 kg 6,00-10,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 4,00
natka pietruszki pęczek 1,50
ogórki kiszone kg 7,00-8,00
ogórek gruntowy kg 3,00-4,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00
papryka czerwona kg 11,00
papryka zielona kg 7,00-8,00
papryka żółta kg 9,00-10,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 3,50-6,00
pomidor malinowy kg 5,50-6,50
pomidor szklarniowy kg 4,00-4,50
por szt. 2,00-2,50
porzeczka czarna kg 6,00-8,00
porzeczka czerwona kg 6,00-8,00
rzodkiewka pęczek 2,00-2,50
sałata szt. 1,50-2,50
seler szt. 2,50-4,00
szczypiorek pęczek 1,50-2,50
słonecznik szt. 1,50-2,50
truskawki kg 5,00-7,00
wiśnie kg 6,50-7,00
włoszczyzna pęczek 3,00-3,50
ziemniaki kg 1,50-2,50

OFERTY PRACY
z dnia 14.07.2020 r.

POWIATOWY uRZąD PRACY W ŁOWICZu:
  konfekcjonowanie wskazanych produktów
  robotnik gospodarczy
  pomoc w sprzątaniu pomieszczeń produkcyj-

nych, magazynowych, biurowych i pomiesz-
czeń hotelowych

  Szwaczka maszynowa
  kierowca operator wózków jezdniowych 

(widłowych)
  Monter sieci i urządzeń telekomunikacyjnych
  kasjer-Sprzedawca
  kierowca samochodu ciężarowego
  kierowca-magazynier
  robotnik gospodarczy

POWIATOWY uRZąD PRACY W ZGIERZu:
  Asystent osoby niepełnosprawnej
  ekspedytor sprzedaży internetowej
  Sprzedawca
  Manipulant drewna okrągłego
  lekarz weterynarii
  pomoc kuchenna
  handlowiec
  Asystent managera sprzedaży
  pomocnik piekarza
  przedstawiciel handlowy

POWIATOWY uRZąD PRACY W KuTNIE:
  kucharz
  dyrektor placówki
  pracownik laboratorium analitycznego
  Mechanik samochodowy
  pracownik do obsługi wózka paletowego
  nauczyciel teoretycznych przedmiotów zawodo-

wych-elektronika
  nauczyciel praktycznej nauki zawodu o kierunku 

mechanicznym
  nauczyciel teoretycznych przedmiotów zawodo-

wych-mechanika i budowa maszyn
  pracownik administracyjno-kadrowo-płacowy
  Asystent ds. optymalizacji produkcji
  Manager regionu
  kierowca kat.c+e
  pomoc kucharza
  kucharz
  bibliotekarz

żychlin i okolice
ROLNIK SPRZEDAJE
ceny z dnia 14.07.2020 r.

Żywiec wieprzowy:
  domaniewice: 4,00 zł/kg+VAT
  różyce: 4,00 zł/kg+VAT
  kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT
  Skowroda płd.: 4,20 zł/kg+VAT
  chąśno: 4,20 zł/kg+VAT
  karnków: 4,00 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
  domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  różyce: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 6,80 zł/kg+VAT
  Skowroda płd.: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 6,80 zł/kg+VAT
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Łowicz | oświadczenia majątkowe – część i 

Co jest w kieszeniach burmistrza, 
urzędników i radnych miejskich 
Wzorem lat ubiegłych rozpoczynamy publikację opracowanych 
przez nas oświadczeń majątkowych samorządowców z Łowicza, 
powiatu łowickiego oraz okolicznych gmin. W pierwszej kolejności 
zaglądamy „do kieszeni” władz samorządowych miasta Łowicza: 
burmistrza, jego zastępcy, radnych miejskich i najważniejszych 
urzędników. Przedstawiają one ich stan majątkowy  
oraz dochody na 31 grudnia 2019 roku. 

Dochody 
burmistrza i jego 
współpracowników 
 Krzysztof Jan Kaliński, 

burmistrz Łowicza. Posiadał 
zgromadzone oszczędności 120 
tys. zł (rok wcześniej było to 
110 tys. zł), które stanowiły mał-
żeńską wspólność majątkową.  
Jest właścicielem domu o po-
wierzchni 129 mkw. o warto-
ści 180 tys. zł – majątek odręb-
ny oraz właścicielem mieszkania 
o powierzchni 30 mkw. i warto-
ści 150 tys. zł – własność z żoną. 
Posiada też działkę budowlaną  
o powierzchni 527 mkw. o warto-
ści 30 tys. zł. 

W 2019 roku z tytułu zatrudnie-
nia w Urzędzie Miejskim w Ło-
wiczu osiągnął dochód w wyso-
kości 140.349,63 zł (poprzednio 
151.858,06 zł). Dochód jego mał-
żonki wynosił 63.283,43 zł (po-
przednio 48.681,14 zł). Posiada sa-

mochód Kia Optima z 2017 roku  
o wartości 75 tys. zł. 

 Bogusław Bończak, za-
stępca burmistrza Łowicza. Posia-
dał zgromadzone 221 tys. zł (po-
przednio 195 tys. zł) oraz 4.000 
euro (poprzednio 3.500 euro). 
Jest współwłaścicielem wraz  
z żoną i matką domu o powierzch-
ni 213 mkw. o wartości 240 tys. zł 
oraz działek o powierzchni: 472 
mkw., 352 mkw. oraz 288 mkw. 
Wartość tych działek to odpo-
wiednio 40 tys. zł, 30 tys. zł i 28 
tys. zł. W 2019 roku osiągnął do-
chód z tytułu zatrudnienia w wy-
sokości 139.091,49 zł (poprzednio 
146.683,58 zł). Jest właścicielem 
samochodu osobowego Suba-
ru XV z 2013 roku o wartości 41 
tys. zł. 

W ubiegłym roku zaciągnął 
kredyt w Santander Consumer 
Bank w wysokości 10.324 zł, na 

koniec roku pozostało do spła-
ty 1.787,46 zł. Korzysta również 
z debetu na koncie osobistym, 
również w Santander Consumer 
Bank, wynoszącym 40 tys. zł. 

 maria Więckowska, sekre-
tarz miasta. Na koniec roku mia-
ła zgromadzone 9.271,24 zł (po-
przednio 41.330 zł). Posiada dom 
o powierzchni 114,7 mkw. o war-
tości 350 tys. zł oraz mieszkanie  
o pow. 36 mkw. o wartości 128 
tys. zł (tytuł prawny: spółdzielcze 
własnościowe prawo do lokalu). 

W 2019 roku osiągnęła dochód 
z tytułu zatrudnienia 131.599,97 zł 
(w roku ubiegłym 131.481,99 zł) 
oraz 2.112 zł jako umowa zlecenie 
z Biura Wyborczego. 

Nie wykazała składników mie-
nia ruchomego o wartości powy-
żej 10 tys. zł.

Spłaca kredyty: dwa hipotecz-
ne mieszkaniowe w PKO BP  

– do spłaty pozostało 105.559,35 
zł oraz 27.551,81 zł, dwie pożyczki 
gotówkowe w PKO BP – do spła-
ty pozostało 3.746 zł i 23.267,42 
zł, dwie pożyczki gotówkowe  
w SKOK Stefczyka – do spłaty 
pozostało 7.980 zł oraz 8.820 zł. 

 Arkadiusz Podsędek, 
skarbnik miasta. Posiadał zgro-
madzone 77.500 zł (poprzednio 
ok. 44.900 zł), na Indywidualnym 
Koncie Zabezpieczenia Emerytal-
nego ok. 51.600 zł (poprzednio ok. 
40.600 zł), a także 2.425 forintów 
(jak poprzednio). Ma też jednost-
ki uczestnictwa ubezpieczonych 
funduszy kapitałowych o warto-
ści 67.700 zł (rok wcześniej 67.400 
zł). 

We współwłasności z małżon-
ką posiada: dom o powierzch-
ni 160,99 mkw. o wartości oko-
ło 480.000 zł i mieszkanie  
o powierzchni 55,6 mkw. i warto-
ści 240.000 zł. Wśród innych nie-
ruchomości we współwłasności 
małżeńskiej wykazał: działkę pod 
domem o pow. 463 mkw. i war-
tości około 25.000 zł, mieszka-
nie o pow. 36,68 mkw. o wartości 
ok. 367 tys. zł, miejsce garażowe 
o pow. 25,24 mkw. o wartości 25 
tys. zł. 

Posiada 25 akcji na Giełdzie 
Papierów Wartościowych w War-
szawie S.A. oraz 934 akcje Tauron 

Polska Energia S.A. Jest człon-
kiem Rady Nadzorczej Zakła-
du Energetyki Cieplnej i Zakładu 
Utrzymania Miasta w Łowiczu. 
Z tego tytułu osiągnął w ubie-
głym roku dochód w wysokości 
46.398,66 zł brutto (poprzednio 
42.248,09 zł brutto). Jego do-
chód z tytułu zatrudnienia wy-
niósł 136.270,54 zł (poprzednio 
130.651,12 zł. Z tytułu działalno-
ści wykonywanej osobiście: 512 
zł. Posiada samochody: Volkswa-
gen Passat z 2013 roku oraz Suzu-
ki Swift 1.2 Comfort z 2014 roku 
oraz wraz z synem Opla Astrę  
V z 2017 roku. 

Nie ma zobowiązań powyżej 10 
tys. zł. 

radni miejscy 
 Henryk Zasępa, przewodni-

czący Rady (obecnie już nie). Po-
siadał zgromadzone 10.944 zł (po-
przednio 2.924 zł) w małżeńskiej 
wspólnocie majątkowej. Dom  
o pow. 110 mkw. i wartości ok. 
400 tys. zł stanowi majątek odręb-
ny żony. Ponadto wymienia go-
spodarstwo rolne o pow. 3,1037 ha 
i wartości 300 tys. zł, budynki go-
spodarcze o wartości ok. 65 tys. zł 
– majątek odrębny żony. Docho-
dy: z tytułu emerytury 43.343,48 
zł (poprzednio 40.749,76 zł), ze 
stosunku pracy – 1.897,31 zł (po-

przednio 24.869,97 zł), z dzia-
łalności wykonywanej osobiście  
– 1.672,88 zł (poprzednio 2.026,75 
zł). Z Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych otrzymał: 
1.080 zł (poprzednio 1.800 zł), 
diety radnego – 22.949,28 zł (po-
przednio 20.936,18 zł). 

Dochody żony: ze stosun-
ku pracy – 5.112 zł, emerytura 
32.869,54 zł, z ZFŚS – 1.206,10 zł.

Radny posiada Skodę Rapid 
Spaceback z 2016 roku o wartości 
39.000 zł. Spłaca kredyt na rzecz 
Volkswagen Bank Polska o warto-
ści 62.342,74 zł (na koniec grud-
nia 2019 roku do spłaty pozostało 
33.718,85 zł). 

 Lech Aniszewski pracuje 
na stanowisku kierownika w Cy-
frowym Polsacie w Warszawie.  
Na koniec roku miał zgromadzone 
5.013,34 zł (poprzednio 21.034,36 
zł) w małżeńskiej wspólnocie ma-
jątkowej. Również w małżeńskiej 
wspólnocie posiada dom o pow. 
145 mkw. i wartości 360 tys. zł 
oraz działkę, na której stoi dom 
o pow. 1.726 mkw. i wartości ok. 
120 tys. zł. Dochody z tytułu umo-
wy o pracę: 128.398 zł (poprzed-
nio 123.138,68 zł), diety radnego 
– 19.325 zł (poprzednio 2.214,41 
zł), ze świadczenia 500+ – 9.000 
zł oraz ze świadczenia „Dobry 
Start” – 600 zł.  →
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Posiada wraz z żoną Citreona 
C4 Picasso z 2012 roku, którego 
wartość wynosi około 20 tys. zł. 
Spłaca pożyczkę na cele miesz-
kaniowe zaciągniętą w ZFŚS na 
kwotę 35 tys. zł, do spłaty pozo-
stało 19.400 oraz pożyczkę go-
tówkową w PKO BP zaciągniętą  
w wysokości 20 tys. zł, do spłaty 
pozostało 17.782 zł. 

 marek Boroski podobnie 
jak przed rokiem nie wykazał 
zgromadzonych oszczędności. 
Wraz z żoną posiada działkę rol-
ną o powierzchni 0,5 ha o warto-
ści 20 tys. zł. Z tytułu emerytu-
ry osiągnął dochód w wysokości 
23.479,80 (poprzednio 21.575,24 
zł zł), z diety radnego – 20.105,78 
zł (poprzednio 20.626,14 zł). 
Wśród składników mienia rucho-
mego o wartości powyżej 10 tys. 
zł wymienił samochód Renault 
Trafic z 2002 roku o wartości 14 
tys. zł, osobowego Opla z 2003 
roku o wartości 20 tys. zł i pa-
siekę pszczelarską o wartości 80 
tys. zł – wszystko to w małżeń-
skiej współwłasności. Wśród zo-
bowiązań pieniężnych w Banku 
Przemysłowo-Handlowym kre-
dyt w wysokości 84 tys. zł, na ko-
niec 2019 roku do spłaty pozosta-
ło 39 tys. zł. 

 Krzysztof Olko miał zgro-
madzone 4.933,82 zł (poprzednio 
12.581,51 zł) jako majątek odręb-
ny. Posiada 1/2 udziału we współ-
własności dwóch nieruchomości 
rolnych: o pow. 4,17 ha o warto-
ści udziału 165 tys. zł oraz o pow. 
0,72 ha o wartości udziału 30 tys. 
zł – obie stanowią jego majątek 
odrębny. 

Z tytułu umowy o pra-
cę osiągnął dochód w wy-
sokości 60.861,09 zł (po-
przednio 60.217,57 zł), diety 
radnego – 20.260,58 zł (poprzed-
nio 119.527,06 zł), ekwiwalenty 
sędziowskie z tytułu sędziowa-
nia zawodów wyniosły 10.036 
zł (poprzednio 11.901 zł). Posia-
da też numizmaty o wartości ok. 

30.600 zł jako majątek odrębny. 
Nie ma zobowiązań pieniężnych.
 Grzegorz Durka – miał 

zgromadzone w małżeńskiej 
wspólnocie majątkowej 63.000 zł 
(poprzednio 25.000 zł) oraz akcje 
i środki pieniężne na rachunku 
Giełdy Papierów Wartościowych 
na kwotę 420 zł, tak jak poprzed-
nio. Posiada dom o pow. 298,7 
mkw. oraz budynek gospodarczy 
o pow. 78,7 mkw. na działkach  
o łącznej pow. 1.033 mkw. o war-
tości 600 tys. zł – we wspólnocie 
majątkowej. 

Wraz z żoną posiada kilka in-
nych nieruchomości: działkę  
o powierzchni 1.332 mkw.  
o wartości 20 tys. zł, działkę 
1.837 mkw. o wartości 30 tys. 
zł, działkę 1.779 mkw. o warto-
ści 400 tys. zł, działkę 332 mkw. 
z budynkiem gospodarczym 206 
mkw. o wartości 100.000 zł oraz 
działkę 1.230 mkw. z budynkiem 
gospodarczym 100 mkw. o war-
tości 100 tys. zł 

Posiada samochody Audi Q7  
z 2008 roku o wartości ok. 42 
tys. zł oraz Audi A6 z 2002 roku  
o wartości 10.000 zł. 

Prowadzi osobiście działal-
ność gospodarczą – PPHU Da-
gram-Plast oraz wspólnie z in-
nymi osobami – Mediaoutsource 
s.c. – spółka jest obecnie w za-
wieszeniu. Z tego tytułu osią-
gnął przychód 116.804,36 zł (po-
przednio 236.225,97 zł) i dochód 
7.472,19 zł (poprzednio 12.407,51 
zł) oraz 169.813 zł z umowy naj-
mu (poprzednio 108.799 zł). 

Wśród zobowiązań wykazał 
debet na rachunku prywatnym  
w PKO BP – 50 tys. zł, kartę 
kredytową MasterCard w PKO 
BP – limit 10 tys. zł, kredyt ob-
rotowo-operacyjny w Idea Bank  
– 61.770 zł, kredyt obrotowo-ope-
racyjny w Idea Bank – 50.000 zł, 
pożyczkę w PKO BP na kwo-
tę 17 tys. zł, kredyt hipotecz-
ny na remont domu w Santan-
der Bank – 218 tys. zł, pożyczkę  
na cele firmowe w PKO BP  
na kwotę 59.000 zł i pożyczkę 
gotówkową w banku PKO BP  
na kwotę 28.620,58 zł. 

 Dariusz Dzik – magazy-
nier w Agros Nova Brands Sp.  
z o.o. – miał zgromadzone  
w małżeńskiej wspólnocie mająt-
kowej 5 tys. zł (poprzednio 50 tys. 
zł). Wraz z żoną posiada kupione 
w 2019 roku mieszkanie o pow. 
68,36 mkw. wartości 298.809 zł, 
a także garaż o wartości 24.6000 
zł i działkę o powierzchni 868,67 
mkw. o wartości 4 tys. zł – któ-
re wymieniał w poprzednim 
oświadczeniu

Z tytułu pracy osiągnął dochód 
68.057,19 zł (poprzednio 57.179,70 
zł), diety radnego – 19.325 zł (po-
przednio 18.319,21 zł). 

W poprzednim oświadczeniu 
wymieniał dwa mieszkania o pow. 
37,94 mkw. i o pow. 32,30 mkw., 
które w ubiegłym roku sprzedał 
za 120.000 zł i 108.000 zł. W mał-
żeńskiej wspólnocie majątkowej 
posiada samochód Suzuki Grand 
Vitara z 2007 roku o wartości 
27.000 zł. 

W 2019 roku Zaciągnął kredyt 
na zakup mieszkania 90.109,84 zł, 
na koniec roku do spłaty pozostało 
74.939,04 zł

 Wiesława Gębura – na ko-
niec roku nie miała zgromadzo-
nych pieniędzy. W małżeńskiej 
wspólnocie majątkowej posiada 
mieszkanie 75,50 mkw. o wartości 
200.000 zł, garaż 19 mkw. o war-
tości 20 tys. zł oraz działkę na te-
renie rodzinnych Ogrodów Dział-
kowych o powierzchni 400 mkw. 
wartości 30 tys. zł. 

Z tytułu emerytury osiągnęła 
dochód 19.913,64 zł, z tytułu diet 
radnego – 15.047,86 zł. 

Spłaca pożyczkę zaciągniętą 
na remont mieszkania w SKOK 
Stefczyka Gdynia w wysokości 
43.792.06 zł. Do spłaty na koniec 
roku pozostało 32.527 zł. 

 Krzysztof Igielski pracu-
je jako kierownik Powiatowego 
Zespołu Doradztwa Rolniczego  
w Łowiczu. Na koniec roku 2019 
roku miał zgromadzone: 100.500 
zł (poprzednio 108.000 zł), kapi-
tał na emeryturę 9,5 tys. zł (po-
przednio 1 tys. zł), 1.500 dolarów 

amerykańskich (tak jak poprzed-
nio), 55.000 rubli rosyjskich (po-
przednio 45.000 rubli) i 700 euro 
(poprzednio 600 euro). Z tytułu 
umowy o pracę osiągnął dochód 
w wysokości 53.827,53 zł (po-
przednio 45.940,87 zł), diety rad-
nego wyniosły 18.923,14 zł (po-
przednio 18.329,21 zł). Posiada 
samochód Kia Ceed z 2018 roku 
o wartości 50 tys. zł. Nie ma zobo-
wiązań pieniężnych. 

 Krzysztof Janicki miał zgro-
madzone 11 tys. zł (poprzednio 15 
tys. zł) w małżeńskiej wspólności 
majątkowej. We współwłasności 
z dwoma osobami posiada gospo-
darstwo rolne z zabudową gospo-
darczo-mieszkalną o powierzch-
ni 6,38 ha o wartości 185 tys. zł, 
z tytułu którego osiągnął przychód  
w wysokości 67 tys. zł (poprzed-
nio 63 tys. zł) i dochód – 35 tys. 
zł (poprzednio 33 tys. zł). Posia-
da również działkę o powierzchni 
1.936 mkw. o wartości 40.000 zł. 

Uzyskał dochód z diety rad-
nego – 18.922.99 zł (poprzednio 
17.513,82 zł), 1.067,26 zł dochód  
z najmu reklamy (tyle samo co rok 
wcześniej). Posiada samochody 
osobowe Mercedes W220 z 1999 
roku o wartości 15.000 zł oraz Su-
zuki Ignis z 2001 roku o wartości 
5 tys. zł. 

 Łukasz Jażdżyk na koniec 
roku miał zgromadzone 10 tys. 
zł (w poprzednim oświadcze-
niu nie wykazał zgromadzonych 
oszczędności). Posiada miesz-
kanie o pow. 46 mkw. o wartości 
240.000 zł oraz działkę budow-
laną o pow. 1.000 mkw. o warto-
ści 110 tys. zł (wszystko majątek 
odrębny). Uzyskał 34.098,75 do-
chodu z tytułu pracy (poprzed-
nio 21.765 zł) oraz 1.912,94 zł die-
ty radnego (poprzednio 21.765 zł. 
Tak jak przed rokiem nie wykazał 
składników mienia ruchomego, 
ani zobowiązań pieniężnych po-
wyżej 10 tys. zł. 

 Zofia Kroc miała zgroma-
dzone 10.000 zł (poprzednio 15 
tys. zł). Jest współwłaścicielką 

wraz z siostrą domu o pow. 322 
mkw. na działce o pow. 1.158 
mkw. o wartości 200 tys. zł. Po-
nadto we współwłasności mał-
żeńskiej posiada magazyn o pow. 
324 mkw. o wartości 50 tys. zł.  
Z tytułu emerytury osiągnęła do-
chód w wysokości 19.366.20 zł 
(poprzednio 17.481,48 zł), 29.600 
zł z tytułu najmu (tyle samo co 
rok wcześniej) oraz 19.325,76 
zł diety radnej (poprzednio 
18.319,21). Posiada wraz z mę-
żem Opla Insignia z 2009 roku  
o wartości 20 tys. zł. Nie ma zo-
bowiązań finansowych. 

 Paweł Pięta – pracuje jako 
główny specjalista w Agencji Re-
strukturyzacji i Modernizacji Rol-
nictwa w Warszawie. Na koniec 
roku miał zgromadzone 4.069,88 
zł (poprzednio 1.000 zł), loka-
tę terminową 37.536,99 zł (po-
przednio 57 tys. zł), Fundusz Arka 
2.684,43 zł oraz 309,43 euro (tak 
jak poprzednio). Posiada mieszka-
nia o pow. 50,5 mkw. o wartości 
ok. 160 tys. zł (spółdzielcze, wła-
snościowe prawo do lokalu) oraz 
o pow. 33,92 mkw. o wartości 
120 tys. zł (spółdzielcze, własno-
ściowe prawo do lokalu). Wszyst-
ko we wspólnocie majątkowej. 
Wszystkie te składniki mienia  
w małżeńskiej wspólnocie mająt-
kowej. 

Z tytułu umowy o pra-
cę w ARiMR osiągnął dochód 
67.375,32 zł (poprzednio 68.245 
zł), z tytułu pełnienia obowiąz-
ków społecznych i obywatel-
skich – 19.623,14 zł (poprzednio 
14.368,45 zł), z ZFŚS – 666,66 
zł (poprzednio 1.318,55 zł), z wy-
najmu mieszkania – 3.500 zł, 
przy dochodzie własnym radne-
go 1.750 zł), dochód z ustawy  
o pomocy państwa w wychowa-
niu dzieci – 9 tys. zł, z umowy zle-
cenia – 6.338,74 zł. 

Paweł Pięta wraz z żoną posia-
da Citroena Grand Picasso z 2010 
roku o wartości 10 tys. zł oraz 
Skodę Octavię z 2003 roku o war-
tości ok. 8 tys. zł. 

Zobowiązania finansowe: kre-
dyt mieszkaniowy hipoteczny za-

ciągnięty w wysokości 35 tys. 
zł w BZ WBK, do spłaty na ko-
niec ubiegłego roku pozostało 
902,92 zł), kredyt mieszkaniowy 
hipoteczny zaciągnięty na kwotę 
86.700 zł w BZ WBK, do spłaty 
pozostało 56.187,56 zł, kartę kre-
dytową z limitem 5.000 zł, przy 
czym 31 grudnia dostępne środki 
wynosiły 4.754,21 zł.

 Leszek Stanisław Plichta 
na koniec 2018 roku miał zgro-
madzone 25.200 zł (poprzed-
nio 30.464 zł) – we współwła-
sności małżeńskiej. Posiada wraz  
z żoną dom o powierzchni 133,81 
mkw. i wartości 350.000 zł usytu-
owany na działce 400 mkw. Inne 
nieruchomości: budynek gospo-
darczy o powierzchni 24 mkw.  
o wartości 5.000 zł, działka o po-
wierzchni 224 mkw. o wartości 
30.000 zł. 

Z tytułu prowadzenia działal-
ności gospodarczej (usługi tokar-
sko-frezerskie) uzyskał przychód 
105.166,31 zł (poprzednio 57.058 
zł) i dochód 71.019,32 zł (po-
przednio 39.813,10 zł), odebrał 
20.533,56 zł z tytułu diety radne-
go (poprzednio 19.426,36 zł).

Posiada we współwłasności 
małżeńskiej samochód osobowy 
Toyota Yaris, rok produkcji 2011  
o wartości 16 tys. zł. 

W oświadczeniu wymienia 
kredyt mieszkaniowy zaciągnięty 
w wysokości 113 tys. zł na zakup 
mieszkania przez syna, do spłaty 
pozostało 34.230 zł.

 Józef Szczepanik na ko-
niec roku miał zgromadzone 
wraz z żoną 7.263,71 zł (poprzed-
nio 9.283,02 zł). We współwła-
sności małżeńskiej posiada dom 
o pow. 130 mkw. o wartości 180 
tys. zł na działce o pow. 442 
mkw., działki o pow. 764 mkw. 
i 748 mkw. o wartości 70 tys. zł 
każda.

Z tytułu prowadzenia działal-
ność gospodarczej uzyskał przy-
chód 412.366,09 zł (poprzednio 
465.238,34) i dochód – 79.385,70 
zł (poprzednio 81.826,63 zł). Po-
nadto uzyskał 18.922,99 zł diety 
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Łowicz | Turbowakacje – warsztaty plastyczne  

Młodzi Łowiczanie odkrywają sztukę 
1 lipca ruszyła dziewiąta edy-

cja Turbowakacji, organizowa-
nych przez Łowicki Ośrodek 
Kultury. Projekt, skierowany 
głównie do najmłodszych miesz-
kańców, ma celu zapewnienie 
niestandardowych atrakcji w cza-
sie wakacji. 

Od 6 do 10 lipca organizowa-
ne były warsztaty „Mały artysta” 
prowadzone przez Monikę Posłaj-
ko, łódzką nauczycielkę plastyki, 
muzyki i wiedzy o kulturze. Za-
jęcia plastyczne były skierowane 
do dzieci w wieku od 4 do 8 lat. 
Celem warsztatów prowadzonych  
w ramach Turbowakacji jest roz-
wijanie twórczości, kreatywności 
oraz otwartości na sztukę wśród 
dzieci w wieku przedszkolnym 
i wczesnoszkolnym. Warszta-
ty „Mały artysta” miały także na 
celu stymulację integracji senso-
rycznej, czyli doświadczania róż-
nych faktur wzrokiem, węchem  
i dotykiem, co jest istotne w roz-
woju młodego człowieka. 

Mali artyści do swoich prac 
wykorzystywali mieszane tech-
niki, a materiały, z których ko-
rzystali, to m.in plastelina, far-
by plakatowe, piasek kinetyczny, 

mannolina oraz puchnące farby, 
które można samodzielnie wy-
konać przy pomocy kleju i pian-
ki do golenia. Dzięki temu dzieci 
mogły poznawać różne techni-
ki malarskie i rzeźbiarskie. Pro-
wadząca warsztaty Monika Po-
słajko nie zapomniała, że należy 
uczulać dzieci na konieczność 
dbania o środowisko i pokazała 
najmłodszym, jak wykonać pra-
ce plastyczne z wykorzystaniem 
tworzyw eko, takich jak: rolki 
po papierze toaletowym, kasza 
manna czy materiały codzien-
nego użytku. Na zajęcia uczęsz-
czała stała grupa dwunastu dzie-
ci, zgodnie z zachowaniem zasad 

ostrożności, dotyczących działal-
ności w budynkach.

– Uważam, że warsztaty są do-
skonałą formą pracy z dziećmi, 
grupa była bardzo zorganizowana, 
chętna do współpracy i zacieka-
wiona. Praca przebiegała w miłej 
atmosferze, zawsze dobrze pracu-
je mi się z Łowickim Ośrodkiem 
Kultury – mówi Monika Posłajko.  
Podczas gdy dzieci doświadczały 
sztuki i uczyły się nowych rzeczy, 
rodzice mieli chwilę dla siebie, 
którą wykorzystywali na odpo-
czynek i rozmowy w parku przy 
baszcie Klickiego – to właśnie 
tam odbywa się większość warsz-
tatów w ramach Turbowakacji. ma

RZuT OKIEm | MUzyczne MoTywy filMów i SeriAli

muzycy z Łowickiej Orkiestry 
Kameralnej zagrali 12 lipca  
w plenerowym koncercie  
przy baszcie generała 
Klickiego. repertuar złożony 
był z motywów znanych z filmów 
i seriali. ponieważ to sezon 
wakacyjny, trudno byłoby zebrać 
pełny skład orkiestry, ale i tak był 
on mocny: barbara Szkudlarek 
(pianino), Anna ignaczak-
kamińska (skrzypce), paulina 
Golis (skrzypce), Anna Matulewicz 
(flet), Adam wojciechowski 
(skrzypce) i bohdan fudała 
(kontrabas). tm
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radnego (poprzednio 15.299,51 
zł).

Posiada samochody: Volks-
wagen Caravella z 2005 roku  
o wartości 20 tys. zł, VW Touran 
z 2008 roku o wartości 16 tys. zł  
i VW Tiguan z 2014 roku o warto-
ści 34 tys. zł. Spłaca pożyczki za-
ciągnięte w PKO BP na zakup sa-
mochodu: jedna na kwotę 50 tys. 
zł, do spłaty pozostało 9.722,19 
zł, druga zaciągnięta w wysoko-
ści 40 tys. zł, do spłaty pozostało 
24.980,87 zł. 

 michał Terenowicz miał za-
oszczędzone 500 zł – tak jak przed 
rokiem. Posiada wraz z żoną go-
spodarstwo rolne o pow. 0,9296 
ha o wartości 60 tys. zł, z które-
go uzyskał przychód 3.726,80 zł. 
Prowadzi jednoosobową dzia-
łalność gospodarczą tapicerstwo 
– naprawa i konserwacja mebli  
i wyposażenia domowego, z któ-
rego uzyskał przychód i dochód  
w wysokości 38.513 zł (poprzed-
nio 29.047 zł) – działalność roz-
liczana na podstawie ryczałtu.  
Z diety radnego uzyskał 15.828,74 
zł (poprzednio 1.912,44 zł).

Posiada we współwłasności To-
yotę Corolla z 2003 roku o warto-
ści 10 tys. zł. Spłaca kredyt kon-
sumpcyjny, do spłaty pozostało 
86.971,69 zł. 

 michał Trzoska miał zgro-
madzone we współwłasności  
z żoną 6.000 zł na koncie osobi-
stym i posiadał 294,64 jednostek 
uczestnictwa wartych 38.427 zł  
w Funduszu Skarbiec Spółek 
Wzrostowych 90 tys. zł i 95.250 zł 
w metalach szlachetnych.

Posiada własnościowe miesz-
kanie (spółdzielcze, własnościo-
we prawo do lokalu) o powierzch-
ni 73 mkw. i wartości 300 tys. zł 
(majątek odrębny), dwa garaże  
o pow. po 15 mkw. i wartościach 
po 10.000 zł oraz działkę rol-
ną 0,36 ha o wartości 19.000 zł  
– również jako majątek odrębny.

Jest członkiem rady nadzor-
czej w Geotermii Mazowieckiej 
S.A. z siedzibą w Mszczono-
wie, z tego tytułu osiągnął do-
chód 40.137,02 zł (poprzednio 
27.191,58 zł). Z tytułu zatrudnie-
nia uzyskał 88.551,35 zł (poprzed-
nio 52.583,67 zł), z tytułu peł-
nienia obowiązków społecznych  
i obywatelskich – 16.413,49 zł (po-
przednio 21.572,57 zł), najmu ga-
rażu – 560 zł, świadczenie wy-
chowawcze wyniosło 11.000 zł. 
Posiada Opla Astra, rok produk-
cji 2007. 

 Zofia Wielemborek mia-
ła zgromadzone w małżeńskiej 
wspólnocie majątkowej 60.500 zł 
(poprzednio 30 tys. zł). Posiada-
ła mieszkanie spółdzielcze wła-
snościowe o pow. 48,15 mkw.  
o wartości 160.000 zł. Z tytu-
łu emerytury osiągnęła dochód 
w wys. 55.624,09 zł (poprzednio 
51.990 zł), diety radnej: 18.960,01 
zł (poprzednio 18.319,21 zł), die-
ty członka rady nadzorczej ŁSM 
wyniosły 13.098,74 zł (poprzed-
nio 12.535 zł), otrzymała również 
świadczenie z firmy ubezpiecze-
niowej – 10.258,53 zł. 

Nie ma składników mienia ru-
chomego ani zobowiązań finanso-
wych powyżej 10 tys. zł. 

 Jacek Wiśniewski miał za-
oszczędzone 12.500 zł (małżeń-
ska wspólność majątkowa). Jako 
majątek odrębny posiada miesz-
kanie własnościowe o pow. 58 
mkw. o wartości 250 tys. zł. Jest 
współwłaścicielem działek: w 1/6 
działki o pow. 860 mkw. i 60 tys. 
zł; w 1/6 działki o pow. 2 ha 5.900 

mkw. o wartości 100 tys. zł; w 1/3 
działki działki o pow. 142 mkw.  
o wartości 20 tys. zł i w 1/3 bu-
dynku gospodarczego o pow. 
14,5 mkw. o wartości 30 tys. 
zł. Uzyskał dochód w wysoko-
ści: 56.284,35 zł z tytułu pracy  
w I LO, a także 1.912,44 zł diety 
radnego. W małżeńskiej wspólno-
ści majątkowej posiada samochód 
Skoda Octavia z 2004 roku i Kia 
Picanto z 2006 roku. 

 Jakub Wolski miał zgro-
madzone 47.825 zł (poprzednio 
45.846 zł) w małżeńskiej wspól-
nocie majątkowej. Wraz z żoną 
posiada dom o pow. 130 mkw.  
o wartości 400 tys. zł oraz miesz-
kania: o pow. 35 mkw. o wartości 
110 tys. zł; o pow. 18 mkw. o war-
tości 63 tys. zł; o pow. 26 mkw.  
o wartości 104 tys. zł. Posiada 
także budynek mieszkalno-usłu-
gowy o powierzchni 630 mkw.  
o wartości 780 tys. zł i działki 
rolne o pow. 2,3272 ha o warto-
ści 225 tys. zł we współwłasności  
z osobą trzecią oraz we wspólno-
cie majątkowej. 

Z tytułu prowadzenia jedno-
osobowej działalności gospo-
darczej – agencji reklamowej 
„Media Outside Jakub Wolski” 
uzyskał przychód 390.978,41 zł 
(poprzednio 504.307,65 zł) i do-
chód 148.305,96 zł (poprzednio 
139.906,08 zł). 

Ponadto wykazał następujące 
dochody: dieta radnego 15.374,99 
zł (poprzednio 15.006,22 zł), z ty-
tułu umowy o pracę – 13.479,66 zł 
(18.366 zł) i z programu 500 plus 
– 24 tys. zł, ze sprzedaży samo-
chodu Chrysler T&C z 2014 roku 
uzyskał 10 tys. zł.

Posiada wraz z żoną samochód 
Chrysler T&C z 2015 roku o war-
tości 70 tys. zł oraz na firmę Mer-
cedesa S320 z 1992 roku o warto-
ści 35 tys. zł. 

Spłaca trzy kredyty hipotecz-
ne: na kwotę 66.690 zł, 94 tys. zł 
i 63.600 zł.

 Robert Wiesław Wójcik 
miał zaoszczędzone 1 tys. zł (rok 
wcześniej 8 tys. zł) w małżeńskiej 

wspólnocie majątkowej. Jako 
majątek odrębny posiada dom  
o pow. 110 mkw. i wartości ok. 
300 tys. zł oraz działkę o pow. 500 
mkw., na której stoi dom (właści-
ciel) – jej wartości to ok. 70 tys. 
zł. W 2019 roku osiągnął docho-
dy: z tytułu pracy w PCPR w Ło-
wiczu – 34.209,19 zł (poprzed-
nio 86.500,04 zł), z tytułu pracy 
w MOPS w Łowiczu – 31.895,75 
zł, zasiłku pieniężnego z ubez-
pieczenia społecznego – 95,83 
zł, z diet radnego – 18.923,14 zł 
(poprzednio 18.421,21 zł) oraz 
300 zł ze świadczenia „Dobry 
Start” na dziecko i 3.000 zł z ty-
tułu świadczenia 500+. W mał-
żeńskiej wspólności majątkowej 
posiada motocykl Honda VTX 
z 2003 roku o wartości 17 tys. zł 
oraz Hundai IX 35 z 2013 roku  
o wartości 43.000 zł.

Spłaca pożyczki na cele kon-
sumpcyjne zaciągnięte w Pekao 
S.A. – jedna na 17.000 zł, do spła-
ty pozostało 12.244.90 zł, druga 
na 15.957,45 zł, do spłaty pozosta-
ło 13.950 zł. 

 Tadeusz Żaczek, rad-
ny, miał zgromadzone 200.594 
zł (poprzednio 196.376,89 zł)  
w małżeńskiej wspólnocie ma-
jątkowej. Wraz z żoną posiada 
mieszkania o pow. 73 mkw. o war-
tości 300 tys zł i o pow. 36 mkw. 
o wartości 150 tys. zł. Posiada też 
gospodarstwo rolne o pow. 3,59 ha 
z zabudową o wartości 320 tys. zł, 
z której otrzymał 2.348,78 zł z do-
płat bezpośrednich.

Jako dyrektor Zespołu Szkół 
i Placówek Oświatowych Wo-
jewództwa Łódzkiego w Łowi-
czu uzyskał dochód 85.192,32 zł 
(poprzednio 83.411,63 zł), z dzia-
łalności wykonywanej osobiście  
– 9.048,75 zł (poprzednio 8.745 
zł) oraz 19.023,79 zł diety radne-
go (poprzednio 2.214,41 zł). 

W małżeńskiej wspólnocie ma-
jątkowej posiada Volkswagena 
Polo z 2007 roku o wartości 10 tys. 
zł 500 zł oraz Opla Mokka z 2016 
roku o wartości 52 tys. zł.

Nie ma zobowiązań powyżej 10 
tys. zł. 

monika Posłajko z uczestnikami zajęć plastycznych.
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 13

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień,  
we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej 
wojny z bolszewikami 
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

10–16 lipca
10 lipca w belgijskim Spa od-
bywają się rozmowy premiera 
rp władysława Grabskiego 
z przedstawicielami ententy. 
nieprzychylny polsce, premier 
wielkiej brytanii lloyd George 
dyktuje: polskie wojska mają 
się wycofać na linię wyznaczo-
ną 8 grudnia 1919 przez radę 
najwyższą ententy jako przy-
szłą granicę wschodnią polski. 
11 lipca odbywa się plebiscyt 
na Mazurach, warmii i powiślu; 
w granicach niemiec pozostają 
niemal całe prusy wschodnie 
– polska otrzymuje osiem wsi. 
12 lipca litwa podpisuje trak-
tat pokojowy z bolszewikami.  
14 lipca Armia czerwona zaj-
muje wilno. 15 lipca Sejm rp 
uchwala ustawę o wykonaniu 
reformy rolnej. rząd chce w ten 
sposób pozyskać przychylność 
chłopów i zachęcić ich do walki 
na froncie.

Gen. Tadeusz Rozwadowski 
(członek polskiej delegacji 
w Spa):
czułem dobrze, że tylko  
na siebie samych liczyć może-
my, a umacniała mnie w tym 
przekonaniu jeszcze przestroga 
angielskiego marszałka [hen-
ry’ego] wilsona, ówczesnego 
szefa Sztabu wielkobrytyjskie-
go, który podczas konferencji 
w Spa wypowiedział do mnie 
na pożegnanie te stanowcze 
słowa: „nie liczcie tylko na jaką-
kolwiek interwencję dyploma-
tyczną lub inną. Sowiety posta-
nowiły zagładę polski i jestem 
dokładnie poinformowany, że 
bezwzględnie, wszelkimi siłami 
do tego dążą i przez nikogo 

powstrzymać się nie dadzą. My 
wszyscy pomóc wam realnie 
po wojnie światowej nie może-
my, a gdybyśmy nawet mieli od-
powiednie siły do dyspozycji, to 
i tak na czas przerzucić ich do 
polski nie zdołalibyśmy. więc 
przyszłość wasza cała w wa-
szym własnym tylko ręku, a jeśli 
sami zwyciężyć nie potraficie, to 
zginiecie niechybnie”.

[Gen. Tadeusz rozwadowski 
o przeciwuderzeniu znad 

wieprza, „wojskowy przegląd 
historyczny” nr 4, 1992]

Józef Piłsudski:
Ten nieustanny robaczkowy 
ruch większej ilości nieprzyja-
ciela, przerywany od czasu do 
czasu jak gdyby skokami, ruch, 
trwający tygodnie, sprawia wra-
żenie czegoś nieodpartego, na-
suwającego się, jak jakaś cięż-
ka potworna chmura, dla której 
przegrody się nie znajdzie. Jest 
w tym coś beznadziejnego, ła-
miącego wewnętrzne wartości 
człowieka i tłumu. [...]
pod wrażeniem tej nasuwającej 
się chmury gradowej łamało się 
państwo, chwiały się charakte-
ry, miękły serca żołnierzy. wszę-
dzie dokoła wpływ tego marszu 
widziałem. i gdy już poprzednio 
wspomniałem o takim samym 
wpływie jazdy budionnego, to 
teraz marsz nieustanny p. Tu-
chaczewskiego przewyższył 
znacznie swym znaczeniem  
i wpływem poprzednie wypadki. 
dla naszej polskiej strony pod 
wpływem wydarzeń wytwarzał 
się coraz wyraźniej i coraz ja-
śniej poza frontem zewnętrznym 
front wewnętrzny, który swą siłą 
we wszystkich historiach wojen 
był zwiastunem klęski i najwięk-
szym czynnikiem przegranej 
nie bitew, lecz wojen. [...] pań-
stwo trzeszczało, wysiłki wojsk 
rozdrabniały się w odruchach,  
a praca dowodzenia z dniem 
każdym była trudniejsza i cięż-
sza moralnie. 

[Józef piłsudski, rok 1920 / 
Michaił Tuchaczewski,  

pochód za wisłę, łódź 1989]

Por. Stefan Brzeszczyński  
(3 bateria artylerii, 1 Litew-
sko-Białoruska Dywizja WP):
nie mieliśmy żadnego kontaktu 
z dowództwem dyonu. nie mie-
liśmy map, bo moja „szkolna” 
skończyła się gdzieś koło do-
łhinowa. całe szczęcie, że ma-
jor miał jeszcze kawałek mapy 
1:500.000 […]. żyliśmy w dużej 
mierze „z kraju”, a kraj był bied-
ny i w dodatku na przednówku. 
A mimo to… z jakim otwartym 
sercem, z jaką życzliwością  
i uczynnością odnosił się do 
nas ten biedny, prosty białoru-
ski naród. ile razy się zdarzyło, 
że bateria musiała się zatrzy-
mać we wsi, by na przykład 
napoić konie, cała wieś się zbie-
gała: mężczyźni, kobiety, dzieci. 
i każdy coś niósł: gospodarze 
– jedni wiązki siana, inni – miar-
kę czy szkopek owsa dla koni; 
kobiety – te z garnkiem mleka 
zsiadłego czy słodkiego, inne  
z kawałkiem chleba czy z pa-
roma jajkami w garści; dzieci 
– garnuszki czy przygarście 
wisien… i, popłakując, upewniali 

się: „Ale wy wrócicie, kochanień-
ki? nie zostawicie nas tak na za-
wsze tym bezbożnikom?”. A my 
zapewnialiśmy ich z głębokim 
przekonaniem: „wrócimy, wró-
cimy… zanim żniwa skończycie 
już tu będziemy”. My wierzyli-
śmy w to szczerze, a oni wierzyli 
nam. […] nam ponadto było 
wstyd, że ich zostawiamy na pa-
stwę losu. Unikaliśmy więc wsi, 
a przynajmniej przechodziliśmy 
przez nie bez zatrzymywania.  
A przecież nie uciekaliśmy 
przed wrogiem, walcząc, cofali-
śmy się na rozkaz.

okolice wołożyna
[Stefan brzeszczyński,  

dzika dywizja. wspomnienia  
z lat 1918–1922, poznań 1996] 

maria Dąbrowska (pisarka) 
w dzienniku:
rosja zebrała przeciw nam 
wszystkie siły. front nasz zaczął 
się uginać i łamać. cofnęliśmy 
się już o 300 prawie wiorst, kto 
wie, czy dziś wilno już nie zaję-
te. cofamy się, broniąc zacie-
kle. nadto naród pod wpływem 
klęski obudził się nareszcie. 
odezwa rady obrony pań-
stwa (m.in. mnie kazano pisać 
projekt) i piłsudskiego posta-
wiły wszystkich na nogi i pod 
broń. Tworzy się armia ochot-
nicza. oddaliśmy się wszy-
scy do rozporządzenia władz 
wojskowych. Ulice warszawy 
rozbrzmiewają marszem ochot-
ników, głosem trąbek, każdego 
przechodnia ulicy obowiązują 
teraz trzy znaki: białego krzyża, 
czerwonego krzyża i pożycz-
ki państwowej. pod naszymi 
oknami szkoła rontalera zosta-
ła zajęta przez wojsko. Mamy 
wieczorem i o świcie capstrzyki, 
malutkie życie obozowe prawie 
w domu. [...]

w dalszym ciągu żyjemy pod 
znakiem wojny. bolszewicy od-
rzucili z szyderstwem angielskie 
propozycje rozejmu z polską. 
endecja, już na klęczkach od-
dająca polskę Anglii, ponio-
sła znów sromotną klęskę.  
na ich knowania wewnętrzne 
wystarczyło w istocie jednego 
krzyknięcia piłsudskiego, żeby 
zrejterowali. Słusznie pisał Thu-
gutt, że na nich dość krzyknąć 
głośno.

warszawa, 14 lipca 1920
[Maria dąbrowska, dzienniki,  

t. 1, 1914–1932,  
warszawa 1988]

Kpt. Wacław Jędrzejewicz 
(szef wywiadu 1 Armii, zła-
pany przez bolszewików pod 
Wilnem):
Gaj chan [bżyszkin] był mło-
dym człowiekiem, lat około 
trzydziestu pięciu, przystojny,  
z typowo wschodnią piękną 
twarzą, czarnymi, bystrymi 
oczami i krótko przystrzyżonymi 
wąsami. w milczeniu przeglą-
dał moje papiery i, trzymając 
w ręku rozkaz operacyjny 1 Ar-
mii, zapytał: „Skażitie, gdie stoit 
sztab pierwoj armii?” [Gdzie 
stacjonuje sztab 1 Armii?]. [...] 
Twardo odpowiedziałem, że je-
stem, jak on, oficerem i, że on 
wie, iż nie mogę mu odpowia-
dać na pytania charakteru ope-

racyjnego. zaległa długa cisza, 
w czasie której decydowały się 
moje losy. [...] Gaj chan nic nie 
odpowiadał, tylko bębnił pal-
cami po stole. Jego oficerowie 
wpatrywali się w niego [...].
po dłuższej chwili, która wyda-
wała się wiekami, Gaj chan 
powiedział [po rosyjsku], a sło-
wa te dobrze zapamiętałem: 
„dobrze, jest pan uczciwym 
oficerem, skoro nie chce pan 
odpowiadać, nie będę pytać. 
porozmawiajmy o polityce”. 
odetchnąłem i pomyślałem: 
żyję. [...]
Gaj chan pytał mnie, czy ja rze-
czywiście nie rozumiem, co  się 
dzieje. przecież to jest zagłada 
polskiej armii i jej klęska. Jego 
kozacy tak rwą naprzód, że ko-
nie padają. To jest koniec pol-
ski, tu powstanie nowa władza 
komunistyczna, tu się wszyst-
ko zmieni. Jego korpus idzie  
na Grodno i dalej niepowstrzy-
manym marszem. 

wilno, 15 lipca 1920
[wacław Jędrzejewicz, 

wspomnienia, wrocław 1993]

Cykl przygotowany przez Ośro-
dek KARTA na zlecenie biura pro-
gramu „niepodległa” w ramach ob-
chodów setnej rocznicy odzyskania 
przez polskę niepodległości i odbu-
dowy polskiej państwowości. Do-
wiedz się więcej: www.niepodle-
gla.gov.pl, www.karta.org.pl

Lipiec 1920. Tabory 1 Armii konnej w marszu. 
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Spa (Belgia), 11 lipca 1920. 
delegacja polska na konferencję 
państw ententy: roman dmowski, 
hrabia Maurycy zamoyski, 
władysław Grabski. 
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Aktualności
Powiat kutnowski | Jak głosowali w wyborach prezydenckich mieszkańcy regionu?

W powiecie kutnowskim, gostynińskim i łowickim wygrał Andrzej Duda
Frekwencja w powiecie kutnowskim wyniosła 
65,95 proc., w powiecie gostynińskim 66,07 proc., 
w powiecie łowickim 69,24 proc.

W powiecie kutnowskim 
Andrzeja Dudę poparło 30.888 
osób czyli 61,61 proc. Rafała Trza-
skowskiego poparło 19243 osoby 
czyli 38,39 proc.

W powiecie gostynińskim 
Andrzej Duda dostał 15.473 głosy 
czyli 64,20 proc. zaś Rafał Trza-
skowski 8.627 głosów czyli 35,80 
proc.

W powiecie łowickim An-
drzeja Dudę poparło 28.650 osób 
czyli 66,58 proc., Rafała Trza-
skowskiego poparło 14.381 osób 
czyli 33,42 proc.

wyniki w gminach:
Gmina Oporów: Andrzej 

Duda 78,43 proc., Rafał Trzaskow-
ski – 21,57 proc. Zagłosowało 1.413 
osób - frekwencja 70,23 proc.
 Komisja w SP Oporów – 

frekwencja 68,27 proc. Andrzej 
Duda – zdobył 563 głosy czyli 
75,07 proc. Rafał Trzaskowski 187 
głosów czyli 24,93 proc.
 Komisja w SP w Szczycie – 

frekwencja 72,61 proc. Andrzej 
Duda zdobył 535 głosów czy-
li 82,31 proc., Rafał Trzaskowski 
115 głosów czyli 17,69 proc.

Gmina Żychlin: Andrzej 
Duda 60,57 proc., Rafał Trza-
skowski 39,43 proc. Zagłosowa-
ło 5.668 osób czyli 60,45 proc. 
uprawnionych

Było 9 obwodów głosowania.
 SP Grabów – frekwencja 57,7 

proc. Andrzej Duda576 głosów 
czyli 65,31 proc., Rafał Trzaskow-
ski 306 głosów czyli 34,69 proc.

 Świetlica OSP Śleszyn – fre-
kwencja 61,09 proc. Andrzej Duda 
– 278 głosów czyli 70,74 proc. Ra-
fał Trzaskowski 115 głosów czyli 
29,26 proc.
 SSP Orątki – frekwencja 

58,60 proc. Andrzej Duda 193 
czyli 80,08 proc., Rafał Trzaskow-
ski 48 głosów czyli 19,92 proc.
 ZS nr 1 -1 – frekwencja 59,69 

proc. Andrzej Duda 463 głosy 
czyli 58,61 proc., Rafał Trzaskow-
ski 327 głosów czyli 41,39 proc.
 ZS nr 1 – 2 – frekwencja 67,92 

proc. Andrzej Duda396 głosów, 
czyli 50,57 proc., Rafał Trzaskow-
ski 386 głosów czyli 49,43 proc.
 Gminne Centrum Promocji 

i Informacji – frekwencja 55,75 
proc. Andrzej Duda 424 głosy 
czyli 63,19 proc., Rafał Trzaskow-
ski 247 głosów czyli 36,81 proc.
 ŻDK – frekwencja 51,86 

proc. Andrzej Duda 238 głosów 
czyli 66,11 proc., Rafał Trzaskow-
ski 122 głosy czyli 33,89 proc.
 SP2 – frekwencja 63,38 proc. 

Andrzej Duda 446 głosów czy-
li 59,96 proc., Rafał Trzaskowski 
337 głosów czyli 43,04 proc.
 SP2 – 2 – frekwencja 64,85 

proc. Andrzej Duda 392 gło-
sy czyli 54,44 proc., Rafał Trza-
skowski 328 głosów czyli 45,56 
proc.

Gmina Bedlno: Andrzej 
Duda 75,18 proc., Rafał Trzaskow-
ski 24,82 proc. Zagłosowało 2.886 
osób, czyli frekwencja 64,81 proc.

Było aż 7 komisji obwodo-
wych.

 GOK – frekwencja 63,86 
proc. Andrzej Duda zdobył 535 
głosów czyli 71,24 proc., Ra-
fał Trzaskowski 216 głosów czyli 
28,76 proc.
 SP Plecka Dąbrowa – fre-

kwencja 63,09 proc. Andrzej 
Duda 585 głosów czyli 75,88 
proc., Rafał Trzaskowski 186 gło-
sów czyli 24,12 proc.
 SP Szewce Nadolne – fre-

kwencja 68,93 proc. Andrzej 
Duda 276 głosów czyli 76,24 
proc., Rafał Trzaskowski 86 gło-
sów czyli 23,76 proc.
 SP Żeronice – frekwencja 

65,31 proc. Andrzej Duda 438 gło-
sów czyli 83,91 proc., Rafał Trza-
skowski 84 głosy czyli 16,09 proc.
 SP Pniewo – frekwencja 

65,23 proc. Andrzej Duda 240 
głosów czyli 67,23 proc., Ra-
fał Trzaskowski 117 głosów czyli 
32,77 proc.
 DPS Pniewo – frekwencja 

53,13 proc. Andrzej Duda 28 gło-
sów czyli 82,35 proc., Rafał Trza-
skowski 6 głosów czyli 17,65 proc.
 DPS Wojszyce – frekwencja 

80,26 proc. Andrzej Duda 46 gło-
sów czyli 76,67 proc., Rafał Trza-
skowski 14 głosów czyli 23,33 
proc.

Gmina Dąbrowice: Andrzej 
Duda – 76,57 proc., Rafał Trza-
skowski 23,43 proc. Zagłosowa-
ło 1045 osób czyli 66,56 proc. 
uprawnionych

Gmina Krośniewice: An-
drzej Duda 70,51., 29,49 proc. Za-
głosowało 4211 osób czyli 64,08 
proc. uprawnionych

Gmina Krzyżanów: Andrzej 
Duda – 72,75 proc., Rafał Trza-
skowski 27,25 proc. Zagłosowało 
2221 osób czyli 65,81 proc.

Gmina Kutno: Andrzej Duda 
– 66,52 proc., Rafał Trzaskowski 
33,48 proc. Zagłosowało 4.577 
osób czyli 67,74 proc

Gmina Łanięta: Andrzej 
Duda 76,61 proc. Rafał Trzaskow-
ski 23,39 proc. Zagłosowało 1228 
osób czyli 64,13 proc

Gmina Nowe Ostrowy: An-
drzej Duda – 70,34 proc., Rafał 
Trzaskowski 29,66 proc. Zagłoso-
wało 1818 osób czyli 64,29 proc. 
uprawnionych

Gmina Strzelce: Andrzej 
Duda – 74,86 proc., Rafał Trza-
skowski 25,14 proc. Zagłosowa-
ło 2.094 osób czyli 66,37 proc. 
uprawnionych

miasto Kutno: Andrzej Duda 
– 52,26 proc., Rafał Trzaskowski 
47,74 proc. Zagłosowało 23.401 
osób czyli 67,57 proc. uprawnio-
nych.

Powiat gostyniński
Frekwencja – 66,07 proc. An-

drzeja Dudę poparły 15.473 oso-

by czyli 64,20 proc. Rafała Trza-
skowskiego 8.627 osób czyli 
35,80 proc.

Gmina Pacyna frekwencja 
66,38 proc. Andrzeja Dudę po-
parło 1509 osób czyli 79,55 proc. 
Rafała Trzaskowskiego 388 osób 
czyli 20,45 proc.

Mieszkańcy głosowali w 5 ob-
wodowych komisjach.
 UG Pacyna – frekwen-

cja 67,52 proc. Andrzej Duda 
354 głosy czyli 75,16 proc., Ra-
fał Trzaskowski 117 głosów czyli 
24,84 proc.
 SP Pacyna – frekwencja 

67,22 proc. Andrzej Duda 467 
głosów, czyli 82,65 proc., Ra-
fał Trzaskowski 98 głosów czyli 
17,35 proc.
 Świetlica w Podczachach – 

frekwencja 63,86 proc. Andrzej 
Duda 347 głosów czyli 79,41 
proc., Rafał Trzaskowski 90 gło-
sów czyli 20,59 proc.
 Przedszkole w Skrzeszewach 

– frekwencja 65,12 proc. Andrzej 

Duda 306 głosów czyli 78,66 
proc., Rafał Trzaskowski 83 glosy 
czyli 21,34 proc.
 ZOL Skrzeszewy – frekwen-

cja 92,11 proc. Andrzej Duda 35 
głosów czyli 100 proc. Rafał Trza-
skowski 0 głosów.

Gmina Sanniki – frekwen-
cja 67,19 proc. Andrzej Duda – 
2534 głosy czyli 77,59 proc., Ra-
fał Trzaskowski 732 głosy czyli 
22,41 proc.

Gmina Szczawin Kościel-
ny – frekwencja 66,15 proc. An-
drzej Duda 1955 głosów czy-
li 75,45 proc., Rafał Trzaskowski 
636 głosów czyli 24,55 proc.

Gmina Gostynin – frekwen-
cja 64,62 proc.

Andrzej Duda 4437 głosów 
czyli 66,52 proc., Rafał Trzaskow-
ski 2.233 głosy czyli 33,48 proc.

miasto Gostynin – frekwen-
cja 66,93 proc. Andrzej Duda 
zdobył 5.038 głosów czyli 52,07 
proc., Rafał Trzaskowski 4.638 
głosów czyli 47,93 proc.  dag

Bedlno | Gmina czeka na ogłoszenie konkursu

Będą aplikować o odnawialne źródła energii
Koronawirus spowolnił nabór 

wniosków od mieszkańców na re-
alizację projektu na różne formy 
odnawialnych źródeł energii. Ale 
też i Urząd Marszałkowski w Ło-
dzi z powodu koronawirusa przesu-
nął termin ogłoszenia konkursu. To 
ważny projekt dla mieszkańców, 
bowiem daje możliwość sfinanso-
wania inwestycji w 85 proc. przez 
środki zewnętrzne. Mieszkaniec 
płaciłby tylko 15 proc. Jedynym 

mankamentem projektu jest to, że 
dotyczy on wyłącznie gospodarstw 
domowych, a nie gospodarstw rol-
nych, gdzie zainteresowanie było 
dużo wyższe.

Spotkanie w GOK w tej spra-
wie odbyło się tuż przed pande-
mią. Na krótki czas przyjmowanie 
wniosków wstrzymano, mieszkań-
cy też mieli inne problemy. Później 
nabór został wznowiony i był kilka 
razy przedłużany. Warunkiem apli-

kacji przez gminę było zebranie 50 
wniosków od mieszkańców.

– Obawiałem się, czy uda się 
nam zebrać potrzebna ilość wnio-
sków od naszych mieszkańców. 
Na szczęście udało się i jesteśmy 
gotowi, aby składać jeden wspól-
ny wniosek do Urzędu Marszał-
kowskiego w Łodzi – mówi Józef 
Ignaczewski, wójt gminy. – Jak tyl-
ko konkurs zostanie ogłoszony, bę-
dziemy aplikować.  dag
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Piłka nożna | przygotowania do sezonu – rocznik 2008

Dwa sparingi Pelikana-2008
Nie próżnują zawodnicy 
z rocznika 2008 oraz ich 
trener Maciej Grzegory. 
„Biało-zieloni” są bardzo 
aktywni po okresie 
pandemii i mają  
za sobą kilka rozegranych 
sparingów.

Tym razem łowiczanie zagrali 
w dwóch składach personalnych 
podejmując w Łowiczu UKS  
Football Education Academy Go-
stynin i AP Żyrardowianka Żyrar-
dów. 

W meczu z zespołem z Gosty-
nina drugi zespół Pelikana zagrał 
dobrze i wygrał po golach Bar-
tosza Lusa (dwóch), Dawida Za-
jączkowskiego (dwóch) i Szymo-
na Dubiela aż 5:1. W drugim ze 
spotkań mimo, prowadzenia już 
3:1 pierwszy skład Pelikana uznał 
wyższość rywali z Żyrardowa 
przegrywając 3:5. 

– W pierwszym meczu poko-
naliśmy rywala dość pewnie, ale 
uważam, że nasza przewaga nie 
była aż tak duża, jak wynik na to 
wskazuje. Byliśmy trochę wspar-

ci zawodnikami z rocznika 2009 
ze względu na słabszą wakacyjną 
frekwencję. Każdy z młodszych 
chłopców zagrał bardzo dobrze. 
Ze swoich zawodników również 
jestem zadowolony. Zrealizowali-
śmy większość założeń na mecz, 
było również dużo prostych błę-
dów, ale to normalnie w tym wie-
ku – powiedział trener Maciej 
Grzegory. 

– Mecz z naszymi przyjaciółmi 
z Żyrardowa zaczęliśmy bardzo 
dobrze. Pierwsza tercja była w na-
szym wykonaniu bardzo udana. 
Mieliśmy przewagę nad rywalem 
i udokumentowaliśmy to dwoma 
bramkami. Druga tercja również 
była niezła. Problemy zaczęły się 
w trzeciej, widać było że braku-
je sił. Niestety, podczas spotka-
nie kontuzji doznał Artur Boryna  
i mieliśmy tylko jednego zawodni-
ka na zmianę, co było bardzo wi-
doczne. Brakowało sił w fazach 
przejściowych i rywal skrzętnie to 
wykorzystał, strzelając nam w tej 
tercji cztery bramki – opowiedział 
trener. 

– Po pandemii rozegraliśmy już 
8 meczów sparingowych. Przed 

nami kolejne. W najbliższy week-
end gramy w Warszawie z Dru-
karzem, w tygodniu podejmu-
jemy Widzew Łódź, a 25 lipca 
wyjeżdżamy na obóz do Wądzy-
nia gdzie będziemy rywalizować  
z zespołami z województwa ku-
jawsko–pomorskiego – dodał. ever

 muKS Pelikan-2008 II Łowicz 
– uKS FEA Gostynin 5:1 (1:0, 
3:0, 1:1); br.: bartosz lus 2 (10 
i 50), dawid zajączkowski 2 (45  
i 47) i Szymon dubiel (72) – oliwia 
Marcinkowska (75).
Pelikan II: Aleksander Jaros – da-
wid zajączkowski, bartosz Skóra, 
fabian Skowroński, bartosz lus 
– filip Miazek, Szymon dubiel, Ad-
rian koper – oliwier pietrzak. na 
zmiany wchodzili: Szymon kucha-
rek i franek Uczciwek.

 muKS Pelikan-2008 I Łowicz – 
AP Żyrardowianka Żyrardów 3:5 
(2:0, 1:1, 0:4); br.: Aleksander Sie-
mieniec (19), patryk banaszczak 
(23) i paweł płacheta (57) – Jakub 
płacheta (32), fabian frąc (62), 
bartłomiej Greguła (67), nikodem 
rogoziński (81) i Artur czupryński 
(84).
Pelikan I: kacper pisarek – witold 
Matusiak, przemysław Garstka, 
Mateusz wojda, Maciej Majchrzak 
– paweł płacheta, Aleksander 
Siemieniec, Antoni haczykowski 
– patryk banaszczak. na zmiany 
wchodzili: Artur boryna i fabian 
chlebny.

Lekka atletyka | Mityng orlen TVp Sport 

Wychowanka  
trenera Szymajdy  
w gronie gwiazd LA
Trener Mieczysław Szymajda z UKS Błyskawica 
Domaniewice może mieć znów wielkie powody do dumy. 
Jego wychowanka Weronika Kaźmierczak (ur. 2002 roku) 
specjalizująca się w skoku wzwyż, wystartowała  
w Mityngu Orlen TVP Sport Cup razem  
z najlepszymi zawodniczkami i zawodnikami z Polski.  
Nietypowy konkurs odbył się w czwartek, 9 lipca  
w gmachu TVP na ul. Woronicza. 

Zawody te rozgrywane są  
w ramach cyklu „Lekkoatletycz-
ne czwartki. Orlen TVP Sport 
Cup” i obejmują różne dyscypli-
ny: pchnięcie kulą, skok o tyczce  
i skok wzwyż. Gwiazdami czwart-
kowej edycji byli Kamila Lićwin-
ko i Sylwester Bednarek. Konkurs 
w gronie pań wygrała Kamila Li-
ćwinko, a w gronie mężczyzn naj-
lepiej skakał Norbert Kobielski. 

W pierwszych zawodach pod 
dachem, w studiu TVP przy uli-
cy Woronicza skakanie rozpoczę-
ły panie, na czele z brązową me-
dalistką mistrzostw świata 2017, 
Kamilą Lićwinko, która w pierw-
szych próbach pokonała poprzecz-
kę zawieszoną na 1,78 i 1,82 m. 
Wysokość o trzy centymetry 
wyższa okazała się jednak prze-
szkodą nie do pokonania. Dru-
ga była Wiktoria Miąso (1,78 m), 
trzecia  Aleksandra Nowakowska 
(1,70 m), a czwarta z wynikiem 
również 170 cm Weronika Kaź-
mierczak.

Weronika swoją karierę lekko-
atletyczną zaczęła w UKS Bły-
skawica Domaniewice pod okiem 
trenera Mieczysława Szymajdy,  
a obecnie reprezentuje RKS Łódź 
(trener Lech Krakowiak). Jej re-
kord życiowy to 172 cm. 

W 2015 roku utalentowana 
zawodniczka w konkursie sko-
ku wzwyż, startując w kategorii 
dziewcząt z rocznika 2002, sko-
kiem na wysokości 161 cm, wy-
grała krajowy finał Czwartków 
LA i wtedy tak o jej talencie mó-
wił trener Szymajda: 

– Cieszymy się z sukcesów 
naszej lekkoatletki. Weronika to 
mój największy talent w sekcji 
lekkoatletycznej UKS Błyskawi-
ca. Pamiętam, jak około dwóch 
lat temu Zbyszek Bródka przy-
szedł do mnie i powiedział, że 
jego kolega z pracy ma córkę  
o ponadprzeciętnych umiejętno-
ściach sportowych, że może być 
z niej prawdziwa gwiazda sportu 
– wspominał trener Mieczysław 
Szymajda. 

– Okazało się, że Zbyszek się 
nie mylił. Weronika na pewno ma 
zadatki, aby iść śladami naszego 
mistrza olimpijskiego. Warto też 
dodać, że Weronika potrafi świet-
nie łączyć sport z nauką. Jej suk-
cesy w nauce są nie mniejsze niż 
w sporcie – mówił trener UKS 
Błyskawica Domaniewice Mie-
czysław Szymajda.

Śledzimy poczynania Weroni-
ki i mamy nadzieję, że trener Szy-
majda miał rację, wróżąc jej wyso-
kie miejsca w rywalizacji krajowej 
i międzynarodowej. 

W ramach cyklu organizo-
wanego przez PZLA oraz TVP 
zostanie rozegranych sześć mi-
tyngów. Mają one na celu umoż-
liwienie rywalizacji polskim lek-
koatletom w czasie pandemii 
koronawirusa. Dotychczas oglą-
daliśmy dwa konkursy w pchnię-
cia kulą i jeden konkurs skoku o 
tyczce i skoku wzwyż.  zł

 Skok wzwyż K:
1. kamila lićwinko 1,82

2. wiktoria Miąso 1,78

3. Aleksandra nowakowska 1,70

4. weronika kaźmierczak 1,70

 Skok wzwyż m:
1. norbert kobielski 2,22

2. Sylwester bednarek 2,13

3. Adrian kordoński 2,08

4. Mateusz kołodziejski 2,08

5. paweł wiesiołek 1,95

PROGNOZA POGODY | 16.07.2020 – 22.07.2020

SYTuACJA SYNOPTYCZNA:
pogodę kształtuje obszar obniżonego ciśnienia. 
napływa ciepła masa powietrza polarno-
morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK:
w czwartek zachmurzenie duże, okresami opady 
deszczu. w piątek zachmurzenie umiarkowane, 
bez opadów. widzialność dobra. wiatr zachodni 
i północno-zachodni, słaby, 2-4 m/s, w czasie 
burz silny i porywisty. Temp. max w dzień:  
od + 20 st. c w czwartek do + 21 st. c w piątek. 
Temp. min w nocy: + 13 st. c do + 10 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA:
zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
przelotne opady deszczu, lokalnie burze. 
widzialność dobra, w czasie opadów 
umiarkowana. wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień: 
+ 22 st. c w sobotę do + 24 st. c w niedzielę. 
Temp. min w nocy: + 15 st. c do + 14 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA:
pogodnie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów, coraz cieplej. 
widzialność dobra. wiatr północno-zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 24 st. c do + 25 st. c. 
Temp. min w nocy: + 15 st. c do + 14 st. c.

biUro MeTeoroloGiczne cUMUlUS

PROGNOZA BIOmETEOROLOGICZNA  
pogoda na ogół korzystnie wpływać  
będzie na nasze samopoczucie.

Szachy | ii puchar prezesa łzSzach

Kamil Maciejewski wygrał w Spale
We wtorek, 7 lipca, w Ośrodku 

„Zacisze” w Spale zakończył się 
9-dniowy turniej szachowy II Pu-
char Prezesa Łódzkiego Związku 
Szachowego w szachach klasycz-
nych. W tych trudnych rozgryw-
kach wzięła udział ósemka za-
wodników z Ziemi Łowickiej 
(trójka z UKS „Pałac” Nieborów 
i piątka z UKS „Pijarski KS” Ło-
wicz). 

Równo trzydziestu szachistów 
walczyło na dystansie 9 rund sys-
temem szwajcarskim o trzy pu-
chary ufundowane przez Prezesa 
Sylwestra Bednarka. Najlepszym 
okazał się reprezentant UKS „Pa-
łac” Nieborów, Kamil Maciejew-
ski, który zgromadził na swoim 

koncie aż 8,5 punktu. Nie pozosta-
wił on złudzeń swoim przeciwni-
kom co do swojej wyższości i tyl-
ko Maciej Zalega (zajął 2 miejsce) 
nie odchodził od szachownicy  
„z jajkiem”. Trzecia, z tą samą 
liczbą 5 punktów co wicemistrz 
była Anna Grzyb z UKS „Jedyn-
ka” Bełchatów. 

W wieczornych turniejach to-
warzyszących „nasi” tez zazna-
czyli swoją obecność. W pierw-
szych 3-dniowych rozgrywkach 
w popularnym blitzu bardzo do-
bre 4. miejsce zajął Ernest Wolski, 
a tuż za nim uplasowała się Wik-
toria Mitręga. 

Ta dwójka również pokazała się 
w drugiej „trzydniówce”, tym ra-

zem w turnieju szachów Fischera. 
Zawodniczka „Pałacu” Nieborów 
tym razem pokazała klasę i trium-
fowała w tej trudnej odmianie sza-
chów mając na koncie osiem zwy-
cięstw i jedną porażkę. Ernest 
natomiast zajął piąte miejsce, za-
przepaszczając w ostatniej run-
dzie szansę na podium (remis da-
wał mu 3 miejsce). 

W rekreacyjnych zawodach 
kloca drugie miejsce zajęła para 
Jan Beta – Robert Chojnow-
ski („Zjemy Was Wszystkich”),  
a trzecią lokatę wywalczyły 
„Cymbały” w składzie Wiktoria 
Mitręga i Ernest Wolski. 

W zastępstwie Prezesa Bednar-
ka wszystkie puchary i nagrody 

wręczali Wiceprezesi Łódzkiego 
Związku Szachowego, Rafał Ko-
walczyk i Robert Chojnowski. 

Fischer

Kamil maciejewski  
nie poniósł żadnej porażki na 
turnieju w Spale.
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Wychowanka trenera mieczysława Szymajdy – Weronika 
Kaźmierczak gotowa do skoku w studio TVp. 
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cieszymy się  
z sukcesów naszej 
lekkoatletki. weronika 
to mój największy 
talent w sekcji 
lekkoatletycznej UkS 
błyskawica.

mieczysław Szymajda

Zespół łowickiego 
Pelikana-2008 bez trudu 
poradził sobie z rywalem  
z Gostynina. 
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Piłka nożna | Sparingi – klasa okręgowa i klasa A

Kolejne sparingi za nami
Zespoły z powiatu łowickiego mają  
za sobą kolejne mecze kontrolne,  
które przygotować mają je do rozgrywek  
w przyszłym sezonie. 

Korona Wejsce po serii do-
brych meczów tym razem uległa 
Unii Iłów 2:4, a gole dla Korony 
strzelili Piotr Buczek i Mariusz 
Zydlewski. 

– Bardzo wartościowy mecz 
kontrolny z rywalem ogranym na 
poziomie ligi okręgowej. Szkoda 
jedynie, bo pogoda namieszała ni-
czym w skokach. Świetny począ-
tek, po którym mecz powinien się 
skończyć, potem deszcz nas ostu-
dził, a wiatr wepchnął we własne 
pole karne, aż do końca pierwszej 
części spotkania. W drugiej odsło-
nie ambitnie ruszyliśmy, nieste-
ty nadziewając się na kontry sku-
teczniejszych tego dnia Unitów. 
Bardzo duże słowa uznania nale-
żą się moim zawodnikom za wal-
kę do samego końca. Wiemy, że 
nie wygramy wszystkich meczów, 
ale nigdy nie przyjmiemy porażki, 
nie dając z siebie wszystkiego – 
mówi trener Korony, Michał Do-
brzyński.

Mimo straty gola w 25. minu-
cie podnieść potrafiła się Olimpia 
Chąśno, która wygrała z przed-
stawicielem klasy okręgowej gru-
pa Łódź – KS Kutno II 2:1 (0:1). 
Po przerwie bramki Przemysława 
Burego i Rafała Kołaczyńskiego 
zapewniły wygraną 2:1. 

– Bardzo fajny sparing, z moc-
nym przeciwnikiem, który prze-
ważał w pierwszej połowie i pro-
wadził grę. Musieliśmy się mocno 
natrudzić. Bramkę straciliśmy po 
stałym fragmencie gry. W drugiej 
połowie to my jednak przejęliśmy 
kontrolę nad spotkaniem i udało 
nam się strzelić dwie bramki. Na-
sze zmiany tchnęły nowego ducha 
walki w drużynę. Oby częściej ta-
kie sparingi grać… – podsumował 
trener Olimpii, Jarosław Burzy-
kowski. 

Tylko 38 minut trwał mecz 
Zrywu Wygoda z Pelikanem II 
Łowicz. Zryw prowadził po tra-
fieniach Kacpra Rześnego i Mate-
usza Krysiaka 2:0. 

– Coraz lepiej, ze sparingu na 
sparing, wygląda gra naszego ze-
społu, chociaż jeszcze błędy się 
zdarzają. Ale coraz bardziej zało-
żenia z szatni, przekładają się na 
grę na boisku. Niestety, z powodu 
burzy musieliśmy przerwać mecz 
i nie wszyscy dostali szansę gry – 
skomentował Sebastian Sumiński, 
trener Zrywu. 

– Przeciwnik prowadził 2:0. 
Jest dojrzalszą drużyną, ze wzglę-
du na ogranie, obycie, doświad-
czenie, na wiek zawodników. I to 
było widać gołym okiem, ale za-

łożenia taktyczne były takie, żeby 
rozgrywać do tyłu. Brakowało tro-
chę odwagi. Chyba się chłopcy 
delikatnie przestraszyli mocniej-
szego przeciwnika, ale mam na-
dzieję, że z meczu na mecz będzie 
coraz lepiej. A nawet nie nadzieję, 
ale nawet pewność – dodał debiu-
tujący na ławce trenerskiej rezerw 
Paweł Kutkowski. 

Remisem zakończył się mecz 
Meteoru Reczyce z Błękitnymi 
Dmosin, a jedynego gola dla Mete-
oru strzelił Nazem Hassao-Franco. 

– Zagraliśmy bardzo warto-
ściowy sparing. Dobrze zorgani-
zowani, silni fizycznie zawodnicy 
Błękitnych, mocno zaakcentowali 

swoją obecność na boisku, a my 
czekaliśmy na swoja szansę, gra-
jąc z kontry. I takie sytuacje były, 
ale trzykrotnie piłka trafiła w słu-
pek i raz w poprzeczkę. Szkoda 
także sytuacji Mateusza Białka  
i Mohy Ibeilli Ammar, w których 
powinniśmy strzelić bramkę. Gra-
liśmy bardzo ofiarnie w obronie. 
Dużo akcji rywala było kończo-
nych na 20-30 metrze, nasi bram-
karze byli praktycznie bezrobot-
ni. Rywal miał piłkę, ale niewiele  
z tego wynikało. 

W 55. minucie, kiedy wyda-
wałoby się, że przejmujemy ini-
cjatywę, tracimy bardzo głupią 
bramkę. W 77. minucie, po jednej 
z kontr, bramkę strzela niezawod-
ny Nazem Hassao Franko, któ-
ry kończy wzorową kontrę duetu 
Michał Bryszewski – Hubert Woj-
ciechowski – mówi prezes i trener 
Meteoru, Mariusz Sałuda.

Dobrą formę podtrzymuje Dar 
Placencja, który w meczu kontro-
lnym nie dał szans GLKS RZD 
Żelazna, zwyciężając aż 4:0. Swo-
je spotkanie rozegrała również 
Astra Zduny, która na własnym 
boisku okazała się lepsza od Ma-
liny Piątek, zwyciężając 5:3.  ever

 LKS Korona Wejsce – SKF unia 
Iłów 2:4 (1:1); br.: piotr buczek (3) 
i Mariusz zydlewski (70) – Tomasz 
Grzywacz 2 (20 i 55), Szczepanik 
(60) i kamil kwiatkowski (85).
Korona: Sebastian Stańczak (46 
patryk żaczek) – Mariusz wasi-

lewski (75 dominik Majcher), piotr 
olkowicz, przemysław żaczek, Ma-
teusz klimczak – Mateusz Szafaro-
wicz (70 Mateusz buczek), łukasz 
Sejdak – Mariusz zydlewski, eryk 
woliński, przemysław Majcher (60 
paweł burzyński) – piotr buczek.

 KS II Kutno – GKS Olimpia 
Chąśno 1:2 (1:0); br.: piotr do-
mański (25) – przemysław bury 
(55) i rafał kołaczyński (70).
Olimpia: zawodnik testowany 1 – 
Jakub Gać (75 daniel okraska), 
rafał kołaczyński (85 Szymon 
Gać), zawodnik testowany 2 (46 
robert czarnota), kamil lenar-
czyk – Marcin Matuszewski (70 
Sebastian witkowski), bartłomiej 
Skoneczny (46 kamil Janikowski), 
rafał bogus, Jakub Szczapa (46 
oktawian Andrzejczak) – Marcin 
Grocholewicz (46 Szymon kowal-
czyk), kamil Gać (46 przemysław 
bury).

 SKF Zryw Wygoda – KS Peli-
kan II Łowicz 2:0 (2:0); br.: kacper 
rześny (15) i Mateusz krysiak (27).
Zryw: Mariusz Grzegory – zawod-
nik testowany, Tomasz wudkie-
wicz, dorian nasalski, Szymon pa-
nek – rafał kowalczyk, wojciech 
Guzek – patryk Sekuła, kacper 
rześny, Michał fabijański – Mate-
usz krysiak. na zmiany wchodzili: 
filip Stoblecki, bartosz Tomasz-
kiewicz, hubert kania, łukasz 
dominiak, paweł dróżdż i Jacek 
woźniak.

Pelikan II: Mikołaj pietrzak – Anto-
ni knera, piotr Strycharski, bartosz 
wojciechowski, kamil woźniak 
– zawodnik testowany, Sebastian 
kutkowski – krzysztof kłos, paweł 
Graczyk, Jonatan politowicz – Ad-
rian Musialik. na zmianę wchodzi-
li: kacper olesiński i radosław 
chrząszcz – dominik wróbel, da-
wid konikowski, bartosz wojcie-
chowski, krzysztof kłos, Jonatan 
politowicz, łukasz Sejdak, kacper 
olak, bartosz wudkiewicz, Marcel 
wnuk i paweł Graczyk.

 LZS Błękitni Dmosin – WKS 
meteor Reczyce 1:1 (0:0); br.: 
(55) – nazem hassao-franco (77).
meteor: paweł niewiadomski (46 
rafał Markiewicz) – Adam Małek, 
robert Sukiennik, Jakub Golisz, 
kamil Grabowicz (55 kamil Małek) 
– rafał Stokowski, Michał bryszew-
ski, Mateusz białek, hubert woj-
ciechowski – przemysław imiołek  
(65 Moha ibeilli Ammar), Marcin  
wodzyński (50 nazem hassao 
franco).

 LuKS Olympic Słupia – WKS 
meteor Reczyce 3:2 (0:0); br.: 3 
(55, 62 i 80) – Michał bryszewski 
(67) i przemysław imiołek (88).
meteor: rafał Markiewicz – ra-
dosław Góra, damian Szymajda, 
Mateusz Małek, kamil Grabowicz 
– piotr drzewic, Mateusz białek, 
rafał Stokowski, Michał bryszew-
ski – nazem hassao franco, 
przemysław imiołek. na zmiany 
wchodzili: Michał lis, Moha ibeilli 
Ammar i robert Grabowicz.

 LZS Dar Placencja – GLKS 
RZD Żelazna 4:0; br.: domi-
nik kunikowski, łukasz Janicki,  
Jakub bogucki i Mateusz Uczci-
wek.

Piłka nożna | UkS Soccer kids łowicz

Sparingi Soccer Kids
Gracze UKS Soccer Kids  

z roczników 2010 i 2011 rozegra-
li kolejne mecze kontrolne w okre-
sie letnim. Zespół z rocznika 2010 
rywalizował ze Stalą Głowno, zaś 
grupa z rocznika 2011 zmierzy-
ła się z rówieśnikami z Włóknia-
rza Zgierz oraz z rok starszymi 
zawodnikami AP Champions Ło-
wicz.

Zespół trenera Macieja Grze-
gorego z rocznika 2010 zagrał wy-
jazdowe spotkanie ze Stalą i mimo 
dużego upału zawodnicy obu dru-
żyn stanęli na wysokości zadania. 

– Bardzo pożyteczny sparing, 
mimo że nasza kadra w tym me-
czu była bardzo okrojona. Mieli-
śmy tylko jednego zawodnika na 
zmianę, przy bardzo upalnej po-
godzie, co na pewno miało wpływ 
na grę chłopców szczególnie  
w końcowej fazie meczu. Z gry je-
stem zadowolony, co prawda ry-
wale wygrali, ale uważam, że moi 
chłopcy sporo z tego meczu wy-
niosą. Było kilka ciekawych i kon-
struktywnych akcji, kilka ładnych 
bramek. Pochwalić również mu-

szę chłopców za podejście do me-
czu, bo pomimo trudnej pogody  
i praktycznie braku zmian bardzo 
dzielnie walczyli przez cały mecz, 
a to ważniejsze niż wynik – sko-
mentował trener Maciej Grzegory. 

Gracze Soccer Kids 2011 nie 
przestraszyli się starszych rywa-
li z AP Champions jak również 
Włókniarza Zgierz, strzelając 
wiele goli w obu meczach kon-
trolnych. 

– W meczu z Champions za-
graliśmy bardzo przeciętne spo-
tkanie, próbowaliśmy różnych 
wariantów rozgrywania piłki i bu-
dowania akcji i myślę, że to miało 
duży wpływ na przebieg tego me-
czu. Wygraliśmy zdecydowanie, 
lecz uważam, że stać nas na dużo 
więcej. Bramki traciliśmy głównie 
po naszych błędach, przy rozgry-
waniu piłki na własnej połowie, 
ale będziemy nad tym jeszcze pra-
cować. Sparing uważam za bardzo 
pożyteczny, szczególnie mogę być 
zadowolony z nowego zawodni-
ka, który w tym meczu strzelił aż 
sześć bramek. W meczu w Zgie-

rzu zagraliśmy na dwie „szóstki” 
i był to bardzo pożyteczny spraw-
dzian. W meczu było wiele emocji 
i goli z obu stron – skomentował 
trener Filip Ziółkowski.  ever

 KS Stal Głowno – uKS Soccer 
Kids-2010 Łowicz bez wyniku.
Soccer-2010: Jan węglik – filip 
Makoś, filip pietrzyk – Mateusz 
Szczepanik, Maciej Szczęsny, da-
wid Szewczyk – paweł lenarczyk. 
na zmiany wchodził: bartosz po-
kora.

 uKS Soccer Kids-2011 Łowicz 
– uKS AP Champions-2010 Ło-
wicz bez wyniku.
Soccer-2011: nikodem kostrze-
wa – ksawier kruk, Szymon Urbań-
ski – kacper witkowski, Jakub cza-
plarski, nikodem plichta – Maja 
rutkowska. na zmiany wchodzili: 
Alan Młynarski, Szymon bolimow-
ski i zawodnik testowany.

 ZKS Włókniarz-2011 Zgierz – 
uKS Soccer Kids-2011 Łowicz 
bez wyniku.

Piłka nożna | 1. runda pucharu polski „Skierniewice”

Znane pary Pucharu
Drużyny z Powiatu Łowic-

kiego poznały swoich rywali  
w 1. rundzie Pucharu Polski  
w okręgu skierniewickim. Me-
cze zostały rozegrane i zostaną 
rozegrane w środę 15 lipca oraz  
w weekend 18-19 lipca. 

Już w środę swój mecz rozegrał 
chociażby Pelikan II Łowicz, który 
trafił w tym roku na Start Złaków 
Borowy, który był gospodarzem 
tego meczu (spotkanie zakończy-
ło się po zamknięciu tego numer 
NŁ). W innych parach Meteor 
Reczyce zagra na własnym sta-
dionie z Victorią Bielawy (mecz  
w sobotę o godz. 17.00), Astra 
Zduny zmierzy się z niedawnym 
rywalem z klasy A Koroną Wejsce 
(sobota, 17.00, mecz w Zdunach).  
W sobotę o godz. 17.00 zagra-
ją jeszcze: Dar Placencja, który 
zmierzy się z Unią II Skierniewice 
i będzie gospodarzem tego meczu. 
Kolejne drużyny z naszego regio-
nu zagrają w niedzielę. W Bocz-
kach Chełmońskich Fenix zagra 
z Olimpią Chąśno (godz. 11.00), 
Victoria Zabostów Duży podej-
mie Pogoń Bełchów (godz. 11.30), 

Vagat Domaniewice będzie mie-
rzył się z Macovią Maków (godz. 
11.30), zaś Naprzód Jamno zagra 
derby gminy Łowicz ze Zrywem 
Wygoda (godz. 14.00).

Kolejne rundy okręgowego Pu-
charu Polski zaplanowano są ko-
lejno na: 2. runda – 25-26 lipca,  
3. runda – 26 sierpnia, 4. runda – 
23 września i 5. runda – 21 paź-
dziernika.  ever

1. runda Pucharu Polski „Skier-
niewice”:

 LKS Grabice – GLKS Wołucza 
(śr, godz. 18.00)

 LKS Start Złaków Borowy – KS 
Pelikan II Łowicz (śr, godz. 18.30)

 mLKS Widok Skierniewice – 
LuKS Olympia Słupia (s, godz. 
15.00)

 WKS meteor Reczyce – LZS 
Victoria Bielawy (s, godz. 17.00)

 SKS Astra Zduny – LKS Korona 
Wejsce (s, godz. 17.00)

 LZS Dar Placencja – unia II 
Skierniewice Sp. zoo (s, godz. 
17.00)

 GKS Głuchów – LuKS Olympic 
Słupia (s, godz. 17.00)

 LZS muskador Wola Pęko-
szewska – GLKS RZD Żelazna 
(s, godz. 17.00)

 Oldboy mazovia Rawa mazo-
wiecka – LKS Orlęta Cielądz  
(s, godz. 18.00)

 LKS Fenix Boczki Chełmoń-
skie – GKS Olimpia Chąśno  
(n, godz. 11.00)

 KS OSP Iskra Głowno – LZS 
Pogoń Godzianów (n, godz. 
11.00)

 GKS Korona Stary Dwór – GKS 
manchatan Nowy Kawęczyn  
(n, godz. 11.00)

 LKS Victoria Zabostów Duży 
– LKS Pogoń Bełchów (n, godz. 
11.30)

 LKS Vagat Domaniewice – LZS 
macovia maków (n, godz. 11.30)

 SKF Naprzód Jamno – SKF 
Zryw Wygoda (n, godz. 14.00)

 LKS Sobpol Konopnica – LuKS 
Juvenia Wysokienice (n, godz. 
16.00)

 LKS Sokół Popów Głowieński 
– GKS Bedlno (n, godz. 16.00)

 LKS Sokół Regnów – RKS 
mazovia Rawa mazowiecka  
(n, godz. 17.00)

Graliśmy bardzo 
ofiarnie w obronie. 
dużo akcji rywala 
było kończonych 
na 20-30 metrze, 
nasi bramkarze 
byli praktycznie 
bezrobotni. rywal miał 
piłkę, ale niewiele  
z tego wynikało.

mariusz Sałuda
prezes i trener meteoru
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Piłka nożna | łódzka A klasa

Plan przygotowań
MKS Żychlin 
Znany jest plan 
przygotowań seniorów 
MKS Żychlin do nowego 
sezonu 2020/2021. 
Podopieczni trenera 
Sławomira Janickiego  
przed startem w Łódzkiej  
A Klasie zagrają pięć 
meczów kontrolnych. 

W niedzielę, 12 lipca, MKS Ży-
chlin rozpoczął kalendarz sparin-
gowy meczem z Olimpią Oporów. 
Niestety żychlinianie przegrali ten 
wyjazdowy mecz wynikiem 3:1 
(0:0). Później zespół MKS Ży-
chlin zmierzy się w sparingach, 
mając za rywala: Szopen Sanniki, 
Iskrę Góra Św. Małgorzaty, Start 
Złaków Borowy oraz Witonian-
kę Witonia. W rozgrywkach ligo-
wych łódzkiej A Klasy Grupy III 
w nowym sezonie wstępna weź-
mie udział 14 zespołów. Niezbęd-
ne jest dobre przygotowanie dru-
żyny i racjonalne rozłożenie sił na 
całe rozgrywki. 

Przypominamy także o nabo-
rze do drużyny seniorskiej MKS 
Żychlin, szkoleniowcy zaprasza-
ją wszystkich chętnych powyżej  
16 roku życia.  mr

Plan przygotowań sparingo-
wych mKS Żychlin:

 12 lipca 2020: Olimpia Oporów 
– mKS Żychlin

 19 lipca 2020: mKS Żychlin – 
Szopen Sanniki

 25/26 lipca 2020: mKS Żychlin 
– Iskra Góra Św. małgorzaty

 1/2 sierpnia 2020: mKS Żychlin 
– Start Złaków Borowy

 8/9 sierpnia 2020: mKS Żychlin 
– Witonianka Witonia

Drużyny rywalizujące z mKS 
Żychlin w Łódzkiej Klasie A Gru-
pa III: bzura Młogoszyn, ostrovia 
ostrowy, kotan ozorków, Mali-
na piątek, bzura ozorków, MkS 
Mianów, kobra leźnica, SpMkS 
żychlin, Grom powodów, Świnice 
warckie, Victoria Grabów, Magnat 
Sierpów, kanarki Małachowice, 
Górnik łęczyca.

Piłka nożna | Mecze sparingowe piłki nożnej 

Trwają przygotowania KS Kutno  
do sezonu 
W minionym tygodniu kutnowska drużyna  
KS Sand Bus w ramach przygotowań do nowego 
sezonu rozegrała dwa spotkania kontrolne. 

 KKS Kalisz – KS Kutno 1:1

W środę, 8 lipca piłkarze KS 
Kutno udali się do Kalisza, gdzie 
zmierzyli się z  miejscowym  
KKS-em (II liga). Do przerwy 
jednobramkowym prowadzeniem 
wygrywała drużyna z Kutna, dla 
której  bramkę strzelił zawodnik 
testowany. W drugiej połowie go-
spodarze odpowiedzieli jednym 
trafieniem. Mecz zakończył się 
wynikiem remisem 1:1.

 KS Sand-Bus Kutno – Pelikan 
Łowicz 3:1

Skład KS Sand-Bus Kutno  
w sobotnim meczu z Pelikanem 
Łowicz: wielgus, kowalczyk, Sa-
dziński, kacela, dynel, Szczepań-
ski, Marcioch, Sokołowicz, Gawlik, 
Sobczak, dąbrowski, dynel, Świąt-

kiewicz, ośmiu zawodników testo-
wanych.

Natomiast w sobotę, 11 lipca, 
kutnowscy piłkarze pokazali swo-
ją dobrą formę pokonując III-ligo-
wego Pelikana Łowicz 3:1. Spo-
tkanie lepiej rozpoczęli przyjezdni 
z Łowicza, którzy już w 5. minu-
cie wyszli na prowadzenie po rzu-
cie wolnym. W bramce KS Kutno 
znajdował się testowany bram-
karz. Gospodarze opowiedzieli  
w 18. minucie celnym trafieniem 
autorstwa Łukasza Dynela. Kut-
nianie jeszcze przed przerwą wy-
szli na prowadzenie. W 40. mi-
nucie gola na 2:1 dla KS Kutno 
strzelił Marcin Kacela. W drugiej 
połowie kibice bardzo długo mu-
sieli czekać na bramkę, a dokład-
niej do 73. minuty. Wówczas Łu-
kasz Dynel trafił w słupek, ale 

skuteczną dobitką popisał się Igor 
Świątkiewicz i tym samym ustalił 
wynik na 3-1 dla kutnian. 

Następny mecz sparingowy 
KS Kutno zagra w sobotę, 18 lip-
ca 2020. Wówczas kutnowski KS 

uda się do Konina, gdzie jego 
przeciwnikiem będzie Górnik Ko-
nin.  mr

Drużyna KS Kutno podczas sobotniego sparingu zmierzyła się z Pelikanem Łowicz,  
pokonując sparingpartnera 3:1. 
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Piłka nożna | Miejski klub Sportowy żychlin

Wręczenie strojów dwóm grupom
młodzieżowym MKS Żychlin
W środę, 8 lipca w budynku Urzędu Gminy  
w Żychlinie odbyło się uroczyste wręczenie 
strojów dwóm grupom młodzieżowym  
MKS Żychlin przez burmistrza gminy Żychlin 
Grzegorza Ambroziaka. 

Na spotkaniu ku uciesze 
wszystkich pojawili się niemal 
wszyscy młodzi piłkarze wraz ze 

swoimi rodzicami. Tuż po sym-
bolicznym wręczeniu koszulek 
i kilku pamiątkowych zdjęciach 

głos zabrał Pan Burmistrz, wy-
rażając słowa wsparcia dla nowo 
powstałego klubu piłkarskiego  
w Żychlinie. 

Padły słowa podziękowania ze 
strony działaczy MKS Żychlin: 
– Ogromne podziękowania na-
leżą się nie tylko panu Burmi-
strzowi, ale również Panu Pio-
trowi Wojciechowskiemu i Pani 
Edycie Ledzion, którzy od same-

go początku powstawania nasze-
go stowarzyszenia służą pomocą  
w każdej możliwej sprawie, po-
kazując tym samym, że los ży-
chlińskiej piłki nie jest nikomu 
obojętny. Miejmy nadzieję, że 
nowe stroje przyniosą szczęście 
naszym piłkarzom w niejednym 
pojedynku, a co najważniejsze 
szeroki uśmiech na twarzy.  

info: mKS Żychlin

Grupom młodzieżowym mKS Żychlin zostały uroczyście wręczone przez burmistrza Gminy żychlin nowe stroje piłkarskie. 
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Piłka nożna

Znamy 
rozkład jazdy 
ćwierćfinału
Poznaliśmy dokładne daty 
oraz godziny rozpoczęcia, 
a także lokalizację 
ćwierćfinałowych  
spotkań Pucharu Polski 
na szczeblu województwa 
łódzkiego. 

Pierwszy mecz rozegrany zo-
stanie już w środę, 15 lipca 2020 
w Warcie. Miejscowa Jutrzenka 
podejmie ŁKS II Łódź. Pozostałe 
spotkania zaplanowano na sobotę, 
18 lipca. 

Info: Łódzki Związek Piłki Nożnej 

Spotkania ćwierćfinału Pucharu 
Polski na szczeblu wojewódz-
kim:

 15 lipca 2020, godz. 18:00,  
Jutrzenka Warta – ŁKS II Łódź 

 18 lipca 2020, godz. 11:00,  
Widzew II Łódź – Pelikan Ło-
wicz 

 18 lipca 2020, godz. 17:00,  
RKS Radomsko – unia Skier-
niewice 

 18 lipca 2020, godz. 17:00, War-
ta Sieradz – Polonia Piotrków 
Trybunalski

w rozgrywkach 
ligowych łódzkiej 
A klasy Grupy iii 
w nowym sezonie 
wstępna weźmie udział 
14 zespołów. 

Weronika Kaźmierczak  
– wychowanka trenera Szymajdy
w gronie gwiazd LA. str. 30

Kamil maciejewski 
wygrał w Spale
II Puchar Prezesa ŁZSzach. str. 30


